

**Raport o stanie  
Powiatu Gdańskiego**

**za 2023 rok.**

Pruszcz Gdański, maj 2024 rok.

**Wprowadzenie:**

Zgodnie z art. 30a ust. 1-2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym t.j. Dz.U. z 2024 poz. 107 o samorządzie powiatowym (dalej u.s.p.) zarząd powiatu co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie powiatu raport o stanie powiatu. Raport obejmuje podsumowanie działalności zarządu powiatu w roku poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i  strategii, uchwał rady powiatu. Działając na podstawie art. 30a ust. 3 u.s.p. rada powiatu może określić w drodze uchwały szczegółowe wymogi dotyczące raportu. W odniesieniu do raportu za rok 2022 r. Rada Powiatu Gdańskiego nie skorzystała z powyższego uprawnienia, w związku z powyższym raport został przygotowany w oparciu o ogólne wytyczne wskazane w ustawie.

**SPIS TREŚCI:**

1. **PODSTAWOWE DANE DOTYCZĄCE POWIATU**
2. Położenie i demografia
3. Gminy Powiatu Gdańskiego
4. Rada Powiatu i Zarząd

**II. FINANSE POWIATU**

1. Dochody
2. Wydatki
3. Podstawowe wskaźniki budżetowe:
4. **MIENIE POWIATU**
5. Informacja dotycząca gruntów
6. Informacja dotycząca budynków
7. Informacja dotycząca budowli
8. Informacja dotycząca środków transportu
9. Informacja dotycząca sprzętu stanowiącego pomoce dydaktyczne
10. Informacje dotyczące pozostałego sprzętu i urządzeń technicznych
11. Wartość mienia powiatu ogółem
12. Dane dotyczące innych niż własność praw majątkowych
13. Dane o dochodach uzyskiwanych z mienia stanowiącego własność Powiatu
14. **WYKONANIE UCHWAŁ RADY POWIATU.**
15. **PROGRAMY REALIZOWANE PRZEZ POWIAT.**
16. **NIEODPŁATNA POMOC PRAWNA.**
17. **POWIATOWE CENTRUM POMOCY RODZINIE.**
18. **DOM POMOCY SPOŁECZNEJ.**
19. **STAROSTWO POWIATOWE:**
20. **Wydział Geodezji, Kartografii i Katastru**
21. **Wydział Promocji i Rozwoju**
22. **Wydział Komunikacji**
23. **Wydział Infrastruktury**
24. **Wydział Architektury i Budownictwa**
25. **Wydział Rolnictwa i Ochrony Środowiska**
26. **Wydział Edukacji i Spraw Społecznych**
27. **Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego.**
28. **PODSTAWOWE DANE DOTYCZĄCE POWIATU**
29. Położenie i demografia:

Powiat gdański – [powiat](https://pl.wikipedia.org/wiki/Powiat_(Polska)) w [Polsce](https://pl.wikipedia.org/wiki/Polska), położony w północno-wschodniej części [województwa pomorskiego](https://pl.wikipedia.org/wiki/Wojew%C3%B3dztwo_pomorskie). Jego siedzibą jest miasto [Pruszcz Gdański](https://pl.wikipedia.org/wiki/Pruszcz_Gda%C5%84ski)



Powiat gdański zajmuje powierzchnię 794 km², z czego ponad 67% areału zajmują użytki rolne, a 17,5% lasy. Powiat jest bardzo zróżnicowany pod względem warunków naturalnych. Wyraźnie zaznacza się podział powiatu na tzw. część wyżynną (zachodnią), ze [wzgórzami morenowymi](https://pl.wikipedia.org/wiki/Wzg%C3%B3rza_morenowe), jeziorami oraz głębokimi korytami rzecznymi; oraz nizinną, obejmującą równinne [Żuławy Gdańskie](https://pl.wikipedia.org/wiki/%C5%BBu%C5%82awy_Gda%C5%84skie) z intensywną produkcją rolną. Powiat gdański liczy **130 795** mieszkańców (31.12.2023 r.), z czego 50,76% stanowią kobiety (66 397 tys.), a 49,24% mężczyźni (64 398tys.), gęstość zaludnienia wynosi 164,7 osób/km2 a stopa urbanizacji 24,54%. W latach 2002-2023 liczba mieszkańców wzrosła o 62,50%. Średni wiek mieszkańców wynosi 38,3 lat i jest niższy od średniego wieku mieszkańców województwa pomorskiego oraz niższy od średniego wieku mieszkańców całej Polski. Prognozowana liczba mieszkańców powiatu gdańskiego w 2050 roku wyniesie 168 877, z czego 86 067 to kobiety, a 82 810 mężczyźni. Powiat gdański ma dodatni przyrost naturalny wynoszący 116 osób. 60,9% mieszkańców powiatu gdańskiego jest w wieku produkcyjnym, 22,6% w wieku przedprodukcyjnym, a 16,5% mieszkańców jest w wieku poprodukcyjnym.

1. Gminy Powiatu Gdańskiego:

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| **Herb** | **Gmina** | **Typ** | **Powierzchnia (km²)** | **Siedziba** | **Liczba mieszkańców**  **( 31.12.2023 r. )** |
| [POL gmina Trąbki Wielkie COA.svg](https://pl.wikipedia.org/wiki/Plik:POL_gmina_Tr%C4%85bki_Wielkie_COA.svg) | [Gmina Trąbki Wielkie](https://pl.wikipedia.org/wiki/Tr%C4%85bki_Wielkie_(gmina)) | wiejska | **162,66** | [Trąbki Wielkie](https://pl.wikipedia.org/wiki/Tr%C4%85bki_Wielkie_(wie%C5%9B)) | **11 909** |
| [POL gmina Pruszcz Gdański COA.png](https://pl.wikipedia.org/wiki/Plik:POL_gmina_Pruszcz_Gda%C5%84ski_COA.png) | [Gmina Pruszcz Gdański](https://pl.wikipedia.org/wiki/Pruszcz_Gda%C5%84ski_(gmina_wiejska)) | wiejska | **143,88** | [Juszkowo](https://pl.wikipedia.org/wiki/Juszkowo) | **37 649** |
| [POL gmina Przywidz COA.svg](https://pl.wikipedia.org/wiki/Plik:POL_gmina_Przywidz_COA.svg) | [Gmina Przywidz](https://pl.wikipedia.org/wiki/Przywidz_(gmina)) | wiejska | **129,41** | [Przywidz](https://pl.wikipedia.org/wiki/Przywidz_(wojew%C3%B3dztwo_pomorskie)) | **6 120** |
| [Gmina Cedry Wielkie herb.svg](https://pl.wikipedia.org/wiki/Plik:Gmina_Cedry_Wielkie_herb.svg) | [Gmina Cedry Wielkie](https://pl.wikipedia.org/wiki/Cedry_Wielkie_(gmina)) | wiejska | **123,87** | [Cedry Wielkie](https://pl.wikipedia.org/wiki/Cedry_Wielkie) | **6 795** |
| [POL gmina Suchy Dąb COA.svg](https://pl.wikipedia.org/wiki/Plik:POL_gmina_Suchy_D%C4%85b_COA.svg) | [Gmina Suchy Dąb](https://pl.wikipedia.org/wiki/Suchy_D%C4%85b_(gmina)) | wiejska | **84,82** | [Suchy Dąb](https://pl.wikipedia.org/wiki/Suchy_D%C4%85b) | **4 224** |
| [POL gmina Kolbudy COA.svg](https://pl.wikipedia.org/wiki/Plik:POL_gmina_Kolbudy_COA.svg) | [Gmina Kolbudy](https://pl.wikipedia.org/wiki/Kolbudy_(gmina)) | wiejska | **82,61** | [Kolbudy](https://pl.wikipedia.org/wiki/Kolbudy) | **20 975** |
| [POL gmina Pszczółki COA.svg](https://pl.wikipedia.org/wiki/Plik:POL_gmina_Pszcz%C3%B3%C5%82ki_COA.svg) | [Gmina Pszczółki](https://pl.wikipedia.org/wiki/Pszcz%C3%B3%C5%82ki_(gmina)) | wiejska | **50,16** | [Pszczółki](https://pl.wikipedia.org/wiki/Pszcz%C3%B3%C5%82ki_(wojew%C3%B3dztwo_pomorskie)) | **11 030** |
| [POL Pruszcz Gdański COA.svg](https://pl.wikipedia.org/wiki/Plik:POL_Pruszcz_Gda%C5%84ski_COA.svg) | [Pruszcz Gdański](https://pl.wikipedia.org/wiki/Pruszcz_Gda%C5%84ski) | miejska | **16,46** | [Pruszcz Gdański](https://pl.wikipedia.org/wiki/Pruszcz_Gda%C5%84ski) | **32 093** |

1. Rada Powiatu i Zarząd:

|  |  |
| --- | --- |
| **Nazwa** | **Informacje** |
| Władze (rada, zarząd) Siedziba władz, jednostki organizacyjne | Prezydium Rady Powiatu:  **Bogdan Dombrowski – Przewodniczący Rady Powiatu**  Dorota Bąk – Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu  Andrzej Pastuszek - Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  **Zarząd Powiatu:**  **Marian Cichon – Starosta, Przewodniczący Zarządu**  Marzena Biernacka– Wicestarosta  Natalia Błońska – Etatowy Członek Zarządu  Barbara Biedrzycka – Członek Zarządu  Zygmunt Rzaniecki – Członek Zarządu  **Rada Powiatu Gdańskiego:**   1. Adamowicz Izabela 2. Bąk Dorota 3. Biedrzycka Barbara 4. Biernacka Marzena 5. Błońska Natalia 6. Burzymska Anna 7. Cichon Marian 8. Czaiński Dariusz 9. Dombrowski Bogdan 10. Gwizdała Joanna 11. Juchniewicz Jarosław 12. Karnath Jarosław 13. Kempa Tomasz 14. Lech Ireneusz 15. Ołowski Piotr 16. Pastuszek Andrzej 17. Rzaniecki Zygmunt 18. Skonieczny Stefan 19. Sroka Józef 20. Trembacz Michał 21. Wittner Marcin 22. Wróbel Dariusz 23. Józef Żelazny   Siedziba: ul. Wojska Polskiego 16, 83-000 Pruszcz Gdański |
| Okres, którego dotyczy raport | 1 stycznia – 31 grudnia 2023 r. |
| Liczba mieszkańców wg stanu na dzień 31.12.2023 r. | Ludność powiatu: **130 795 mieszkańców** |
| Powierzchnia | Powierzchnia powiatu gdańskiego wynosi **79 387 ha** ( 794 km2 - 4,3% obszaru całego województwa ). |
| Czy w porównaniu do roku poprzedzającego rok sprawozdawczy doszło do zmiany granic powiatu. Jeżeli tak wskazać zakres zmian. | W 2023 roku granice powiatu nie zmieniły się. |
| Podział administracyjny | Powiat gdański dzieli się na 8 gmin w tym gmina miejska - miasto Pruszcz Gdański i 7 gmin wiejskich zgodnie z tabelą:   |  |  |  | | --- | --- | --- | | nazwa | Powierzchnia (ha) | Ilość obrębów  geodezyjnych | | Pruszcz Gdański (m) | 1 646 | 22 | | Cedry Wielkie | 12 387 | 13 | | Kolbudy | 8 261 | 12 | | Pruszcz Gdański | 14 388 | 20 | | Przywidz | 12 941 | 17 | | Pszczółki | 5 016 | 7 | | Suchy Dąb | 8 482 | 8 | | Trąbki Wielkie | 16 266 | 19 | | 79 387 | | 118 | |

1. **FINANSE POWIATU**

Podstawą gospodarki finansowej powiatu jest uchwała budżetu oraz Wieloletnia prognoza finansowa powiatu.

Budżet powiatu na koniec 2020, 2021, 2022 i 2023 roku.

1. Dochody:

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| **Źródła dochodów powiatu** | **Wykonanie** | | | |
| **2020 rok** | **2021 rok** | **2022 rok** | **2023 rok** |
| * + 1. **Dochody własne powiatu**   **w tym :**  - udział powiatu we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych  - udział powiatu we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych  - opłaty komunikacyjne  - opłaty za usługi geodezyjne | **65.194.686,46**  38.449.708,00  2.252.430,67  3.393.699,00  1.866.896,04 | **67.830.938,46**  44.144.700,00  2.937.898,02  4.367.368,63  2.660.354,64 | **67.947.235,24**  44.917.239,20  3.001.871,89  3.689.428,70  2.065.160,59 | **65.650.441,58**  37.881.287,00  5.879.208,00  3.510.924,90  1.967.166,68 |
| - dochody z majątku  - inne dochody własne powiatu | 910.305,22  18.321.647,53 | 904.496,90  12.816.120,27 | 1.036.760,29  13.236.774,57 | 923.660,34  15.488.194,66 |
| **2. Subwencja ogólna**  **w tym :**   * subwencja oświatowa * subwencja równoważąca * uzupełnienie subwencji ogólnej, środki na uzupełnienie dochodów powiatu * uzupełnienie subwencji ogólnej, środki na inwestycje na drogach publicznych powiatowych | **31.979.718,00**  25.175.111,00  3.070.946,00  70.328,00  3.663.333,00 | **37.263.446,00**  27.979.427,00  3.231.028,00  6.052.991,00  - | **34.242.744,00**  29.989.224,00  4.020.508,00  233.012,00  - | **51.077.543,00**  **39.033.089,00**  **3.613.827,00**  **8.430.627,00**  **-** |
| **3. Dotacje celowe z budżetu państwa**  **ogółem**  **w tym :**  - dotacje celowe z budżetu państwa na realizację zadań straży i inspekcji  - dotacje celowe z budżetu państwa na zadania z zakresu administracji rządowej wykonywane przez powiat | **12.374.774,36**  6.211.046,33  3.947.033,64 | **13.104.972,10**  6.481.494,48  4.382.656,83 | **12.108.699,17**  7.222.362,31  2.974.628,12 | **14.444.073,27**  8.195.813,62  3.880.853,25 |
| - dotacje celowe z budżetu państwa na finansowanie zadań własnych powiatu | 2.216.694,39 | 2.240.820,79 | 1.911.708,74 | 2.367.406,40 |
| **4. Dotacje celowe oraz pomoc finansowa od innych jednostek samorządu terytorialnego na zadania wspólne realizowane przez powiat w drodze umów lub porozumień między j.s.t.** | **3.034.246,09** | **4.633.366,32** | **3.887.184,55** | **5.225.429,83** |
| **5. Dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na zadania bieżące realizowane przez powiat na podstawie porozumień z organami administracji rządowej** | **129.700,66** | **397.851,82** | **268.965,57** | **407.672,78** |
| **6. Pozostałe dotacje** | **1.717.802,00** | **248.000,00** | **11.723.493,69** | **14.671.795,44** |
| **7. Dotacje celowe i środki na finansowanie wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem środków unijnych i innych źródeł zagranicznych** | **6.649.765,71** | **3.579.545,61** | **10.070.065,85** | **6.358.293,48** |
| **Dochody powiatu ogółem** | **121.080.693,28** | **127.058.120,31** | **140.248.388,07** | **157.835.249,38** |
| dochody bieżące | 101.583.809,67 | 118.734.692,16 | 125.177.240,40 | 144.592.671,45 |
| dochody majątkowe | 19.496.883,61 | 8.323.428,15 | 15.071.147,67 | 13.242.577,93 |

1. Wydatki:

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| **Rodzaj wydatków** | **Wykonanie** | | | |
| **2020 rok** | **2021 rok** | **2022 rok** |  |
| **1. Wydatki bieżące**  w tym : | **83.499.625,44** | **91.489.588,75** | **105.205.986,76** | **123.002.283,96** |
| • wydatki na programy finansowane z udziałem środków unijnych  **2. Wydatki majątkowe**  w tym :  • wydatki na programy finansowane z udziałem środków unijnych | 3.112.082,35  **23.267.523,46**  3.030.650,99 | 2.644.234,77  **28.252.654,43**  1.074.167,14 | 5.160.568,58  **44.591.037,54**  3.643.746,49 | 3.463.405,71  **54.243.478,56**  3.346.139,44 |
| **Wydatki budżetu ogółem :** | **106.767.148,90** | **119.742.243,18** | **149.797.024,30** | **177.245.762,52** |



Szczegółowe dane na temat realizacji wydatków w poszczególnych dziedzinach działalności oraz źródeł dochodów za 2023 rok przedstawione zostały w sprawozdaniu opisowym z wykonania budżetu.

a) Zadłużenie powiatu z tytułu zaciągniętych kredytów długoterminowych :

- rok 2020 - 1.600.000 zł, w tym krótkoterminowe 900.000 zł,

- rok 2021 - 700.000 zł, w tym krótkoterminowe 700.000 zł,

- rok 2022 - 0.000 zł,

- rok 2023 - 16.000.000 zł, w tym krótkoterminowe 2.200.000 zł,

b) Koszty obsługi długu :

- rok 2020 – 1.501.642 zł, w tym odsetki 41.642 zł,

- rok 2021 – 911.143 zł, w tym odsetki 11.143 zł,

- rok 2022- 728.402 zł, w tym odsetki 28.402 zł,

- rok 2023 – 13.034 zł, w tym odsetki 13.034 zł,

c) Nadwyżka operacyjna :

- rok 2020 – 16.624.184 zł (netto) 18.084.184 zł (brutto),

- rok 2021 – 26.345.103 zł (netto) 27.245.103 zł (brutto),

- rok 2022 – 19.271.254 zł (netto) 19.971.254 zł (brutto),

- rok 2023 – 21.590.388 zł (netto) 21.590.388 zł (brutto),

1. Podstawowe wskaźniki budżetowe:
2. udział nadwyżki operacyjnej i dochodów ze sprzedaży majątku w dochodach ogółem

|  |  |
| --- | --- |
| WB1= | No + Sm  Do |

No – nadwyżka operacyjna

Sm – sprzedaż majątku

Do – dochody ogółem

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| 2020 rok | 18.084.184 + 55.457  121.080.693 | = 0,149 |
| 2021 rok | 27.245.103 + 14.350  127.058.120 | = 0,214 |
| 2022 rok | 19.971.254 + 150.158  140.248.388 | = 0,143 |
| 2023 rok | 21.590.388 + 15.889  157.835.249 | = 0,137 |

Wskaźnik (+) tzn. że powiat wypracowuje nadwyżkę operacyjną, a osiągnięte dochody ze sprzedaży w całości przekazano na nadwyżkę operacyjną

1. wskaźnik samofinansowania

|  |  |
| --- | --- |
| WB2= | No + Dm  Wm |

No – nadwyżka operacyjna

Dm – dochody majątkowe

Wm – wydatki majątkowe

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| 2020 rok | 18.084.184 + 19.496.884  23.267.523 | = 1,62 |
| 2021 rok | 27.245.103 + 8.323.428  28.252.654 | = 1,26 |
| 2022 rok | 19.971.254 + 15.071.148  44.591.038 | = 0,79 |
| 2023 rok | 21.590.388 + 13.242.577  54.243.478 | = 0,64 |

Wartość wskaźnika wskazuje stopień w jakim powiat finansuje inwestycje środkami własnymi, czyli zdolność do samofinansowania. Im większa jest relacja, tym mniejsze ryzyko utraty płynności finansowej w związku z nadmiernymi kosztami. W naszym przypadku wskaźnik jest prawidłowy, oznacza to, że powiat ma dobrą płynność i kondycję finansową, choć za ostatni rok relacja się zmniejszyła, co wiąże się bezpośrednio ze zwiększonymi kosztami utrzymania i zmianą przepisów w zakresie finansowania powiatów.

1. udział nadwyżki operacyjnej w dochodach ogółem

|  |  |
| --- | --- |
| WB3= | No  Do |

No – nadwyżka operacyjna

Do – dochody ogółem

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| 2020 rok | 18.084.184  121.080.693 | = 14,94% |
| 2021 rok | 27.245.103  127.058.120 | = 21,44% |
| 2022 rok | 19.971.254  140.248.388 | = 14,24% |
| 2023 rok | 21.590.388  157.835.249 | = 13,68% |

Dodatnia wartość wyniku bieżącego określana jako nadwyżka operacyjna wskazuje na potencjalną zdolność i możliwości powiatu do spłaty zobowiązań oraz finansowania wydatków o charakterze inwestycyjnym. Udział nadwyżki określa stopień w jakim powiat mógłby zaciągnąć nowe zobowiązania w stosunku do osiąganych dochodów. Im większa jest wartość wskaźnika, tym większe są możliwości inwestycyjne. W naszym przypadku powiat może zaciągać nowe zobowiązania, choć zauważa się, że wskaźnik i za 2022 i 2023 rok wykazują spadek w stosunku do lat poprzednich i ma to związek przede wszystkim ze zmianą finansowania powiatów.

Przedstawione wskaźniki mają charakter informacyjny i pozwalają ocenić sytuację finansową powiatu gdańskiego, w tym ocenę możliwości zaciągania zobowiązań i spłaty zobowiązań. Analizując wskaźniki na przestrzeni czterech lat należy stwierdzić, że sytuacja finansowa powiatu jest stabilna, choć zauważa się tendencję negatywną od 2022 roku, co w przyszłości przy niezmienionych zasadach finansowania powiatów może mieć wpływ na kondycję finansową powiatu.

W niniejszym raporcie przedstawiono ogólne dane dotyczące stanu finansów powiatu. Szczegółowe dane dotyczące wykonania uchwały budżetowej, sytuacji majątkowej i źródeł finansowania powiatu przedstawiono Radzie Powiatu w sprawozdaniu z wykonania budżetu i sprawozdaniach finansowych w terminach wynikających z przepisów prawa.

**III. MIENIE POWIATU**

1. **Informacja dotycząca gruntów**

Ogółem na dzień 31.12.2023 roku Powiat Gdański jest właścicielem **316,5238** **ha** gruntów   
o wartości księgowej **54.769.550,34 zł**, z czego **302,9989 ha** o wartości **50.675.341,11 zł** jest w bezpośrednim Zarządzie Powiatu, natomiast **13,5249 ha** o wartości **4.094.209,23 zł** jest   
w trwałym Zarządzie powiatowych jednostek organizacyjnych. W okresie od 01.01.2023 roku do 31.12.2023 roku w stanie nieruchomości gruntowych Powiatu Gdańskiego nastąpiły następujące zmiany:

do zasobu nieruchomości gruntowej Powiatu Gdańskiego weszły działki położone:

- w mieście Pruszcz Gdański obręb 5 – działka nr 7/48 o powierzchni 0,0304 ha   
o wartości **94.229,65 zł**, nabyta na podstawie aktu notarialnego;

- w mieście Pruszcz Gdański obręb 5 – działka nr 7/57 o powierzchni 0,2370 ha   
o wartości **718.515,65 zł**, nabyta na podstawie aktu notarialnego;

- w gminie Pruszcz Gdański obręb Łęgowo – działka nr 189/117 o powierzchni 0,0981 ha   
o wartości **29.430,00 zł**, nabyta do zasobu Powiatu Gdańskiego na podstawie protokołu przejęcia nieruchomości w celu realizacji inwestycji drogowej;

- w gminie Kolbudy obręb Pręgowo Górne – działka nr 236/2 o powierzchni 0,0016 ha   
o wartości **1.261,00 zł**, nabyta pod inwestycje drogową na podstawie Decyzji;

- w gminie Kolbudy obręb Pręgowo Górne – działka nr 45/1 o powierzchni 0,1097 ha o wartości **86.487,00 zł**, nabyta pod inwestycje drogową na podstawie Decyzji;

- w gminie Kolbudy obręb Pręgowo Górne – działka nr 45/3 o powierzchni 0,0192 ha o wartości **15.137,00 zł**, nabyta pod inwestycje drogową na podstawie Decyzji;

- w gminie Pruszcz Gdański obręb Bogatka – działka nr 69/54 o powierzchni 0,1332 ha   
o wartości **66.134,00 zł**, nabyta pod inwestycje drogową na podstawie Decyzji;

- w gminie Pruszcz Gdański obręb Bogatka – działka nr 69/55 o powierzchni 0,2776 ha   
o wartości **137.828,00 zł**, nabyta pod inwestycje drogową na podstawie Decyzji;

- w gminie Pruszcz Gdański obręb Wiślinka – działka nr 309/15 o powierzchni 0,1399 ha   
o wartości **70.733,00 zł**, nabyta pod inwestycje drogową na podstawie Decyzji;

**Łącznie ilość gruntów zwiększyła się w 2023 roku o powierzchnię 1,0467 ha**

**Wartość gruntów zwiększyła się w 2023 roku o kwotę 1.219.755,30 zł**

W zasobach nieruchomości będących własnością Powiatu Gdańskiego jest działka nr 199   
o powierzchni **4,9288 ha**, o wartości **2.005.836,00 zł** położona w Pruszczu Gdańskim,   
w obrębie 15, będąca w użytkowaniu wieczystym Smurfit Kappa Polska Sp. z o.o.

**Ogółem powierzchnia gruntów po zmianach wynosi: 316,5238 ha**

**Ogółem wartość gruntów po zmianach wynosi: 54.769.550,34 zł**

Dane dotyczące zmian w stanie gruntów zawiera załącznik nr 1 do niniejszej informacji.

1. **Informacja dotycząca budynków.**

Na dzień 31.12.2023 roku Powiat Gdański jest właścicielem budynków o łącznej powierzchni 30.147,12 m2 i o wartości **89.207.401,31 zł**, z czego Powiat Gdański zarządza bezpośrednio budynkami o powierzchni 10.062,13 m2 o wartości **35.775.273,23 zł**, natomiast w trwałym Zarządzie jednostek powiatowych jest 20.084,99 m2 powierzchni budynków o wartości **53.432.128,08 zł**.

W okresie od 01.01.2023 roku do 31.12.2023 roku w stanie nieruchomości budynkowych Powiatu Gdańskiego nastąpiły następujące zmiany:

* wzrosła wartość budynku Powiatu Gdańskiego przy ul. Raciborskiego 2A o kwotę **126.375,60 zł,** - z tytułu inwestycji o nazwie „Modernizacja central wentylacyjnych wraz   
  z kotłownią”;
* wzrosła wartość budynku Zespołu Szkół Ogrodniczych i Ogólnokształcących w Pruszczu Gdańskim o kwotę **473.643,50 zł** – z tytułu inwestycji pn: „Modernizacja węzła cieplnego w budynku B wraz z kalibracją systemu ogrzewania w Zespole Szkół Ogrodniczych   
  i Ogólnokształcących w Pruszczu Gdańskim”;
* wzrosła wartość budynku Zespołu Szkół Ogrodniczych i Ogólnokształcących w Pruszczu Gdańskim o kwotę **746.717,01 zł** – z tytułu inwestycji pn: „Modernizacja holi w budynku A w Zespole Szkół Ogrodniczych i Ogólnokształcących w Pruszczu Gdańskim”;
* wzrosła wartość budynku Domu Pomocy Społecznej „Leśny” w Zaskoczynie o kwotę **100.000,00 zł** z tytułu modernizacji podłogi w kuchni głównej;
* wzrosła wartość budynku Zespołu Szkół Technicznych Centrum Kształcenia Zawodowego w Rusocinie, o kwotę **2.898.691,71 zł** z tytułu realizacji zadania inwestycyjnego pn: „Modernizacja pracowni i powierzchni ogólnokształcących w budynku szkoły”;
* wzrosła wartość budynku Zespołu Szkół Technicznych Centrum Kształcenia Zawodowego w Rusocinie, budynek warsztatów o kwotę **10.337.071,06 zł** z tytułu realizacji zadania inwestycyjnego pn: „Rozbudowa budynku dydaktycznego wraz z modernizacją istniejących pomieszczeń przy ZST CKZ w Rusocinie”;
* wzrosła wartość budynku Zespołu Szkół Technicznych Centrum Kształcenia Zawodowego w Rusocinie o kwotę **12.200,00 zł** z tytułu montażu kamer na korytarzach w budynku szkoły;

Ogółem wartość budynków stanowiących własność Powiatu Gdańskiego wzrosła w okresie sprawozdawczym o kwotę **14.694.698,88 zł.**

Dane dotyczące zmian w stanie budynków zawiera załącznik nr 1 do niniejszej informacji.

1. **Informacja dotycząca budowli.**

Nadzień 31.12.2023 roku Powiat Gdański jest właścicielem budowli o łącznej wartości **230.025.932,30 zł.**

Budowle te stanowią między innymi: ogrodzenia, place, chodniki, osadniki, drogi i pozostałe budowle. W bezpośrednim Zarządzie Powiatu znajdują się budowle o wartości   
**220.041.765,18 zł,** natomiast w trwałym Zarządzie powiatowych jednostek organizacyjnych są budowle o wartości **9.984.167,12 zł.**

W okresie od 01.01.2023 roku do 31.12.2023 roku w stanie budowli będących   
w bezpośrednim Zarządzie Powiatu Gdańskiego nastąpiły zmiany:

* przebudowa drogi powiatowej nr 2247G ul. Gałczyńskiego w Pruszczu Gdańskim,   
  w ramach zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 2247G ul. Gałczyńskiego   
  w Pruszczu Gdańskim – etap II” wykonano przebudowę drogi powiatowej na odcinku   
  409,9 mb tj. od ul. Korzeniowskiego do ul. Czarneckiego. Droga na wyżej wymienionym odcinku po przebudowie zyskała następujące parametry: - kategoria ruchu KR3; - jezdnia o szerokości 6,0 m; - chodnik jednostronny o szerokości 3,0 m; - ciąg pieszo-rowerowy   
  o szerokości 3,5 m; - oznakowania pionowe i poziome; całkowita wartość inwestycji wyniosła **4.888.360,30 zł;**
* przebudowa drogi powiatowej nr 2218G Rusocin – Kaczki – Gołębiewo, w ramach zadania inwestycyjnego pn.: „Poprawa bezpieczeństwa na drogach Powiatu Gdańskiego poprzez modernizację dróg powiatowych położonych na terenie Powiatu Gdańskiego” wykonano budowę chodnika o długości 325 m w msc. Trąbki Małe w tym m.in.: nawierzchnię chodnika z kostki betonowej brukowej szarej wraz z pionową regulacją istniejących urządzeń znajdujących się w nawierzchni; nawierzchnię zjazdów z kostki betonowej grafitowej wraz z pionową regulacją istniejących urządzeń znajdujących się w nawierzchni; regulację wysokościową istniejących nawierzchni chodników i zjazdów; umocnienie nawierzchni poboczy zjazdów z kruszywa wraz z warstwą wyrównawczą z piasku; balustrady wygradzające ruch pieszy; całkowita wartość inwestycji wyniosła **347.051,95 zł;**
* przebudowa drogi powiatowej nr 2215G Rekcin – Juszkowo – Pruszcz Gdański, w ramach zadania inwestycyjnego „Poprawa bezpieczeństwa na drogach Powiatu Gdańskiego poprzez modernizację dróg powiatowych położonych na terenie Powiatu Gdańskiego”   
  w miejscowości Borzęcin – etap II, zadanie 1, wykonano odcinek o długości 127,6 m,   
  w tym: - nawierzchnię jezdni i zjazdów z żelbetonowych płyt wielootworowych typu YOMB z betonu; - umocnienie skarp, rowów i powierzchni zielonych materiałem z wykopu wraz   
  z wyprofilowaniem terenów zielonych; - humusowanie, obsianie powierzchni nasionami traw; - regulację pionową istniejących studzienek dla zaworów wodociągowych, gazowych i hydrantów; - geodezyjną inwentaryzację powykonawczą wraz z odtworzeniem punktów istniejących osnowy geodezyjnej; całkowita wartość inwestycji wyniosła **225.330,56 zł;**
* przebudowa drogi powiatowej nr 2247G ul. Gałczyńskiego w Pruszczu Gdańskim,   
  w ramach zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 2247G ul. Gałczyńskiego   
  w Pruszczu Gdańskim – etap III” wykonano przebudowę drogi powiatowej na odcinku   
  196 mb, od ul. Stefana Czarnieckiego do skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 227   
  ul. Powstańców Warszawy. Droga na wyżej wymienionym odcinku po przebudowie zyskała następujące parametry: - kategoria ruchu KR3; - jezdnia o szerokości 6,0 m; - chodnik jednostronny o szerokości 3,0 m; - ciąg pieszo-rowerowy o szerokości 3,5 m; oznakowanie pionowe i poziome; całkowita wartość inwestycji wyniosła **2.339.572,47 zł;**
* przebudowa drogi powiatowej nr 2218G Rusocin – Kaczki – Gołębiewo, w ramach zadania inwestycyjnego pn.: „Poprawa bezpieczeństwa na drogach Powiatu Gdańskiego poprzez modernizację dróg powiatowych położonych na terenie Powiatu Gdańskiego” wykonano przebudowę chodnika w ciągu drogi powiatowej w miejscowości Kaczki w tym: nawierzchnię chodnika z kostki betonowej szarej na podsypce cementowo-piaskowej; oznakowania poziome i pionowe; dodatkowo w ramach inwestycji wykonano budowę chodnika o długości 325 m w miejscowości Trąbki Małe z kostki brukowanej betonowej. Ponadto zaprojektowano i wybudowano doświetlenie przejścia dla pieszych   
  w miejscowości Trąbki Małe; całkowita wartość inwestycji wyniosła **153.004,91 zł;**
* przebudowa drogi powiatowej nr 2214G Straszyn – Pruszcz Gdański, ul. Raciborskiego,   
  w ramach zadania inwestycyjnego pn.: „Poprawa bezpieczeństwa na drogach Powiatu Gdańskiego poprzez modernizację dróg powiatowych położonych na terenie Powiatu Gdańskiego” wykonano przebudowę chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 2214G   
  ul. Raciborskiego w tym: regulację wysokościową istniejącej nawierzchni z płytek betonowych o powierzchni 850 m2; podbudowę betonową z dylatacją; wykonanie nawierzchni z kostki betonowej – próg wyspowy z kostki betonowej; całkowita wartość inwestycji wyniosła **180.933,00 zł;**
* przebudowa drogi powiatowej nr 2216G Rekcin – Wojanowo – Rusocin, w ramach zadania inwestycyjnego pn.: „Poprawa bezpieczeństwa na drogach Powiatu Gdańskiego poprzez modernizację dróg powiatowych położonych na terenie Powiatu Gdańskiego” wykonano przebudowę chodnika w miejscowości Rusocin w tym: regulację wysokościową istniejącego chodnika wraz z wymianą płytek betonowych na kostkę betonową   
  o powierzchni 400 m2; dodatkowe dojście w Rekcinie: chodnik z nowej kostki 16 m2   
  w obramowaniu z nowych obrzeży wraz z cięciem i uzupełniniem masy oraz podbudową   
  i robotami ziemnymi; całkowita wartość inwestycji wyniosła **116.727,00 zł;**
* przebudowa drogi powiatowej nr 2218G Rusocin – Kaczki – Gołębiewo, w ramach zadania inwestycyjnego pn.: „Poprawa bezpieczeństwa na drogach Powiatu Gdańskiego poprzez modernizację dróg powiatowych położonych na terenie Powiatu Gdańskiego” wykonano: radarowy wyświetlacz prędkości na słupie wsporczym zawierający panel montażowy, kabel USB, ogniwo słoneczne 100W; znaki aktywne D-6 Sign Flash 100 mm + zestaw solarny 2 szt.; całkowita wartość inwestycji wyniosła **50.208,60 zł;**
* przebudowa drogi powiatowej nr 2218G Rusocin – Kaczki – Gołębiewo, w ramach zadania inwestycyjnego pn.: „Poprawa bezpieczeństwa na drogach Powiatu Gdańskiego poprzez modernizację dróg powiatowych położonych na terenie Powiatu Gdańskiego” wykonano: radarowy wyświetlacz prędkości Radar Evolis Vision 12V w miejscowości Żukczyn; całkowita wartość inwestycji wyniosła **13.407,00 zł;**
* przebudowa drogi powiatowej nr 2200G Roztoka – Jodłowno, w ramach zadania inwestycyjnego pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 2200G Roztoka – Jodłowno etap I” wykonano przebudowę drogi powiatowej na odcinku 1000 mb. Droga na wyżej wymienionym odcinku po przebudowie zyskała następujące parametry: klasa drogi powiatowej Z ½; droga w terenie zabudowanym/niezabudowanym; szerokość jezdni   
  6,0 m z poszerzeniem na łukach; pobocze 1,0 m, w trudnych warunkach do 0,5 m; kategoria ruchu KR3; budowę kanału technologicznego oraz nasadzenia drzew; całkowita wartość inwestycji wyniosła **2.185.098,03 zł;**

W okresie od 01.01.2023 roku do 31.12.2023 roku wartość budowli będących w bezpośrednim Zarządzie Powiatu Gdańskiego wzrosła o kwotę **10.499.693,82 zł**.

W okresie od 01.01.2023 r. do 31.12.2023 r. w stanie budowli będących w zarządzie Jednostek Powiatu Gdańskiego nastąpiły niżej przedstawione zmiany:

1. W Zespole Szkół Technicznych Centrum Kształcenia Zawodowego w Rusocinie wzrosła wartość budowli o kwotę **11.085,67 zł** – z tytułu wykonania szlabanu wjazdowego;
2. W Zespole Szkół Technicznych Centrum Kształcenia Zawodowego w Rusocinie wzrosła wartość budowli o kwotę **601.298,00 zł** – z tytułu wykonania ogrodzenia wokół terenu szkoły;
3. W Zespole Szkół Technicznych Centrum Kształcenia Zawodowego w Rusocinie wzrosła wartość budowli o kwotę **1.902.857,23 zł** – z tytułu modernizacji placu i dróg wewnętrznych na terenie szkoły;
4. W Zespole Szkół Ogrodniczych i Ogólnokształcących w Pruszczu Gdańskim wzrosła wartość budowli o kwotę **82.881,31 zł** z tytułu wykonania kanalizacji deszczowej;
5. W Zespole Szkół Ogrodniczych i Ogólnokształcących w Pruszczu Gdańskim wzrosła wartość budowli o kwotę **1.787.888,49 zł** z tytułu wykonania zadania inwestycyjnego o nazwie „Modernizacja boiska na terenie szkoły Zespołu Szkół Ogrodniczych   
   o Ogólnokształcących w Pruszczu Gdańskim”;

W pozostałych jednostkach nie nastąpił wzrost wartości budowli.

W okresie od 01.01.2023 roku do 31.12.2023 roku w stanie budowli będących w Zarządzie jednostek Powiatu Gdańskiego wzrosła o kwotę **4.386.010,70 zł**

Zwiększenie wartości budowli w 2023 roku nastąpiło łącznie o kwotę: **14.885.704,52 zł**

Dane dotyczące zmian w stanie budowli zawiera załącznik nr 1 do niniejszej informacji.

1. **Informacja dotycząca środków transportu**

Na dzień 31.12.2023 roku Powiat Gdański jest właścicielem dwudziestu pięciu pojazdów samochodowych, w tym dwóch przyczep Rydwan i jednej przyczepy ciężarowej.

Łączna wartość środków transportu wynosi **2.697.562,15 zł**, w tym piętnaście samochodów osobowych, jeden autobus, dwa samochody ciężarowe, dwa ciągniki rolnicze, dwa traktorki wraz z zestawem do odśnieżania oraz dwie przyczepy typu Rydwan i jedną przyczepę ciężarową.

W bezpośrednim Zarządzie Powiatu znajduje się osiem samochodów osobowych, dwa samochody ciężarowe, dwie przyczepy typu Rydwan o łącznej wartości **817.349,80 zł**, zaś   
w Zarządzie jednostek organizacyjnych Powiatu znajduje się siedem pojazdów osobowych, jeden autobus, dwa ciągniki rolnicze, dwa traktorki wraz z zestawem do odśnieżania oraz jedna przyczepa ciężarowa o łącznej wartości **1.880.212,35 zł.**

W okresie sprawozdawczym zakupiono 3 nowe pojazdy: samochód osobowy marki KIA RIO   
o wartości **32.000,00 zł** oraz autobus marki Mercus wartości **699.870,00 zł** na potrzeby Zespołu Szkół Technicznych Centrum Kształcenia Zawodowego oraz samochód 9-osobowy marki Renault Trafic o wartości **211.242,80 zł** na potrzeby Zespołu Szkół Ogrodniczych   
i Ogólnokształcących.

Dane dotyczące stanu oraz zmian w środkach transportu zawiera załącznik nr 1 do niniejszej informacji.

1. **Informacja dotycząca sprzętu stanowiącego pomoce dydaktyczne.**

Na dzień 31.12.2023 roku Powiat Gdański posiada 12.117 sztuk sprzętu określanego jako pomoc dydaktyczna. Wartość tego sprzętu wynosi **3.785.683,41 zł.** Sprzęt ten znajduje się   
w jednostkach organizacyjnych Powiatu, tj. w Zespole Szkół Ogrodniczych   
i Ogólnokształcących w Pruszczu Gdańskim, w Zespole Szkół Technicznych Centrum Kształcenia Zawodowego w Rusocinie, Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej oraz w Szkole Podstawowej Specjalnej w Warczu.

Stan pomocy dydaktycznych w okresie od 01.01.2023 roku do 31.12.2023 roku zwiększył się łącznie o 160 sztuk, a jego wartość zwiększyła się o kwotę **299.526,08 zł,** zaś zmniejszyła się   
o 3 sztuki na kwotę **8.897,00 zł**.

Zwiększenie wartości wynika z zakupu nowych pomocy dydaktycznych dla jednostek organizacyjnych Powiatu.

* Zespół Szkół Ogrodniczych i Ogólnokształcących zakupił sprzęt jako pomoce dydaktyczne na kwotę **130.332,81 zł** w tym: zakup laptopów, monitorów, kamery sportowej, drukarki 3D, monitorów interaktywnych, głośników, kolumny wodnej do zajęć terapeutycznych   
  z uczniami;
* Szkoła Podstawowa Specjalna w Warczu zakupiła sprzęt jako pomoce dydaktyczne na kwotę **5.603,27 zł** w tym: Eksperymenty ucznia – Fizyka, Projektor Epson + Moduł Epson WIFI HDMI;
* Zespół Szkół Technicznych Centrum Kształcenia Zawodowego w Rusocinie zakupił sprzęt jako pomoce dydaktyczne na kwotę **157.623,00 zł** w tym: zakup testera do alternatorów, przemiennika częstotliwości, dronów, Ozoboty - roboty do programowania, roboty MOTOMAN, sterowniki, urządzenia sportowe, atlas, sadzarka, siewnik, tablety, monitor interaktywny, laptopy;
* Poradnia Pedagogiczno-Psychologiczna zakupiła sprzęt jako pomoc dydaktyczną na kwotę **5.967,00 zł** – stół do terapii zajęciowych.

Dane dotyczące stanu sprzętu stanowiącego pomoce dydaktyczne zawiera załącznik nr 1 do niniejszej informacji.

1. **Informacje dotyczące pozostałego sprzętu i urządzeń technicznych.**

Na dzień 31.12.2023 roku Powiat Gdański jest właścicielem 425 sztuk pozostałego sprzętu   
i urządzeń technicznych - środki podstawowe (konto 011) tj. serwerów, ploterów, UPS, central telefonicznych, monitoringu, zestawów komputerowych, urządzeń wielofunkcyjnych, kotłów gazowych, systemów klimatyzacyjnych i wentylacyjnych, systemu parkingowego, systemu dyspozytorskiego, dźwigów osobowych, motopomp, przyczep z agregatami, sond do pomiarów poziomów rzek i innego sprzętu o łącznej wartości **10.261.671,04 zł;**

W okresie od 01.01.2023 roku do 31.12.2023 roku zakupiony został sprzęt:

* w budynku Starostwa Powiatowego zamontowano klimatyzator kasetowy marki Haier   
  o wartości **12.192,73 zł**;
* w budynku Powiatu Gdańskiego przy ul. Obrońców Westerplatte 5, zainstalowano 2 nowe kotły gazowe o wartości **292.873,06 zł**;
* W Zespole Szkół Technicznych Centrum Kształcenia Zawodowego zakupiono: pompę ciepła o wartości **10.209,00 zł**, model turbiny wiatrowej o wartości **19.680,00 zł**, rekuperator o wartości **15.990,00 zł**, model instalacji solarnej CWU o wartości   
  **18.450,00 zł**, model instalacji fotowoltaicznej o wartości **15.744,00 zł**, platformę schodową krzywoliniową wewnętrzną o wartości **170.000,00 zł**, zestaw panelowy – oświetlenie pojazdu samochodowego o wartości **40.348,00 zł**, zestaw panelowy – sensoryka systemów pojazdu o wartości **46.496,00 zł**, zestaw panelowy – podstawy elektroniki i elektrotechniki pojazdowej o wartości **36.061,00 zł**, zestaw panelowy – układy zapłonowe pojazdu   
  o wartości **36.014,00 zł**, zestaw panelowy – aktoryka systemów pojazdowych o wartości **40.299,00 zł**, kuchnię gazową 4-palnikową o wartości **10.252,05 zł**, piec gazowy BROTJE   
  o wartości **23.900,00 zł**;
* W Zespole Szkół Ogrodniczych i Ogólnokształcących w Pruszczu Gdańskim zakupiono:   
  2 sztuki kabin akustycznych 4 osobowych, wyciszających do pracy z uczniami posiadającymi orzeczenia o kształceniu specjalnym o wartości **113.760,24 zł**, budkę akustyczną 4 osobową, wyciszającą do pracy z uczniami posiadającymi orzeczenia   
  o potrzebie kształcenia specjalnego o wartości **26.999,73 zł**, wykonano modernizację systemu kontroli dostępu do pomieszczeń w budynku A i B o wartości **16.200,00 zł**;
* W Domu Pomocy Społecznej „Leśny” w Zaskoczynie zakupiono mikser do rozdrabiania pokarmów o wartości **12.797,00 zł** oraz centrale telefoniczną o wartości **16.000,00 zł**;

Wartość pozostałych sprzętów i urządzeń technicznych (konto 011) w 2023 roku wzrosła   
o kwotę **974.265,81 zł,** zaś zmniejszono wartość o kwotę **14.999,00 zł;**

W bezpośrednim Zarządzie Powiatu znajduje się sprzęt o wartości **4.970.848,22 zł**, zaś   
w Zarządzie jednostek Powiatu znajduje się sprzęt o wartości **5.290.822,82 zł.**

Ponadto Powiat Gdański jest właścicielem pozostałego sprzętu i wyposażenia o mniejszej wartości tj. pozostałych środków trwałych (konto 013) na kwotę: **10.033.239,17 zł;**

W bezpośrednim Zarządzie Powiatu wartość pozostałych środków trwałych wynosi **3.276.291,05 zł**, zaś w Zarządzie powiatowych jednostek organizacyjnych wartość pozostałych środków trwałych wynosi **6.756.948,12 zł;**

W okresie od 01.01.2023 roku do 31.12.2023 roku zakupiony został między innymi sprzęt: meble do wyposażenia pomieszczeń, sprzęt AGD i RTV, sprzęt komputerowy, laptopy, urządzenia wielofunkcyjne, niszczarki, zestawy do podpisów elektronicznych, klimatyzator, monitory interaktywne, gablota magnetyczna, model turbiny wiatrowej, stoły warsztatowe, fotel akustyczny, interaktywna podświetlana piaskownica, podnośnik inwalidzki, pętle słuchowe, system nawigacyjno-informacyjny TOTUPOINT, systemy przywoławcze Call-Hear, lupa elektroniczna, krzesło ewakuacyjne, drogomierz, sprzęt gospodarski, i inne.

Wartość pozostałych sprzętów i urządzeń technicznych (konto 013) w 2023 roku wzrosła   
o kwotę **1.187.368,51 zł,** zaś zmniejszono wartość o kwotę **711.745,68 zł;**

Dane dotyczące zmian w stanie pozostałego sprzętu trwałego zawiera załącznik nr 1 do niniejszej informacji.

1. **Wartość mienia Powiatu ogółem.**

Na dzień 31.12.2023 roku na podstawie danych wynikających z załącznika 1 do niniejszej informacji, Powiat jest właścicielem majątku o ogólnej wartości **400.781.039,72 zł** w tym   
w bezpośrednim Zarządzie Powiatu wartość majątku wynosi **315.556.868,59 zł,** w Zarządzie jednostek organizacyjnych wartość majątku wynosi **85.224.171,13 zł;**

W okresie od 01.01.2023 roku do 31.12.2023 roku wartość majątku wzrosła ogółem o kwotę   
**34.204.431,90 zł;**

1. **Dane dotyczące innych niż własność praw majątkowych.**

Powiat Gdański posiada prawa majątkowe inne niż własność:

1. Prawo użytkowania wieczystego:

* działka 22/11 o powierzchni 251m2, działka 22/9 o powierzchni 28 m2, działka 22/12   
  o powierzchni 40m2, działka 22/10 o powierzchni 100 m2 położonych w Kolbudach   
  o wartości **7.500,00 zł**;
* działka 9/49, obręb 0008 Pruszcz Gdański o powierzchni 0,3955 ha i wartości   
  **1.026.916,00 zł**;
* udział 2/16 prawa użytkowania wieczystego działki 9/29, obręb 0008 Pruszcz Gdański   
  o powierzchni 0,2988 ha i wartości **72.223,75 zł**;

1. Użyczenie przez Gminę Trąbki Wielkie nieruchomości zabudowanej w miejscowości Warcz, na której znajdują się dwa szkolne budynki z przeznaczeniem na prowadzenie placówki   
   w zakresie szkolenia specjalnego, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka numer 94/13 o powierzchni 0,2800 oraz część działek: numer 379 o powierzchni 1,9709 ha, numer 95 o powierzchni 0,2400 ha, numer 94/16 o powierzchni 0,1465 ha, obręb Warcz w gminie Trąbki Wielkie o łącznej wartości **108.739,06 zł**;
2. Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzenia Kryzysowego użytkuje sprzęt OC przekazany do eksploatacji przez Pomorski Urząd Wojewódzki w Gdański o wartości łącznej   
   **109.608,37 zł;**
3. Wydział Komunikacji Powiatu Gdańskiego użytkuje sprzęt PWPW o wartości łącznej **158.479,81 zł**, i MSW o wartości łącznej **43.159,48 zł;**
4. Wydział Geodezji Kartografii i Katastru użytkuje sprzęt z Głównego Urzędu Geodezji   
   i Katastru z Warszawy o wartości łącznej **10.829,23 zł**;

Powiat Gdański nie posiada żadnych innych praw takich jak: udziały w spółkach, akcji, długoterminowych papierów wartościowych, ani innych własności o ograniczonych prawach rzeczowych, wykonywania prawa własności i innych praw majątkowych oraz wykonywania posiadania.

1. **Dane o dochodach uzyskiwanych z mienia stanowiącego własność Powiatu.**

Dochody Powiatu Gdańskiego uzyskiwane z mienia stanowiącego własność Powiatu wyniosły **912.448,80 zł,** w tym z tytułu uzyskanych odszkodowań uzyskano kwotę 3.238,46 zł.

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **Lp.** | **Rodzaj dochodów** | **Wykonanie za 2023 rok** |
| 1.  2.  3.  4.  5. | Najem i dzierżawa składników majątkowych PowiatuSłużebność przejazduWieczyste użytkowanie gruntuTrwały zarząd DPS ZaskoczynTrwały zarząd nieruchomość Bielkówko | 637.142,02 zł  7.440,12 zł  240.000,00 zł  22.290,00 zł  2.338,20 zł |
|  | **Razem dochody z majątku** | **909.210,34 zł** |
| 6. | Odszkodowania:  - za uszkodzony szlaban przy ul. Raciborskiego 2A  - za pęknięta szybę w budynku Starostwa  - kara umowna | 600,00 zł  203,55 zł  2.434,91 zł |
|  | **Razem dochody z odszkodowań** | **3.238,46 zł** |
|  | **Ogółem dochody** | **912.448,80 zł** |

* Powiat nie uzyskał żadnych dochodów z tytułu innych praw majątkowych oraz   
  z wykonywania posiadania.

**IV.WYKONANIE UCHWAŁ RADY POWIATU**

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| **Lp.** | **DATA** | **NR UCHWAŁY** | **PRZEDMIOT UCHWAŁY** | **INFORMACJA**  **O WYKONANIU** |
|  | **30.01.2023** | **LXI/440/2023** | w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **30.01.2023** | **LXI/441/2023** | w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **30.01.2023** | **LXI/442/2023** | w sprawie rozpatrzenia skargi na działanie Starosty Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **30.01.2023** | **LXI/443/2023** | w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wolności głosu i swobody wypowiedzi | ZREALIZOWANA |
|  | **30.01.2023** | **LXI/444/2023** | w sprawie przyjęcia oświadczenia zawierającego stanowisko w sprawie przebudowy drogi wojewódzkiej 221 | NIE  ZREALIZOWANA |
|  | **24.03.2023** | **LXII/445/2023** | w sprawie przyjęcia do realizacji „Powiatowego Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy na 2023 rok” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.03.2023** | **LXII/446/2023** | w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **24.03.2023** | **LXII/447/2023** | w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **24.03.2023** | **LXII/448/2023** | w sprawie określenia zadań Powiatu Gdańskiego z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku | ZREALIZOWANA |
|  | **24.03.2023** | **LXII/449/2023** | w sprawie zmiany Statutu Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **24.03.2023** | **LXII/450/2023** | w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji | ZREALIZOWANA |
|  | **24.03.2023** | **LXII/451/2023** | w sprawie przyjęcia od Wojewody Pomorskiego niektórych zadań związanych z przeprowadzeniem kwalifikacji wojskowej | ZREALIZOWANA |
|  | **24.03.2023** | **LXII/452/2023** | w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem na czas określony, w trybie bezprzetargowym pomieszczeń w budynku Powiatu Gdańskiego w Pruszczu Gdańskim, przy Grunwaldzkiej 25 | REALIZOWANA |
|  | **24.03.2023** | **LXII/453/2023** | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Pruszcz Gdański z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Propagowanie kultury ludowej poprzez realizację warsztatów i koncertów artystycznych w 2023 roku” realizowane przez Zespół Pieśni i Tańca Gminy Pruszcz Gdański „Jagódki” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.03.2023** | **LXII/454/2023** | w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Gdański oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków | OBOWIĄZUJĄCA |
|  | **24.03.2023** | **LXII/455/2023** | w sprawie rozpatrzenia petycji w sprawie zwiększenia świadomości prawnej dotyczącej transplantacji | ZREALIZOWANA |
|  | **21.04.2023** | **LXIII/456/2023** | w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **21.04.2023** | **LXIII/457/2023** | w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **21.04.2023** | **LXIII/458/2023** | w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających z obszarów wodnych położonych na terenie powiatu gdańskiego w 2023r. | ZREALIZOWANA |
|  | **21.04.2023** | **LXIII/459/2023** | w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie Gminie Cedry Wielkie realizacji zadań pod nazwą: „Przebudowa drogi nr 2232 G w zakresie budowy chodnika wzdłuż ul. Topolowej w m. Koszwały” oraz „Przebudowa drogi nr 2236 G w zakresie budowy chodnika wzdłuż ul. Modrzewiowej w m. Koszwały” | OBOWIĄZUJĄCA |
|  | **26.05.2023** | **LXIV/450/2023** | w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **26.05.2023** | **LXIV/451/2023** | w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego Pogotowia Ratunkowego w Pruszczu Gdańskim za rok 2022 | ZREALIZOWANA |
|  | **26.05.2023** | **LXIV/452/2023** | w sprawie przyjęcia „Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Gdańskiego” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **26.05.2023** | **LXIV/453/2023** | w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego | ZREALIZOWANA |
|  | **26.05.2023** | **LXIV/454/2023** | w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem na czas określony, w trybie bezprzetargowym pomieszczeń w budynku Powiatu Gdańskiego w Pruszczu Gdańskim, przy ul. Grunwaldzkiej 25 | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **26.05.2023** | **LXIV/455/2023** | w sprawie zmiany Statutu Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **16.06.2023** | **LXV/466/2023** | w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu Gdańskiego za 2022 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **16.06.2023** | **LXV/467/2023** | w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Gdańskiego za 2022 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **16.06.2023** | **LXV/468/2023** | w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu Powiatu Gdańskiego za 2022 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **16.06.2023** | **LXVI/469/2023** | w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **16.06.2023** | **LXVI/470/2023** | w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **16.06.2023** | **LXVI/471/2023** | w sprawie założenia Dwuletniej Szkoły Branżowej II Stopnia, wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ogrodniczych i Ogólnokształcących im. Mariana Raciborskiego w Pruszczu Gdańskim | ZREALIZOWANA |
|  | **16.06.2023** | **LXVI/472/2023** | w sprawie nadania Szkole Podstawowej Specjalnej w Warczu imienia Janusza Korczaka | ZREALIZOWANA |
|  | **16.06.2023** | **LXVI/473/2023** | w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia „Pomorskie w Unii Europejskiej” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **21.07.2023** | **LXVII/474/2023** | w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **21.07.2023** | **LXVII/475/2023** | w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **21.07.2023** | **LXVII/476/2023** | w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji | ZREALIZOWANA |
|  | **25.08.2023** | **LXVIII/477/2023** | w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **25.08.2023** | **LXVIII/478/2023** | w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **25.08.2023** | **LXVIII/479/2023** | w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego | ZREALIZOWANA |
|  | **25.08.2023** | **LXVIII/480/2023** | w sprawie zmiany uchwały dotyczącej zadań Powiatu Gdańskiego z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacyjnego Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku | ZREALIZOWANA |
|  | **25.08.2023** | **LXVIII/481/2023** | w sprawie nadania Szkole Podstawowej Specjalnej w Warczu imienia Janusza Korczaka | ZREALIZOWANA |
|  | **25.08.2023** | **LXVIII/482/2023** | w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w uchwale NR LXVI/471/2023 Rady Powiatu Gdańskiego z dnia 16 czerwca 2023 r. w sprawie założenia Dwuletniej Szkoły Branżowej II Stopnia, wchodzącej w skład Zespołu Szkół Ogrodniczych i Ogólnokształcących im. Mariana Raciborskiego w Pruszczu Gdańskim | ZREALIZOWANA |
|  | **25.08.2023** | **LXVIII/483/2023** | w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie umową darowizny od POLHOZ Sp. z o. o. prawa własności do nieruchomości gruntowej zajętej pod chodnik, przy drodze powiatowej nr 2224 G | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **25.08.2023** | **LXVIII/484/2023** | w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres do 1 roku w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **25.08.2023** | **LXVIII/485/2023** | w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu Statutu Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **25.08.2023** | **LXVIII/486/2023** | w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia składów osobowych komisji stałych Rady Powiatu Gdańskiego VI kadencji w latach 2018 - 2023 | ZREALIZOWANA |
|  | **07.09.2023** | **LXIX/487/2023** | w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **07.09.2023** | **LXIX/488/2023** | w sprawie przeprowadzenia wśród gmin Powiatu Gdańskiego konkursu profrekwencyjnego w wyborach parlamentarnych w 2023 roku | ZREALIZOWANA |
|  | **29.09.2023** | **LXX/489/2023** | w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **29.09.2023** | **LXX/490/2023** | w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **29.09.2023** | **LXX/491/2023** | w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej nr 2247G – ul. Konstantego Ildefonsa Gałczyńskiego w Pruszczu Gdańskim | ZREALIZOWANA |
|  | **27.10.2023** | **LXXI/492/2023** | w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **27.10.2023** | **LXXI/493/2023** | w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **27.10.2023** | **LXXI/494/2023** | zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wprowadzenie danych dotyczących należności pieniężnych jednostki samorządu terytorialnego do Rejestru Należności Publicznoprawnych | OBOWIĄUJĄCA |
|  | **27.10.2023** | **LXXI/495/2023** | w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **27.10.2023** | **LXXI/496/2023** | w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Powiatu Gdańskiego do Rady Działalności Pożytku Publicznego Powiatu Gdańskiego na kadencję 2023-2026 | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **27.10.2023** | **LXXI/497/2023** | w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem lokalu w trybie bezprzetargowym pomieszczeń w budynku, przy ul. Wojska Polskiego 16 w Pruszczu Gdańskim | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/498/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/499/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/500/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/501/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/502/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/503/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/504/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/505/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/506/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/507/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/508/2023** | Gdańskiego w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/509/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/510/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/511/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/512/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/513/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/514/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/515/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/516/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/517/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/518/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” Powiatowa i Miejska Biblioteka Publiczna w Pruszczu Gdańskim | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/519/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” Chór Camerata Santa Cecilia | ZREALIZOWANA |
|  | **24.11.2023** | **LXXII/520/2023** | w sprawie nadania tytułu honorowego „Za zasługi dla Powiatu Gdańskiego” Teatr MaJo | ZREALIZOWANA |
|  | **29.11.2023** | **LXXIII/521/2023** | w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **29.11.2023** | **LXXIII/522/2023** | w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **29.11.2023** | **LXXIII/523/2023** | w sprawie ustalenia wydatków budżetu powiatu, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023 | W TRAKCIE REALIZACJI  do końca 2024 r. |
|  | **29.11.2023** | **LXXIII/524/2023** | w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas określony, w trybie bezprzetargowym gruntu o powierzchni 52,00 m2 położonego w Pruszczu Gdańskim, przy ul. Wojska Polskiego 16 | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **29.11.2023** | **LXXIII/525/2023** | w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i przechowywanie pojazdów usuniętych na parkingu strzeżonym | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **29.11.2023** | **LXXIII/526/2023** | w sprawie Programu Współpracy na 2024 rok Powiatu Gdańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **29.11.2023** | **LXXIII/527/2023** | w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Pomorskiego z przeznaczeniem na inwestycję pn.: „Poprawa bezpieczeństwa i stanu technicznego drogi nr 226 w m. Warcz polegająca na przebudowie drogi wraz z budową chodników oraz niezbędnej infrastruktury” | NIE ZREALIZOWANA |
|  | **07.12.2023** | **LXXIV/528/2023** | w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **07.12.2023** | **LXXIV/529/2023** | w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | **07.12.2023** | **LXXIV/530/2023** | w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Powiatu Gdańskiego prawa własności do nieruchomości | ZREALIZOWANA |
|  | **22.12.2023** | **LXXV/531/2023** | w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gdańskiego | OBOWIĄUJĄCA |
|  | **22.12.2023** | **LXXV/532/2023** | uchwały budżetowej na 2024 rok Powiatu Gdańskiego | OBOWIĄUJĄCA |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/533/2023** | w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2023 rok | ZREALIZOWANA |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/534/2023** | zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wydatków budżetu powiatu, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023 | W TRAKCIE REALIZACJI  do końca 2024 r. |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/535/2023** | o zmianie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji „Programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w Powiecie Gdańskim na lata 2022 - 2030” | W TRAKCIE REALIZACJI  do końca 2030 r. |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/536/2023** | w sprawie przyjęcia do realizacji „Programu rozwoju pieczy zastępczej w Powiecie Gdańskim na lata 2024 – 2026” | W TRAKCIE REALIZACJI  do końca 2026 r. |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/537/2023** | w sprawie zmiany uchwały dotyczącej zadań Powiatu Gdańskiego z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku | ZREALIZOWANA |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/538/2023** | w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem w trybie bezprzetargowym pomieszczeń w budynku o łącznej powierzchni 23,40 m2, przy ul. Wojska Polskiego 16 w Pruszczu Gdańskim Powiatowy Inspektorat Nadzoru Budowlanego w Powiecie Gdańskim | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/539/2023** | w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem w trybie bezprzetargowym pomieszczeń w budynku o łącznej powierzchni 18,10 m2, przy ul. Wojska Polskiego 16 w Pruszczu Gdańskim Stowarzyszenie Rodziców i Przyjaciół na Rzecz Osób z Autyzmem „Nasz Autyzm” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/540/2023** | w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej Św. Ap. Piotra i Pawła w Trutnowach z przeznaczeniem na dofinansowanie prac konserwatorskich przy zabytku: Kościół pw. Wniebowzięcia Najświętszej Maryi Panny we Wróblewie | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/541/2023** | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Cedry Wielkie z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Dzień Żuławski” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/542/2023** | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kolbudy z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Dni Gminy Kolbudy” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/543/2023** | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Przywidz z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Rockblu Przywidz Festiwal 2024” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/544/2023** | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Pszczółki z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Święto Miodu Pszczółkowskiego” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/545/2023** | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Suchy Dąb z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Festiwal Wikliny” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/546/2023** | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Trąbki Wielkie z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Trąbki w Trąbkach” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/547/2023** | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Pruszcz Gdański z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Dożynki Gminne” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/548/2023** | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Faktoria Kultury” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/549/2023** | w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn.: ,,Rozbudowa budynku Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej w Pruszczu Gdańskim, przy ul. Wojska Polskiego 34” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | **22.12.2023** | **LXXVI/550/2023** | w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umów o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego | ZREALIZOWANA |

**Wykonanie uchwał Rady Powiatu – uchwały podjęte przed 1 stycznia 2023 r. ale obejmujące swym zakresem 2023 r.**

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| **Lp.** | **DATA** | **NR UCHWAŁY** | **PRZEDMIOT UCHWAŁY** | **INFORMACJA**  **O WYKONANIU** |
|  | 28.10.2022 | LVII/411/2022 | w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie Gminie Cedry Wielkie realizacji przebudowy drogi powiatowej nr 2231G tj. ulicy Macieja Płażyńskiego polegającej na budowie ciągu pieszego z dopuszczeniem ruchu rowerowego w miejscowości Cedry Wielkie w ramach projektu: „Budowa ciągu pieszego w miejscowości Długie Pole – poprawa bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Cedry Wielkie” | OBOWIĄZUJĄCA |
|  | 28.10.2022 | LVII/412/2022 | w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem na czas określony, w trybie bezprzetargowym pomieszczeń w budynku Powiatu Gdańskiego w Pruszczu Gdańskim, przy ul. Wojska Polskiego 16 | W TRAKCIE REALIZACJI  do 30.11.2032 |
|  | 28.11.2022 | LVIII/415/2022 | w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i przechowywanie pojazdów usuniętych na parkingu strzeżonym | ZREALIZOWANA |
|  | 28.11.2022 | LVIII/417/2022 | w sprawie Programu Współpracy na 2023 rok Powiatu Gdańskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie | ZREALIZOWANA |
|  | 28.11.2022 | LVIII/418/2022 | w sprawie pozbawienia kategorii drogi powiatowej nr 2222G Sobowidz –Gołębiewko | ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2022 | LIX/421/2022 | w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2022 | LIX/422/2022 | uchwała budżetowa na rok 2023 Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2022 | LX/427/2022 | w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański | ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2022 | LX/428/2022 | w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Województwa Pomorskiego z przeznaczeniem na przebudowę skrzyżowania drogi wojewódzkiej nr 227 z drogami powiatowymi nr 2230G i 2248G | ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2022 | LX/429/2022 | w sprawie udzielenia dotacji Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Podwyższenia Krzyża Świętego w Pruszczu Gdańskim  z przeznaczeniem na dofinansowanie prac konserwatorskich przy zabytku | ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2022 | LX/430/2022 | w sprawie udzielenia dotacji Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański z przeznaczeniem na dofinansowanie prac konserwatorskich przy zabytku | NIE  ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2022 | LX/431/2022 | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Przywidz z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Rockblu Przywidz Festiwal 2023” | ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2022 | LX/432/2022 | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Kolbudy z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury  pn. „Dni Gminy Kolbudy” | ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2022 | LX/433/2022 | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Suchy Dąb z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Festiwal Wikliny” | ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2022 | LX/434/2022 | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Cedry Wielkie z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Dzień Żuławski” | ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2022 | LX/435/2022 | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Pszczółki z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Święto Miodu Pszczółkowskiego” | ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2022 | LX/436/2022 | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Faktoria Kultury” | ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2022 | LX/437/2022 | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Trąbki Wielkie z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „Trąbki w Trąbkach” | ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2022 | LX/438/2022 | w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Pruszcz Gdański z przeznaczeniem na wsparcie realizacji zadania z zakresu kultury pn. „50 – lecie Gminy Pruszcz Gdański” | ZREALIZOWANA |
|  | 27.08.2021 | XL/279/2021 | w sprawie wyrażenia zgody na wynajem w trybie bezprzetargowym lokalu użytkowego o łącznej powierzchni 35,25 m2, znajdującego się w budynku Powiatu Gdańskiego w Pruszczu Gdańskim, przy  ul. Grunwaldzkiej 25 | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | 27.08.2021 | XL/280/2021 | w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem na czas określony, w trybie bezprzetargowym pomieszczeń w budynku Powiatu Gdańskiego w Pruszczu Gdańskim, przy ul. Wojska Polskiego 16 oraz oddanie w najem części elewacji budynku administracyjnego na którym zamieszczone są 4 szt. podświetlanych paneli reklamowych | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | 27.10.2021 | XLIII/298/2021 | w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Gdańskiego na lata 2021-2024 z perspektywą na lata 2025-2028” | OBOWIĄZUJĄCA do 2024 r. |
|  | 27.10.2021 | XLIII/300/2021 | w sprawie realizacji projektu „Pierwszy krok – aktywizacja społeczno-zawodowa w powiecie gdańskim” współfinansowanego  z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach RPO Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, Oś priorytetowa 6. Integracja, Działanie 6.1. Aktywna integracja, Poddziałanie 6.1.1 Aktywizacja społeczno-zawodowa | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | 27.10.2021 | XLIII/301/2021 | w sprawie zmiany uchwały dotyczącej udzielenia pomocy finansowej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn.: ,,Rozbudowa budynku Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej w Pruszczu Gdańskim, przy ul. Wojska Polskiego 34” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | 27.10.2021 | XLIII/302/2021 | w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański | ZREALIZOWANA |
|  | 26.11.2021 | XLIV/307/2021 | zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wprowadzanie danych dotyczących należności pieniężnych jednostki samorządu terytorialnego do Rejestru Należności Publicznoprawnych | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | 26.11.2021 | XLIV/313/2021 | w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę na czas określony w trybie bezprzetargowym gruntów położonych w Pruszczu Gdańskim, przy ul. Wojska Polskiego 16 | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | 28.02.2020 | XX/152/2020 | w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa prawa własności niezabudowanej nieruchomości gruntowej | ZREALIZOWANA |
|  | 24.06.2020 | XXV/171/2020 | w sprawie realizacji projektu „Mieszkańcy Powiatu Gdańskiego aktywni zawodowo – etap III” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach RPO Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, Oś priorytetowa 5. Zatrudnienie, Działanie 5.2. Aktywizacja zawodowa osób pozostających bez pracy, Poddziałanie 5.2.1 Aktywizacja osób pozostających bez pracy – mechanizm ZIT. | ZREALIZOWANA |
|  | 24.06.2020 | XXV/172/2020 | w sprawie realizacji projektu „Wsparcie to podstawa – rozwój usług społecznych w powiecie gdańskim” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach RPO Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, Oś priorytetowa 6. Integracja, Działanie 6.2. Usługi społeczne, Poddziałanie 6.2.1. Rozwój usług społecznych – mechanizm ZIT | ZREALIZOWANA |
|  | 24.06.2020 | XXV/173/2020 | w sprawie realizacji projektu „Przyszłość bez barier” - aktywna integracja w powiecie gdańskim” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach RPO Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, Oś priorytetowa 6. Integracja, Działanie 6.1. Aktywna Integracja, Poddziałanie 6.1.1 Aktywizacja społeczno - zawodowa – mechanizm ZIT | ZREALIZOWANA |
|  | 28.08.2020 | XXVI/178/2020 | w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie od Polskich Kolei Państwowych S.A. prawa użytkowania wieczystego do niezabudowanej nieruchomości gruntowej stanowiącej pas drogowy drogi powiatowej nr 2212G | W TRAKCIE REALIZACJI  GKIK |
|  | 28.08.2020 | XXVI/183/2020 | w sprawie uchwalenia Powiatowego Programu Zapobiegania Przestępczości oraz Ochrony Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego na lata 2020 – 2024 | OBOWIĄZUJĄCA do 2024 r. |
|  | 25.09.2020 | XXVII/189/2020 | w sprawie przyjęcia „Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Gdańskiego na lata 2020-2023” | ZREALIZOWANA |
|  | 25.09.2020 | XXVII/190/2020 | w sprawie wyznaczenia przedstawicieli Rady Powiatu Gdańskiego do Rady Działalności Pożytku Publicznego Powiatu Gdańskiego | ZREALIZOWANA |
|  | 30.10.2020 | XXVIII/200/2020 | w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych z mieszkańcami powiatu gdańskiego | OBOWIĄZUJĄCA |
|  | 27.11.2020 | XXIX/205/2020 | w sprawie przyjęcia do realizacji „Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2021 – 2023” | ZREALIZOWANA |
|  | 22.12.2020 | XXXI/221/2020 | w sprawie zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub gminnej ewidencji zabytków znajdującym się na terenie administracyjnym powiatu gdańskiego | OBOWIĄZUJĄCA |
|  | 22.12.2020 | XXXI/222/2020 | w sprawie udzielenie pomocy finansowej Gminie Miejskiej Pruszcz Gdański z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn.: ,,Rozbudowa budynku Powiatowej i Miejskiej Biblioteki Publicznej w Pruszczu Gdańskim, przy ul. Wojska Polskiego 34” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | 26.10.2015 | XIII/87/2015 | w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumień z Gminami: Kolbudy, Cedry Wielkie, Przywidz, Trąbki Wielkie, Pszczółki oraz Suchy Dąb w sprawie wspólnej realizacji zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej na obszarze powiatu gdańskiego. | OBOWIĄZUJĄCA |
|  | 28.11.2016 | XXIX/184/2016 | w sprawie przyjęcia Programu Rozwoju Powiatu Gdańskiego do roku 2020+. | OBOWIĄZUJĄCA |
|  | 14.11.2018 | LVIII/345/2018 | w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Gminą Pruszcz Gdański w sprawie wspólnej realizacji zadania z zakresu administracji rządowej polegającego na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej, nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz edukacji prawnej na obszarze powiatu gdańskiego | OBOWIĄZUJĄCA |
|  | 12.04.2018 | XLIX/294/2018 | w sprawie dopuszczenia zapłaty opłat oraz niepodatkowych należności budżetowych stanowiących dochody budżetu Powiatu Gdańskiego instrumentem płatniczym | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | 28.05.2018 | LI/311/2018 | w sprawie wyrażenia zgody na wprowadzanie danych dotyczących należności pieniężnych jednostki samorządu terytorialnego do Rejestru Należności Publicznoprawnych | OBOWIĄZUJĄCA |
|  | 27.08.2018 | LV/326/2018 | w sprawie zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilno prawny przysługujących Powiatowi Gdańskiemu lub jego jednostkom podległym | OBOWIĄZUJĄCA |
|  | 5.12.2018 | II/16/2018 | w sprawie wykonywania obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej | OBOWIĄZUJĄCA |
|  | 01.02.2019 | V/34/2019 | w sprawie przystąpienia do realizacji przedsięwzięcia pn. „Strategia rozwoju elektromobilności Powiatu Gdańskiego na lata 2020-2040” ze środków Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w ramach programu priorytetowego „GEPARD II – transport niskoemisyjny Część 2) Strategia rozwoju elektromobilności” | W TRAKCIE REALIZACJI |
|  | 01.02.2019 | V/35/2019 | w sprawie realizacji „Programu profilaktyki cukrzycy typu 2 na terenie Powiatu Gdańskiego” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach RPO Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, Oś priorytetowa 5 Zatrudnienie, Poddziałanie 5.4.2. Zdrowie na rynku pracy | ZREALIZOWANA |

**V. PROGRAMY REALIZOWANE PRZEZ POWIAT:**

W ramach poddziałania *Wsparcie na inwestycje związane z rozwojem, modernizacją i dostosowywaniem rolnictwa i leśnictwa"* objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, realizowano:

* **operacja Scalenie gruntów wsi Trzepowo, gm. Przywidz.** Przyznana pomoc (umowa Nr 00005-6502-UM1100006/16 z dnia 7 listopada 2016 r. oraz aneks nr 1 z dnia 17.12.2018r., aneks nr 2 z dnia 16.01.2020r., aneks nr 3 z dnia 04.01.2021r., aneks nr 4 z dnia 09.03.2022r., aneks nr 5 z dnia 31.05.2022r., aneks nr 6 z dnia 20.12.2022r. ) na całą operację to kwota w wysokości: **9 783 205,25 zł** w tym źródła finansowania: środki pochodzące z budżetu UE (EFRROW) w kwocie **6 225 052,00** zł., środki z budżetu państwa w kwocie **3 558 153,25 zł.**

W 2023r. w ramach tej operacji w zakresie zagospodarowania poscaleniowego wsi Trzepowo wykonano przebudowę drogi gminnej w ciągu ulicy Cystersów, o łącznej długości 3,350km.

Kwota wykonania tej inwestycji to **2.808.308,94 zł** w tym źródła finansowania to:

- środki pochodzące z budżetu UE (EFRROW) w kwocie **1.786.926,98 zł**,

- środki z budżetu państwa w kwocie **1.021.381,96** zł.,

* **operacja Scalenie gruntów wsi Krępiec, gm. Pruszcz Gdański**. Przyznana pomoc (umowa Nr 00006-6502-UM1100007/18 z dnia 26 lipca 2018 r. oraz aneks nr 1 z dnia 20.12.2022r., aneks nr 2 z dnia 30.08.2023r.) to kwota: **3 402 057,76 zł** w tym źródła finansowania: środki pochodzące z budżetu UE (EFRROW) w kwocie **2 164 729,00** zł, środki z budżetu państwa w kwocie **1 237 329,76** zł.

W 2023 roku w ramach tej operacji w zakresie prac scaleniowych wykonano:

* Wyznaczenie projektu na gruncie, stabilizację nowych granic nieruchomości, sporządzenie protokołów warunków objęcia w posiadanie. Prace te wykonywała wojewódzka samorządowa jednostka organizacyjna tj. WBGiTR w Gdańsku.

Kwota wykorzystanej dotacji to **124 315,20 zł** w tym źródła finansowania:

- środki pochodzące z budżetu UE (EFRROW) w kwocie **79 101,76** zł.,

- środki z budżetu państwa w kwocie **45 213,44** zł.

* Dokumentację projektowo-kosztorysowej na zagospodarowanie poscaleniowe wsi Krępiec gm. Pruszcz Gdański**.**

Kwota wykorzystanej dotacji na dane zadanie to **110 700,00zł** w tym źródła finansowania:

- środki pochodzące z budżetu UE (EFRROW) w kwocie **70 438,41** zł.,

- środki z budżetu państwa w kwocie **40 261,59** zł.

W ramach tej operacji w zakresie zagospodarowania poscaleniowego, planowana jest modernizacja drogi gminnej (173213G) o długości 3,105km oraz zmiana przebiegu rowu melioracyjnego na odcinku 450m – obecnie trwa procedura przetargowa w celu wyłonienia wykonawcy tego zadania.

* 1. **„Program profilaktyki cukrzycy typu 2 na terenie Powiatu Gdańskiego”**

Projekt realizowany w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020.

Okres realizacji Projektu 2019-2023.

Projekt realizowany w partnerstwie z LUX MED Spółka z o.o.

Łączne nakłady finansowe na realizację Projektu 566.531,45 zł, z tego ze środków unijnych 505.202,98 zł, z budżetu państwa 59.435,65 zł, wkład własny 1.892,82 zł.

Nakłady finansowe poniesione na realizację Projektu wyniosły 588.984,08 zł, z tego 500.143,63 zł ze środków unijnych, kwota 58.840,45 zł ze środków krajowych. Celem projektu była wczesna identyfikacja osób chorych na cukrzycę typu 2 oraz osób z wysokim ryzykiem rozwoju cukrzycy typu 2, promocja zdrowego stylu życia i utrwalenie postawy osobistej odpowiedzialności za zdrowie. Projekt skierowany był do osób z wysokim ryzykiem rozwoju cukrzycy typu 2 w wieku aktywności zawodowej od 18 do 64 roku życia, zamieszkałych na terenie Powiatu Gdańskiego.

W ramach Projektu prowadzone były: akcje informacyjno-rekrutacyjne jako formy edukacyjne, dostępne dla ogółu mieszkańców. Prowadzone były także badania przesiewowe końcowe, osobom zakwalifikowanym do programu oraz konsultacje pielęgniarskie, lekarskie, konsultację z fizjoterapeutą i dietetykiem, a także szkolenia indywidualne i grupowe.

Projekt zrealizowany.

* 1. **„Wsparcie to podstawa-rozwój usług społecznych w powiecie gdańskim”**

Projekt realizowany jest w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020.

Okres realizacji Projektu 2021-2023.

Projekt realizowany w partnerstwie ze Stowarzyszeniem Pomorskie Centrum Terapeutyczno-Prawne INTERIOS, Spectrum Research Agnieszka Małecka-Jagła oraz Fundacją Oparcia Społecznego Aleksandry FOSA.

Łączne nakłady finansowe na realizację Projektu 2.745.395,81 zł, z tego ze środków unijnych 2.333.586,44 zł, ze środków własnych Powiatu 411.809,37 zł. Nakłady finansowe poniesione na realizację Projektu wyniosły 2.579.176,33 zł, z tego 2.179.701,29 zł ze środków unijnych, 399.475,04 zł. ze środków własnych.

Projekt ukierunkowany był na zwiększenie katalogu spersonalizowanych usług społecznych dla min. 100 uczestników z rodzin zagrożonych wykluczeniem społecznym, w tym dzieci w wieku 0-6 lat, 7-11 lat oraz młodzieży 12-21 lat, doświadczających licznych traum, stresu pourazowego oraz pogłębiających się napięć prowadzących do zaburzeń psychospołecznych, zdrowotnych i psychicznych. W ramach Projektu w nowo zaadaptowanych pomieszczeniach realizowane było wsparcie profilaktyczne dla rodzin, dzieci zagrożonych umieszczeniem w pieczy zastępczej, szczególnie z rozpoznaniem zaburzeń zachowania i emocji, w formie usług wsparcia psychoterapeutycznego, psychospołecznego, których celem jest wzmocnienie funkcji opiekuńczo - wychowawczych rodziny. W ramach wsparcia przeprowadzono około 100 indywidualnych Ścieżek Reintegracji, wsparcie środowiskowe a także kompleksową ofertę wsparcia rodziny w ramach Psychotraumatologicznej Poradni Rodzinnej- pogłębiona diagnoza, usługi psychologiczne, terapeutyczne, psychiatryczne, profilaktyczne, obywatelskie, mediacyjne, psychospołeczne i rozwojowe. Dodatkowo 12 osób otrzymało wsparcie pogłębione, 10 miesięczne w specjalistycznej Placówce wsparcia dziennego.

W ramach Projektu zrekrutowano 297 uczestników projektu aktywnie korzystających z w/w formy wsparcia.

Projekt zrealizowany.

* 1. **„Przyszłość bez barier – integracja w powiecie gdańskim”**

Projekt realizowany w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020.

Okres realizacji Projektu 2021-2023.

Projekt realizowany w partnerstwie z Towarzystwem Pomocy im. św. Brata Alberta Koło Gdańskie.

Łączne nakłady finansowe na realizację Projektu 2.989.910 zł. Projekt w całości finansowany ze środków unijnych.

Nakłady finansowe poniesione na realizację projektu wyniosły 2.712.678,84 zł.

Celem Projektu było zwiększenie aktywności społeczno - zawodowej osób bezrobotnych lub biernych zawodowo (w tym osób z niepełnosprawnościami) mieszkańców powiatu gdańskiego.

215 uczestników Projektu otrzymało wsparcie społeczne (doradztwo zawodowe, wsparcie psychologiczne). Odbyły się warsztaty integrujące. Część uczestników otrzymało wsparcie zawodowe w postaci szkoleń. W Centrum Integracji Społecznej w Pruszczu Gdańskim 131 uczestników zrealizowało Integralne Programy Zatrudniania Socjalnego (wsparcie pracownika socjalnego, psychologa, doradcy zawodowego, asystenta, psychoterapeuty, prawnika, uczestnictwo w zajęciach edukacji ogólnej, zajęciach socjalizująco – integrujących). Część osób odbyło warsztaty dobrane do zapotrzebowania na lokalnym rynku pracy.

Projekt zrealizowany.

* 1. **„Pierwszy krok – aktywizacja społeczno-zawodowa w powiacie gdańskim”**

Projekt realizowany w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020.

Okres realizacji Projektu 2022 – 2023

Projekt realizowany w partnerstwie z Pomorską Akademią Działania.

Łączne nakłady finansowe na realizację Projektu 403.665,13 zł. Projekt w całości finansowany ze środków unijnych.

Nakłady finansowe poniesione na realizację Projektu wyniosły 390.299,19 zł.

Celem Projektu było zwiększenie aktywności społeczno – zawodowej 32 osób bezrobotnych lub biernych zawodowo, wykluczonych bądź zagrożonych wykluczeniem społecznym. W ramach Projektu uczestnicy otrzymali wsparcie społeczne, wsparcie psychologiczne oraz wsparcie doradcy zawodowego. Organizowane były w ramach Projektu warsztaty aktywizujące, animacja i wyjazdy integracyjne, a także szkolenia i staże zawodowe. Dzięki tym działaniom część osób uzyskała kwalifikację zawodowe lub kompetencje, część podjęła zatrudnienie, a część osób rozpoczęła poszukiwanie zatrudnienia.

Projekt zrealizowany.

1. **NIEODPŁATNA POMOC PRAWNA**

Powiat gdańskirealizuje zadanie zlecone z zakresu administracji rządowej polegające na udzielaniu nieodpłatnej pomocy prawnej, świadczeniu nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego oraz edukacji prawnej.

**W 2023 roku** w powiecie gdańskim utworzono łącznie **5 punktów** nieodpłatnej pomocy prawnej oraz nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego. W punktach świadczona była również nieodpłatna mediacja.

Powiat, na mocy podpisanego PorozumieniazRadą Okręgowej Izby Radców Prawnych w Gdańsku oraz Okręgową Radą Adwokacką w Gdańsku, zawarł umowy z adwokatem i radcą prawnym na prowadzenie dwóch punktów nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego. Pozostałe trzy punkty prowadzone były przez organizację pozarządową, która została wybrana w drodze otwartego konkursu ofert.

Powiat realizował zadanie samodzielnie oraz we współpracy z Gminami, na terenie których zlokalizowano punkty nieodpłatnej pomocy prawnej oraz nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego, dzięki czemu dostęp do bezpłatnego poradnictwa prawnego na obszarze powiatu był łatwiejszy i wygodniejszy.

**Lokalizacja Punktów:**

**Punkt 1 – Nieodpłatna Pomoc Prawna i Mediacja**

**trzy lokale prowadzone przez Radców Prawnych**

1. **Kolbudy**, budynek Urzędu Gminy w Kolbudach przy ul. Staromłyńskiej 1
2. **Pszczółki**, budynek Urzędu Gminy w Pszczółkach przy ul. Pomorskiej 18
3. **Przywidz**, budynek Gminnego Ośrodka Kultury w Przywidzu przy ul. Gdańskiej 15

**Punkt 2 – Nieodpłatna Pomoc Prawna i Mediacja**

**jeden lokal prowadzony przez Adwokata**

**Pruszcz Gdański**, ul. Wojska Polskiego 16 (wejście od strony ul. Wojska Polskiego)

**Punkt 3 – Nieodpłatne Poradnictwo Obywatelskie i Mediacja**

**jeden lokal prowadzony przez organizację pozarządową**

**Pruszcz Gdański**, ul. Wojska Polskiego 16 (wejście od strony ul. Niepodległości)

**Punkt 4 – Nieodpłatna Pomoc Prawna i Mediacja**

**trzy lokale prowadzone przez organizację pozarządową**

1. **Cedry Wielkie**, budynek Urzędu Gminy w Cedrach Wielkich przy ul. M. Płażyńskiego 16
2. **Suchy Dąb**, budynek Urzędu Gminy w Suchym Dębie przy ul. Gdańskiej 17
3. **Trąbki Wielkie**, budynek Szkoły Podstawowej przy ul. Sportowej 2

**Punkt 5 – Nieodpłatne Poradnictwo Obywatelskie i Mediacja**

**pięć lokali prowadzonych przez organizację pozarządową**

1. **Straszyn**, budynek Mediateki w Straszynie przy ul. Dworcowej 6A przy
2. **Cedry Wielkie**, budynek Urzędu Gminy Cedry Wielkie przy ul. M. Płażyńskiego 16
3. **Suchy Dąb**, budynek Urzędu Gminy w Suchym Dębie przy ul. Gdańskiej 17
4. **Trąbki Wielkie**, budynek Szkoły Podstawowej przy ul. Sportowej 2
5. **Przywidz**, budynek Gminnego Ośrodka Kultury w Przywidzu przy ul. Gdańskiej 15

**Funkcjonowanie i finansowanie**

System darmowej pomocy prawnej **w 2023 roku** działał w oparciu o następujące akty prawne:

1. ustawa z dnia 5 sierpnia 2015 r. *o nieodpłatnej pomocy prawnej, nieodpłatnym poradnictwie obywatelskim oraz edukacji prawnej,*
2. rozporządzenie Ministra Sprawiedliwości z dnia 21 grudnia 2018 r. *w sprawie nieodpłatnej pomocy prawnej oraz nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego.*

W **2023 roku** nieodpłatna pomoc prawna oraz nieodpłatne poradnictwo obywatelskie przysługiwało **każdej osobie fizycznej** - zwanej dalej „osobą uprawnioną” - która nie była   
w stanie ponieść kosztów odpłatnej pomocy prawnej.

Z pomocy mogły korzystać również **osoby prowadzące jednoosobową działalność gospodarczą niezatrudniające innych osób w ciągu ostatniego roku.**

Osoba uprawniona, przed uzyskaniem nieodpłatnej pomocy prawnej lub nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego była zobowiązana do złożenia pisemnego oświadczenia, o braku możliwości poniesienia kosztów odpłatnej pomocy prawnej. Osoba korzystająca z nieodpłatnej pomocy prawnej lub nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego w zakresie prowadzonej działalności gospodarczej dodatkowo musiała złożyć oświadczenie o niezatrudnianiu innych osób w ciągu ostatniego roku.

**W 2023 roku** punkty pomocy prawnej funkcjonowały w trybie stacjonarnym od poniedziałku do piątku przez 4 godziny dziennie, z możliwością udzielania porad na odległość poprzez zapewnienie dostępu do usług za pośrednictwem środków porozumiewania się na odległość.

Udzielanie nieodpłatnej pomocy prawnej lub nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego odbywało się według kolejności zgłoszeń, po uprzednim telefonicznym umówieniu terminu wizyty na wskazany numer do rejestracji telefonicznej.

Starosta zapewnił możliwość dokonywania zgłoszeń w **formie telefonicznej** pod nr telefonu a także on-line poprzez **centralny system teleinformatyczny** do obsługi nieodpłatnej, pomocy prawnej i nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego utworzony prze Ministerstwo Sprawiedliwości.

**Nieodpłatna pomoc prawna** obejmowała:

* poinformowanie o obowiązującym stanie prawnym oraz o przysługujących prawach i obowiązkach, w tym w związku z toczącym się postępowaniem przygotowawczym, administracyjnym, sądowym lub sądowoadministracyjnym,
* wskazanie sposobu rozwiązania problemu prawnego,
* przygotowanie projektu pisma w w/w sprawach, z wyłączeniem pism procesowych w toczącym się postępowaniu przygotowawczym lub sądowym i pism w toczącym się postępowaniu sądowoadministracyjnym,
* sporządzenie projektu pisma o zwolnienie od kosztów sądowych lub ustanowienie pełnomocnika z urzędu w postępowaniu sądowym lub ustanowienie adwokata, radcy prawnego, doradcy podatkowego lub rzecznika patentowego w postępowaniu sądowoadministracyjnym oraz poinformowanie o kosztach postępowania i ryzyku finansowym związanym ze skierowaniem sprawy na drogę sądową,
* skorzystanie z nieodpłatnej mediacji.

Ważne informacje o pomocy prawnej:

* w przypadku gdy przedstawiony problem nie mógł być rozwiązany w całości albo części, w szczególności stwierdzenia, że problem nie ma wyłącznie charakteru prawnego, **adwokat lub radca prawny informował o możliwościach uzyskania innej stosownej i darmowej pomocy** [w wyspecjalizowanych jednostkach](https://biuletyn.net/powiat-gdanski/fls/bip_pliki/2020_12/BIPF5B7AEA6E8C426Z/_lista-jednostek-nieodplatnego-poradnictwa_2021.pdf),
* przed udzieleniem pomocy **specjalista mógł zażądać okazania dokumentu tożsamości,**
* adwokat lub radca prawny **mógł z ważnych powodów odmówić** udzielenia nieodpłatnej pomocy prawnej, informując o innych, najbliższych punktach, w których udzielana jest nieodpłatna pomoc prawna.

**Nieodpłatne poradnictwo obywatelskie** obejmowało:

Nieodpłatne poradnictwo obywatelskie było świadczone przez profesjonalnych doradców, posiadających stosowne uprawnienia i w szczególności obejmowało:

* porady dla osób zadłużonych,
* porady z zakresu spraw mieszkaniowych,
* porady z zakresu zabezpieczenia społecznego,
* nieodpłatną mediację.

Na jakie wsparcie można było liczyć?

* rozpoznanie problemu i udzielenie porady dostosowanej do indywidualnej sytuacji,
* poinformowanie o przysługujących prawach i obowiązkach,
* wsparcie w samodzielnym rozwiązaniu problemu, w tym, w razie potrzeby, sporządzenie wspólnie z doradcą planu wyjścia z trudnej sytuacji oraz udzielenie pomocy w jego realizacji,
* skorzystanie z nieodpłatnej mediacji.

**Nieodpłatna mediacja: (**usługa dodatkowa)

Mediacja jest metodą rozwiązywania konfliktów, w której uczestnicy poszukują najlepszych dla siebie rozwiązań. Mediator wspiera strony w znalezieniu satysfakcjonującego porozumienia. Mediacja jest dobrowolna i poufna. Mediacje prowadzi mediator, czyli osoba profesjonalnie przygotowana do rozwiązywania sporów, która jest niezależna, bezstronna i neutralna. Mediacja może być prowadzona w sprawach małżeńskich, rodzinnych, sąsiedzkich, konsumenckich i w innych kwestiach spornych.

Nieodpłatna mediacja obejmowała również:

* poinformowanie o możliwościach skorzystania z polubownych metod rozwiązywania sporów, w szczególności mediacji oraz korzyściach z tego wynikających,
* przygotowanie projektu umowy o mediację lub wniosku o przeprowadzenie mediacji, który osoba inicjująca mediację wystosuje do drugiej strony sporu,
* przygotowanie projektu wniosku o przeprowadzenie postępowania mediacyjnego w sprawie karnej,
* udzielenie pomocy w sporządzeniu do sądu wniosku o zatwierdzenie ugody zawartej przed mediatorem

Nieodpłatna mediacja **nie obejmuje** spraw, w których:

* sąd lub inny organ wydały postanowienie o skierowaniu sprawy do mediacji   
  lub postępowania mediacyjnego
* gdy zachodzi uzasadnione podejrzenie, że w relacji stron występuje przemoc

**UWAGA!** Osobą uprawnioną do zainicjowania darmowej mediacji jest każda osoba, która złoży stosowne oświadczenie, że nie stać jej na odpłatną pomoc prawną. Natomiast druga strona sporu, zapraszana do mediacji przez osobę uprawnioną, nie musi spełniać tych warunków. Może to być także osoba prawna np.  firma, instytucja, spółdzielnia, wspólnota mieszkaniowa.

Ważne informacje o nieodpłatnej mediacji:

* nieodpłatnej mediacji nie może prowadzić osoba, która w sprawie którejkolwiek ze stron uprzednio świadczyła pomoc prawną lub poradnictwo obywatelskie, była świadkiem, wydawała opinię, sporządzała wywiad środowiskowy lub prowadziła terapię, a także osoba, co do której zachodzi uzasadniona wątpliwość bezstronności
* w takim przypadku mediator odmawia przeprowadzenia mediacji, informując o możliwościach skorzystania z nieodpłatnej mediacji prowadzonej przez innego mediatora w tym samym punkcie lub innych punktach

**W 2023 roku** w punktach nieodpłatnej pomocy prawnej oraz nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego znajdujących się na terenie powiatu gdańskiego udzielono łącznie 1378 **porad prawnych,** z czego **385** było udzielone przez organizację pozarządową.

Zadanie jest finansowane z budżetu państwa z części będącej w dyspozycji wojewodów przez udzielanie **dotacji celowej** powiatom. Podstawą ustalenia wysokości dotacji jest kwota bazowa, którą co roku ustala w drodze rozporządzenia Minister Sprawiedliwości. **W 2023 roku kwota bazowa wynosiła** **5 500 zł.**

Na realizację tego zadania powiat gdański otrzymał dotację celową w wysokości **330 000 zł,** z czego wykorzystano **326 245,40 zł.**

Środki przeznaczono na wynagrodzenia dla osób, które świadczyły pomoc prawną na terenie powiatu, z którymi powiat zawarł umowy oraz na utrzymanie punktów nieodpłatnej pomocy prawnej oraz nieodpłatnego poradnictwa obywatelskiego, w których świadczone były usługi.

Rzeczywiste potrzeby punktów nieodpłatnej pomocy prawnej weryfikowane i zaspokajane były na bieżąco, a niewykorzystaną kwotę dotacji zwrócono do budżetu państwa.

## **POWIATOWE CENTRUM POMOCY RODZINIE**

**Pomoc społeczna:**

Realizatorem głównych zadań powiatu z zakresu polityki społecznej i pomocy społecznej jest Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Pruszczu Gdańskim, które zostało powołane Uchwałą Nr V/20/ 99 Rady Powiatu Gdańskiego w dniu 12 lutego 1999r. Jest jednostką organizacyjną powiatu gdańskiego, prowadzoną w formie jednostki budżetowej powiatu, utworzoną w celu wykonywania zadań powiatu z zakresu pomocy społecznej, podporządkowaną bezpośrednio Zarządowi Powiatu Gdańskiego. Podstawą gospodarki finansowej PCPR jest roczny plan finansowy, sporządzany na rok budżetowy zgodnie z obowiązującą procedurą budżetową. Przy pomocy PCPR Starosta sprawuje nadzór nad działalnością pieczy zastępczej oraz domów pomocy społecznej funkcjonujących w powiecie. Jako jednostka organizacyjna samorządu powiatowego PCPR realizuje zadania z zakresu szeroko rozumianej pomocy społecznej, rehabilitacji społecznej i zawodowej osób niepełnosprawnych wynikające między innymi z:

1. ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej oraz przyjętej Uchwałą   
   Nr XLVII/332/2022 Rady Powiatu Gdańskiego z dnia 11.02.2022r. „**Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Gdańskiego na lata 2022-2030”**, która stanowi długofalowy dokument określający cele, priorytetyi kierunki niezbędnych działań stanowiących odpowiedź na zdiagnozowane niezaspokojone potrzeby mieszkańców powiatu;
2. ustawy z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej oraz przyjętego Uchwałą Nr XLV/282/2017 Rady Powiatu Gdańskiego z dnia 19 grudnia 2017r **„Powiatowego programu rozwoju pieczy zastępczej na lata 2021 – 2023”;**
3. ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 roku o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych oraz przyjętego Uchwałą Nr XLVII/334/2022 Rady Powiatu Gdańskiego z dnia 11.02.2022r. **„Programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych w Powiecie Gdańskim na lata 2022 – 2030;**
4. ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu przemocy domowej oraz przyjętego Uchwałą Nr XLVII/333/2022 Rady Powiatu Gdańskiego z dnia 11.02.2022r. „**Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy domowej oraz ochrony osób doświadczających przemocy domowej przemocy w rodzinie na lata 2022 – 2030”.**

## **Wsparcie rodziny i systemu pieczy zastępczej:**

Zgodnie z obowiązującą od 01.01.2012r. ustawą z dnia 9 czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny  
i systemie pieczy zastępczej, Starosta Gdański Zarządzeniem Nr 86/2011 z dnia 4 października 2011 roku wskazał Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Pruszczu Gdańskim jako organizatora rodzinnej pieczy zastępczej w Powiecie Gdańskim , który między innymi realizuje cel strategiczny „Rozwój lokalnego systemu wsparcia dziecka i rodziny” określony w „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Powiatu Gdańskiego na lata 2022-2030” a uszczegółowiony w części dotyczącej pieczy zastępczej w 3-letnim „Powiatowym programie rozwoju pieczy zastępczej na lata 2021- 2023.

Podstawowym założeniem przyjętego programu jest rozbudowanie i wspieranie istniejącego systemu pieczy zastępczej rodzinnej i instytucjonalnej , ze szczególnym uwzględnieniem pieczy rodzinnej oraz organizowanie wsparcia osobom usamodzielnianym opuszczającym pieczę zastępczą. Zadanie jest realizowane w trybie ciągłym. Monitoring i ewaluacja odbywa się co roku na podstawie składanych przez PCPR rocznych sprawozdań przedstawianych podczas posiedzenia Rady Powiatu.

W roku 2023 na terenie Powiatu Gdańskiego funkcjonowało łącznie 133 rodzin zastępczych zarówno spokrewnionych, niezawodowych jak i zawodowych oraz pełniących funkcję rodzinnych domów dziecka. W ciągu roku 14 rodzin z różnych powodów zostało rozwiązanych, odbyło się to w sposób nie mający wpływu na wychowanków w nich przebywających i wiązało się to przede wszystkim z ich usamodzielnieniem lub przekazaniem do adopcji.

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| **Rodziny zastępcze** | **Liczba rodzin narastająco**  **od początku roku** | **Liczba rodzin**  **na dzień**  **31.12 2023** | **Powstałe w roku 2023** | **Rozwiązane w roku 2023** |
| **Spokrewnione** | 70 | 61 | 10 | 9 |
| **Niezawodowe** | 47 | 44 | 9 | 3 |
| **Zawodowe** | 9 | 9 | 2 | 0 |
| **Zawodowa specjalistyczna** | - | - | - | - |
| **Rodzinne domy dziecka** | 7 | 5 | 0 | 2 |
| **RAZEM** | **133** | **119** | **21** | **14** |

W roku 2023 łącznie **222** dzieci (w tym pełnoletnich wychowanków) przebywało w rodzinnej pieczy zastępczej w rodzinach zamieszkujących Powiat Gdański.

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| **Rodzaj rodziny zastępczej** | **Liczba dzieci**  **(w tym pełnoletnich) narastająco**  **od początku roku** | **Liczba dzieci**  **na dzień 31.12 2023** | **Liczba dzieci umieszczonych**  **w 2023r.** | **Liczba dzieci, które opuściły rodziny**  **w 2023r.** | **Liczba wychowanków, które opuściły rodziny po ukończeniu  18 roku życia** |
| **Spokrewnione** | 81 | 71 | 14 | 10 | 6 |
| **Niezawodowe** | 69 | 63 | 14 | 6 | 0 |
| **Zawodowe** | 34 | 32 | 5 | 2 | 1 |
| **Zawodowa specjalistyczna** | - | - | - | - | - |
| **Rodzinne domy dziecka** | 38 | 31 | 4 | 8 | 1 |
| **RAZEM** | **222** | **197** | **37** | **26** | **8** |

Dzieci umieszczonych w roku sprawozdawczym było **37**, natomiast **26** dzieci opuściło z różnych przyczyn rodziny zastępcze. Pod opiekę rodziców biologicznych powróciło **8** dzieci. Niestety żadne dziecko w roku 2023 nie zostało przysposobione, pomimo przekazania przez koordynatorów rodzinnej pieczy zastępczej 16 zgłoszeń do adopcji. Pomimo możliwości pobytu młodzieży, która kończy 18 lat w rodzinie zastępczej (pod warunkiem kontynuowania nauki) aż do 25 roku życia, w roku sprawozdawczym z chwilą uzyskania pełnoletności 8 wychowanków postanowiło usamodzielnić się.

Co 6 miesięcy dla każdego dziecka przygotowywana była okresowa ocena zasadności pobytu dziecka w pieczy, która łączyła się z realizacją wcześniej przygotowanego planu pomocy dziecku (sporządzono w roku 2023 – 22 planów i ich 330 aktualizacji), który musiał być spójny z zaplanowanymi działaniami przez ośrodek pomocy społecznej na rzecz rodziców biologicznych wychowanka. W roku 2023 sporządzono 351 ocen sytuacji dzieci w rodzinach zastępczych.

W roku 2023 sporządzonych zostało:

− 33 diagnoz psychofizycznych dzieci przebywających w rodzinnej pieczy zastępczej,

− 12 diagnoz psychofizycznych do kart – zgłoszeń do przysposobienia małoletnich wolnych prawnie,

− 38 diagnoz psychologicznych funkcjonujących rodzin zastępczych,

− 22 przeprowadzonych badań psychologicznych i analiz dotyczących kandydatów do pełnienia funkcji rodziny zastępczej.

Łącznie psycholog zatrudniony w dziale pieczy zastępczej udzielił w roku 2023 - 60 konsultacji psychologicznych oraz prowadził 186 terapii długoterminowych małoletnich przebywających w rodzinnej pieczy zastępczej, pozostawał również w stałym kontakcie z rodzinami zastępczymi oraz prowadzącymi rodzinne domy dziecka, udzielając w ramach potrzeb stałego i specjalistycznego wsparcia.

W roku 2023 odbyło się:

- 12 spotkań grup wsparcia dla rodzin zastępczych,

- 5 cykli szkoleń dla kandydatów na rodziny zastępcze tj.

Łącznie przeszkolonych zostało 30 osób z terenu Powiatu Gdańskiego tj. 9 kandydatów do pełnienia funkcji rodziny zastępczej niezawodowej, 9 kandydatów lub też funkcjonujących już rodzin zastępczych spokrewnionych, 11 kandydatów do pełnienia funkcji rodziny zastępczej zawodowej lub prowadzących rodziny dom dziecka oraz 1 kandydat do pełnienia funkcji rodziny zastępczej niezawodowej (rodziny pomocowej).

Na terenie Powiatu Gdańskiego w roku 2023 funkcjonowały trzy placówki opiekuńczo-wychowawcze tj.:

- Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza typu socjalizacyjnego „Dom dla Dzieci” w Straszynie prowadzona przez Fundację „Rodzinny Gdańsk” z siedzibą w Gdańsku. Powstała w wyniku ogłoszonego w roku 2020 przez Zarząd Powiatu Gdańskiego konkursu na realizacje zadania z zakresu pomocy społecznej. Placówka rozpoczęła swoją działalność w dniu 01.09.2020r. Obecna umowa na prowadzenie placówki obowiązuje do 31 sierpnia 2024r. Placówka ta przeznaczona jest dla 14 dzieci jednak, że narastająco od początku roku przebywało w placówce 19 dzieci. Koszt utrzymania w roku 2023 jednego wychowanka wynosił – 5.200,00 zł.

- Placówka Opiekuńczo–Wychowawcza typu socjalizacyjnego „Dom Dla Dzieci”w Bielkówku przeznaczona dla 14 dzieci, prowadzona przez Fundację „Rodzinny Gdańsk” z siedzibą w Gdańsku. Powstała w wyniku ogłoszonego w roku 2022 przez Zarząd Powiatu Gdańskiego konkursu na realizację zadania z zakresu pomocy społecznej. Placówka rozpoczęła działalność z chwilą uzyskania wpisu do rejestru Wojewody Pomorskiego tj. od 16.09.2013r. Obecna umowa na prowadzenie placówki obowiązuje do 31 sierpnia 2025r. Placówka ta przeznaczona jest dla 14 dzieci jednak, że narastająco od początku roku przebywało w placówce 19 dzieci. Koszt utrzymania w roku 2023 jednego wychowanka wynosił - 4.900,00 zł.

- Placówka Opiekuńczo–Wychowawcza typu socjalizacyjnego „Przyjazny Zakątek” w Pruszczu Gdańskim przeznaczona jest dla 14 dzieci, w tym dla 4 w ramach miejsc interwencyjnych. Prowadzona jest przez Fundację Pomorski Instytut Edukacji z siedzibą w Gdańsku. Powstała w wyniku ogłoszonego w roku 2021 przez Zarząd Powiatu Gdańskiego konkursu na realizację zadania z zakresu pomocy społecznej. W placówce narastająco od początku roku przebywało w placówce 19 dzieci. Koszt utrzymania w roku 2023 jednego wychowanka wynosił - 5.200,00 zł.

Łącznie w placówkach opiekuńczo-wychowawczych na terenie powiatu gdańskiego oraz w placówkach opiekuńczo-wychowawczych i opiekuńczo-terapeutycznych poza terenem powiatu gdańskiego przebywało 56 dzieci w ciągu całego roku.

Do dyspozycji pełnoletnich wychowanków pieczy zastępczej rodzinnej i instytucjonalnej są 4 mieszkania

Chronione treningowe, składające się z samodzielnego pokoju, łazienki i wc oraz wspólnej dla wszystkich wychowanków kuchni z pełnym wyposażeniem, pralni i suszarni. Mieszkania znajdują się na I piętrze w budynku internatu Zespołu Szkół w Rusocinie i łączą się wspólnym korytarzem z pomieszczeniami Specjalistycznego Ośrodka Wsparcia dla Osób Doświadczających Przemocy Domowej w Rusocinie W roku 2023 z możliwości zamieszkania w mieszkaniu chronionym treningowym skorzystało 2 wychowanków.

**Pomoc dla uchodźców i repatriantów.**

Do zadań z zakresu administracji rządowej realizowanych przez powiat należy pomoc uchodźcom w zakresie indywidualnego programu integracji oraz opłacanie za te osoby składek na ubezpieczenie zdrowotne określonych w przepisach o powszechnym ubezpieczeniu w Narodowym Funduszu Zdrowia.

W 2023 roku realizowano 6 indywidualnych Programów Integracji, którymi objętych było 11 osób. Osoby objęte programami to obywatele Białorusi narodowości białoruskiej oraz obywatele Ukrainy narodowości ukraińskiej, którym decyzją Szefa Urzędu ds. Cudzoziemców nadano status uchodźcy lub udzielono ochronę uzupełniającą na terytorium RP. Świadczeniami pieniężnymi na częściowe pokrycie kosztów utrzymania objęto łącznie 11 osób na łączną kwotę 63.438 zł.

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Pruszczu Gdańskim w roku 2023 wypłaciło świadczenie pieniężnie – pomoc ze środków budżetu państwa dla 2 repatriantów, zgodnie z ustawą z dnia 9 listopada 2000 roku o repatriacji, na podstawie wydanej decyzji przez Pełnomocnika Rządu do spraw Repatriacji. Łącznie wypłacono 32.372 zł.

**Pomoc dla matek z małoletnimi dziećmi.**

W ramach pomocy dla matek z małoletnimi dziećmi i kobiet w ciąży w 2023 roku Powiat Gdański reprezentowany zawarł dwa porozumienia o współpracy w tym zakresie pomiędzy Caritas Archidiecezji Gdańskiej „Dom Samotnej Matki Caritas” w Matemblewie oraz Stowarzyszeniem „MONAR” pn. „Pomorskie Centrum Pomocy Bliźniemu Monar-Markot” z siedzibą w Gdańsku.   
W 2023 roku z tej formy wsparcia skorzystało 10 osób. Łącznie w okresie sprawozdawczym na pokrycie kosztów utrzymania w domu samotnej matki wydano 63.312,04 zł, w tym na:

1) Dom Samotnej Matki Caritas w Matemblewie: 7.095,00 zł.

2) Dom Samotnej Matki Monar-Markot: 56.217,04 zł.

**Interwencja kryzysowa**

Udzielane przez PCPR interwencyjne poradnictwo psychologiczne obejmowało konsultacje w sprawach dotyczących między innymi różnego rodzaju uzależnień, problemów rodzinnych i małżeńskich, kłopotów opiekuńczo - wychowawczych, trudności w opiece nad osobą zależną (np. niepełnosprawną czy chorą psychicznie). Udzielenie konsultacji związane było z rozeznaniem sytuacji osoby i/lub rodziny, zaplanowaniem koniecznych działań i wskazaniem adekwatnych do sytuacji form pomocy w wyspecjalizowanych do tego celu instytucjach. W roku 2023 udzielono interwencyjnych konsultacji psychologicznych 51 osobom. Część konsultacji została przeprowadzona w formie telefonicznej.

Z oferowanych przez PCPR nieodpłatnie specjalistycznych porad prawnych, zarówno w formie stacjonarnej jak i zdalnej (teleporady), w roku 2023 skorzystało 105 osób. Odbyło się łącznie 200 godzin konsultacji prawnych.

W prowadzonym przez PCPR Punkcie Konsultacyjnym dla osób uzależnionych od alkoholu i innych substancji psychoaktywnych oraz ich rodzin w roku 2023 z tej formy wsparcia skorzystało 65 osób. Konsultacje objęły między innymi motywowanie osób uzależnionych i współuzależnionych do podjęcia stosownej terapii oraz udzielanie wsparcia osobom po zakończonej terapii. Na wniosek terapeuty uzależnień prowadzącego konsultacje spotkania odbywały się w znacznej mierze stacjonarnie, z zachowaniem pełnego reżimu sanitarnego, z uwagi na większą ich efektywność. Ponadto terapeutka starała się być w stałym kontakcie telefonicznym ze swoimi byłymi klientami, w celu utrzymania ich abstynencji w tym trudnym dla nich czasie. Łącznie odbyło się 150 godzin konsultacji terapeuty uzależnień.

Poradnictwo psychologiczne obejmowało konsultacje w sprawach dotyczących między innymi różnego rodzaju uzależnień, problemów rodzinnych i małżeńskich, kłopotów opiekuńczo - wychowawczych, trudności w opiece nad osobą zależną (np. niepełnosprawną czy chorą psychicznie). Udzielenie konsultacji związane było z dokonaniem diagnozy sytuacji osoby i/lub rodziny, zaplanowaniem koniecznych działań i wskazaniem adekwatnych do sytuacji form pomocy w wyspecjalizowanych do tego celu instytucjach. W roku 2023 udzielono 150 godzin konsultacji psychologicznych.

W związku z masowym napływem do Polski obywateli Ukrainy nie posługujących się językiem polskim, a wymagających w związku z traumatycznymi przeżyciami wojennymi pomocy i wsparcia psychologicznego, został utworzony w PCPR dedykowany dla obcokrajowców Punkt Pomocy Psychologicznej w języku ukraińskim, w którym w ciągu roku 2023 udzielono pomocy 34 osobom, w tym 24 kobietom i 10 mężczyznom. Łącznie udzielono 365 godzin konsultacji.

**Pomoc osobom doznającym przemocy domowej.**

Powiat Gdański prowadzi Specjalistyczny Ośrodek Wsparcia dla Osób Doznających Przemocy Domowej (SOW), który powstał w roku 2011 i mieści się w Rusocinie, przy ulicy Macieja Rataja 10. Ośrodek realizuje zadanie z zakresu administracji rządowej wynikające z Ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w domowej. W roku 2023 w SOW udzielono pomocy 204 osobom doznających przemocy domowej, w tym 175 kobietom, 9 mężczyznom i 20 dzieciom.

Rodzaj udzielanej pomocy:

- konsultacje psychologa – 36 osób, 125 godzin konsultacji,

- konsultacje terapeuty – 37 osób, 384 godziny konsultacji,

- konsultacje pedagoga – 41 osób, 217 godzin konsultacji,

- konsultacje pracowników socjalnych – 63 osoby, 173 godziny konsultacji,

- porady prawne – 38 osób, 120 godzin konsultacji,

- jednorazowe konsultacje telefonicznie – 48 osób,

- pobyt w ośrodku – 38 osób w tym 20 dzieci,

- zewnętrzna psychoedukacja 78 osób,

- grupa wsparcia - 33 osoby, 30 godzin spotkań,

- zajęcia redukujące stres pourazowy – 45 osób, 57 godzin warsztatów,

- ewaluacja i monitoring sytuacji osób opuszczających ośrodek – 20 osób.

W 2023 roku zrealizowano projekt pod tytułem „Moc jest w Tobie” prowadzony w ramach programu „Wspieranie jednostek samorządu terytorialnego w tworzeniu systemu przeciwdziałania przemocy w rodzinie”. Umożliwiło to poprawę jakości i zwiększenie dostępności usług świadczonych na rzecz osób zagrożonych i doznających przemocy domowej w Specjalistycznym Ośrodku Wsparcia dla Osób Doznających Przemocy Domowej. Na ten cel otrzymano dotację w wysokości 40.400 zł przy udziale środków własnych w wysokości 24.430 zł.

W ramach projektu realizowano 5 zadań:

1. Konsultacje zewnętrze prowadzone bezpośrednio w gminach powiatu. Były to konsultacje o charakterze wsparcia i edukacji skierowanej do osób doświadczających przemocy domowej. Wyjazdy do poszczególnych gmin powiatu odbywały się przez 6 miesięcy i prowadzone były przez pracowników wyspecjalizowanych w zakresie przeciwdziałania przemocy domowej, min. pracownika socjalnego i psychologa. W powiecie gdańskim jest 7 gmin wiejskich, a spotkania odbyły się w następujący sposób: Gops Przywidz 2x, Gops Kolbudy 2x, Gops Suchy Dąb 2x, Gops Cedry Wielkie 2x , Gops Pszczółki 1x, Gops Pruszcz Gdański 2x, Gops Trąbki Wielkie 2x,

2. Prowadzono terapię indywidualną w godzinach popołudniowych. Założeniem był rozwój dostępności specjalistycznego poradnictwa dla osób doświadczających przemocy. Duża część klientów Specjalistycznego Ośrodka Wsparcia dla Osób Doznających Przemocy Domowej to osoby aktywnie pracujące zawodowo. Możliwość korzystania z terapii mają jedynie w godzinach popołudniowych, dlatego też realizowano taką formę wsparcia terapeutycznego. Terapeuta pracował w godzinach od 15.00 do 19.00, dwa razy w tygodniu. Łącznie 224 godziny. Łącznie z terapii w tym czasie korzystało 32 klientów.

3. W ramach projektu prowadzono od lipca do grudnia grupowe warsztaty artystyczno-terapeutyczne. Czas trwania jednego warsztatu to 3 godziny. Zajęcia zakładały min. pracę z dźwiękiem, pracę z głosem, wydobywanie dźwięku za pośrednictwem instrumentu, relaksacje czy pracę z oddechem. Łącznie odbyło się 14 warsztatów, w których wzięło udział 36 osób.

4. Podczas trwania terapii, konsultacji i zajęć artystycznych dostępna była fachowa opieka nad dziećmi. Klientami Specjalistycznego Ośrodka Wsparcia dla Ofiar Przemocy w Rodzinie są najczęściej kobiety z dziećmi. Mając pod opieką małe dzieci, rezygnują często z terapii lub zajęć dodatkowych z uwagi na brak wsparcia w rodzinie lub bliskich w opiece nad nimi. Wychodząc naprzeciw tym potrzebom zapewniono w tym czasie opiekę zatrudniając wsparcie. Łącznie pod opieką było 29 dzieci.

5. Na potrzeby projektu opracowany został plakat, ulotki i przenośny rollup z informacją dotyczącą uzyskania wsparcia dedykowanego dla osób uwikłanych w przemoc domową i dostępnych działających lokalnie instytucjach wspomagających. Ulotki i materiały reklamowe były rozdawane podczas zajęć na terenie gmin powiatu gdańskiego.

**Działania kierowane do osób stosujących przemoc domową**

W 2023 roku w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Pruszczu Gdańskim prowadzone były zajęcia dla osób stosujących przemoc domową, z których skorzystało 48 osób w ramach 72 godziny konsultacyjnych. Zatrudnione osoby, psycholog i pedagog, prowadziły również spotkania grupowe oraz indywidualne oraz kwalifikowały uczestników zgodnie z przyjętym programem. W roku 2023 do programu korekcyjno-edukacyjnego przystąpiło 8 osób przystąpiło i wszystkie one ukończyły program. W ramach PKE zrealizowano 60 godzin spotkań grupowych i 24 godziny spotkań indywidualnych.

**Działania kierowane do osób niepełnosprawnych**

Realizacja zadań z zakresu rehabilitacji osób niepełnosprawnych jest finansowana ze środków otrzymanych z Państwowego Funduszu Osób Niepełnosprawnych za pośrednictwem Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie oraz na podstawie odrębnej umowy przez Gdański Urząd Pracy.

Zakres zadań rehabilitacji społecznej realizowany przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie:

- dofinansowanie dla dorosłych i dzieci oraz ich opiekunów do uczestnictwa w turnusach rehabilitacyjnych,

- dofinansowanie do likwidacji barier architektonicznych, technicznych

i w komunikowaniu się

w związku z indywidualnymi potrzebami wynikającymi z niepełnosprawności,

- dofinansowanie do zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne

i środki pomocnicze dla osób niepełnosprawnych,

- dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób niepełnosprawnych,

- obsługa finansowa i merytoryczna Warsztatów Terapii Zajęciowej,

- obsługa dodatkowych programów PFRON, tj. pilotażowy program „Aktywny Samorząd”, „Wyrównywania Różnic Pomiędzy Regionami III”, „Samodzielność-Aktywność-Mobilność!” – ‘Mieszkanie dla absolwenta”, „Samodzielność-Aktywność-Mobilność!” –„Dostępne Mieszkanie”.

Zakres zadań rehabilitacji zawodowej realizowany w 2023 roku przez Gdański Urząd Pracy:

- udzielanie jednorazowego dofinansowania na rozpoczęcie działalności gospodarczej, rolniczej lub wniesienie wkładu do spółdzielni socjalnej dla osób niepełnosprawnych,

- dofinansowanie do oprocentowania kredytu bankowego zaciągniętego w związku z kontunuowaniem działalności gospodarczej

- finansowanie adaptacji pomieszczeń zakładu pracy do potrzeb osób niepełnosprawnych, w szczególności poniesionych w związku z przystosowaniem tworzonych lub istniejących stanowisk prac

W roku 2023 Powiat Gdański na realizację zadań z zakresu działań na rzecz osób niepełnosprawnych otrzymał:

• w ramach algorytmu – 4.607 921,00 zł,

• na realizację programu „Aktywny Samorząd” – 664 685,96 zł

• na realizację programu „Program wyrównywania różnic między regionami –III ”- 921 745,53 zł.

Zgodnie z decyzją Rady Powiatu Gdańskiego, po zasięgnięciu opinii Powiatowej Rady   
ds. Osób Niepełnosprawnych., środki przeznaczone przez Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zostały ostatecznie podzielone na realizacje poszczególnych zadań z zakresu rehabilitacji społecznej i zawodowej:

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **Lp.** | **Zadanie** | **Wykonanie planu** |
| **1** | **Udzielenie osobom niepełnosprawnym jednorazowych środków na podjęcie działalności gospodarczej, rolniczej albo na wniesienie wkładu do spółdzielni socjalnej (art. 12a)** | **90.000,00** |
| **2** | **Adaptacja pomieszczeń zakładu pracy do potrzeb osób niepełnosprawnych (art. 26e)** | **38.300,00** |
| **3** | **Finansowanie kosztów szkolenia i przekwalifikowania zawodowego (art.38 i 40)** | **0** |
| **4** | **Zwrot wydatków na instrumenty lub usługi rynku pracy na rzecz osób niepełnosprawnych poszukujących pracy i niepozostających w zatrudnieniu (art.11)** | **0** |
| **5** | **Dofinansowanie do oprocentowania kredytu bankowego zaciągniętego w związku z kontunuowaniem działalności gospodarczej (art.13)** | **1.700,00** |
| **6** | **Zobowiązania dotyczące dofinansowania kosztów działania warsztatów terapii zajęciowej** | **2 802 120,00** |
| **7** | **Dofinansowanie uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych – osoby dorosłe** | **509.192,00** |
| **8** | **Dofinansowanie uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych – dzieci i młodzież ucząca się do 24 r.ż.** | **120.152,00** |
| **9** | **Dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych (art. 35a ust.1 pkt 7 lit. d)** | **77.787,00** |
| **10** | **Dofinansowanie likwidacji barier w komunikowaniu się (art. 35a ust.1 pkt 7 lit. d)** | **108.284,20** |
| **11** | **Dofinansowanie likwidacji barier technicznych (art. 35a ust.1 pkt 7 lit. d)** | **195.719,00** |
| **12** | **Dofinansowanie sportu, kultury rekreacji i turystyki osób**  **niepełnosprawnych (art.35a ust.1 pkt 7 lit b)** | **46.596,00** |

Wszystkie zadania w pełni zostały zrealizowane w ramach indywidualnych wniosków mieszkańców Powiatu Gdańskiego.

W 2023 roku zostało zawartych i zrealizowanych 5 umów na dofinansowanie do sportu, kultury i rekreacji, na następujące zadania:

• Fundacja Pomocy Społecznej im. J. Beaumont – gimnastyka usprawniająca w basenach solankowych w Grudziądzu– 8.400,00zł

• Fundacja Pomocy Społecznej im. J. Beaumont – gimnastyka w basenie z instruktorem i gimnastyka rehabilitacyjna na Sali z instruktorem – 17.364,00 zł

• Polski Związek Niewidomych – organizacja spotkania integracyjnego z okazji Święta BIAŁEJ LASKI 2.400,00 zł

• Polski Związek Emerytów i Rencistów – gimnastyka rehabilitacyjna w basenie – 9.072,00 zł

• Polski Związek Emerytów i Rencistów Koło w Sobieszowie – wyjazd rekreacyjno-turystyczny dla 8 osób z powiatu gdańskiego -9.360,00 zł

Łączny koszt zadań wyniósł: 46.596,00 zł.

**Warsztaty Terapii Zajęciowej**

Warsztat terapii zajęciowej stanowi wyodrębnioną organizacyjnie i finansowo placówkę, stwarzającą osobom z niepełnosprawnościami, niezdolnym do podjęcia pracy, możliwość rehabilitacji społecznej i zawodowej, w zakresie pozyskania lub przywracania umiejętności niezbędnych do podjęcia zatrudnienia. Realizacja wsparcia odbywa się przy zastosowaniu technik terapii zajęciowej, zmierzających do rozwijania:

* umiejętności wykonywania czynności życia codziennego oraz zaradności osobistej;
* psychofizycznych sprawności oraz podstawowych i specjalistycznych umiejętności zawodowych, umożliwiających uczestnictwo w szkoleniu zawodowym albo podjęcie pracy.

Terapię realizuje się na podstawie indywidualnego programu rehabilitacji, w którym określa się:

* formy rehabilitacji;
* zakres rehabilitacji;
* metody i zakres nauki umiejętności;
* formy współpracy z rodziną lub opiekunami;
* planowane efekty rehabilitacji.

Na terenie Powiatu Gdańskiego funkcjonują cztery warsztaty terapii zajęciowej, finansowane w 90% ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych a w pozostałej części ze środków własnych Powiatu Gdańskiego :

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| **Nazwa WTZ** | **Ilość osób niepełnosprawnych – uczestników** | **Kwota przekazana w 2023 roku ze środków PFRON** | **Kwota przekazana  w 2023 ze środków Powiatu Gdańskiego** |
| WTZ w **Łapinie Dolnym**,  jednostka organizacyjna:  Caritas Archidiecezji Gdańskiej | 25 | **737.400,00** | **81 950,00** |
| WTZ w **Krzywym Kole,**  jednostka organizacyjna:  Caritas Archidiecezji Gdańskiej | 25 | **737.400,00** | **81 950,00** |
| WTZ w **Pruszczu Gdańskim**,  jednostka organizacyjna:  Polskie Stowarzyszenie na Rzecz Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną  Koło w Pruszczu Gdańskim | 25 | **737.400,00** | **81 950,00** |
| WTZ w **Kolniku,**  jednostka organizacyjna:  Fundacja „Żyć Godnie” z Kolnika | 20 | **589.920,00** | **65 560,00** |
| **Suma:** | **95** | **2.802 120,00** | **311 410,00** |

**Rehabilitacja zawodowa**

W roku 2023 Gdański Urząd Pracy w Gdańsku zrealizował:

1. Finansowanie rozpoczęcia działalności gospodarczej lub rolniczej dla osób niepełnosprawnych.Osoba niepełnosprawna zarejestrowana w Gdańskim Urzędzie Pracy jako bezrobotna albo poszukująca pracy nie pozostająca w zatrudnieniu mogła otrzymać ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych jednorazową pomoc na podjęcie działalności gospodarczej, rolniczej albo na wniesienie wkładu do spółdzielni, jeśli nie otrzymała wcześniej środków publicznych na ten cel. Wysokość udzielonej pomocy mogła wynieść maksymalnie piętnastokrotność przeciętnego wynagrodzenia.

Na rozpoczęcie działalności w 2023 r przyznana została kwota 90.000,00 zł, z której skorzystały 2 osoby niepełnosprawne z przeznaczeniem na :

- sklepu z artykułami bio/eko

- prowadzenie usług konserwacji i naprawy samochodów

Przy rozpatrywaniu wniosków Gdański Urząd Pracy brał pod uwagę przede wszystkim realne możliwości wykonywania danej działalności, orzeczenie o niepełnosprawności, wiek wnioskodawcy oraz wykształcenie.

2. Dofinansowanie do oprocentowania kredytu bankowego zaciągniętego w związku z kontynuowaniem działalności gospodarczej.

Gdański Urząd Pracy na wniosek kredytobiorcy może dofinansować w danym roku część oprocentowania zaciągniętego kredytu bankowego udzielonego przez bank na kontynuowanie działalności gospodarczej. Wysokość dofinansowania odsetek może wynosić maksymalnie do 50% należnego oprocentowania. Kredytobiorca oświadcza, że korzysta z pożyczki lub bezzwrotnych środków na rozpoczęcie działalności gospodarczej ze środków PFRON.

Łączna kwota realizacji zadania wyniosła – 1.700,00 zł.

3. Zwrot kosztów wyposażenia stanowiska pracy – wyposażenie stanowiska pracy, adaptacja pomieszczeń zakładu pracy.

Pracodawca prowadzący działalność gospodarczą, który zatrudnia pracownika niepełnosprawnego może zwrócić się do właściwego Urzędu Pracy z wnioskiem

o dofinansowanie na stworzenie stanowiska pracy lub na doposażenie stanowiska pracy zgodnie z indywidualnymi potrzebami osoby niepełnosprawnej.

Urząd Pracy na podstawie umowy z pracodawcą refunduje koszty poniesione przez pracodawcę na wyposażenie stanowiska pracy dla osoby niepełnosprawnej stosownie do potrzeb wynikających z jej niepełnosprawności, zarejestrowanej w UP, jako osoba bezrobotna albo poszukująca pracy niepozostająca w zatrudnieniu, z wyłączeniem osób, które pracowały w zakładzie Pracodawcy w ciągu 36 miesięcy poprzedzających datę zawarcia przedmiotowej umowy. Łączna kwota realizacji zadania wyniosła – 38.300,00 zł.

**Pilotażowy program „Aktywny Samorząd”**

Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Pruszczu Gdańskim realizuje pilotażowy program „Aktywny Samorząd” od 2012 roku na podstawie umowy podpisanej przez Powiat Gdański z Pomorskim Oddziałem Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w Gdańsku.

Celem głównym programu jest wyeliminowanie lub zmniejszenie barier ograniczających uczestnictwo beneficjentów programu w życiu społecznym, zawodowym i w dostępie do edukacji.

Łącznie w 2023 roku do Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Pruszcz Gdańskim wpłynęło 154 wnioski o dofinansowanie, na łączną kwotę 781.464,80 zł. Z przekazanych przez PFRON środków zrealizowano 124 wnioski na łączną kwotę 642 920,05 zł.

MODUŁ I

W 2023 roku podpisano 41 umowy i zrealizowano 41 umów na łączną kwotę zł, w tym:

• Obszar A, zadanie 1 – pomoc w zakupie i montażu oprzyrządowania do posiadanego samochodu – 2 umowy na łączną kwotę 14.289,00 zł

• Obszar B, Zadanie 1 – pomoc w zakupie sprzętu elektronicznego lub jego elementów oraz oprogramowania – 5 umów na łączną kwotę 34.042,20 zł;

• Obszar B, Zadanie 3 – pomoc w zakupie sprzętu elektronicznego lub jego elementów oraz oprogramowania - 3 umowy na łączną kwotę 18.913,20 zł;

• Obszar B, Zadanie 4 – pomoc w zakupie sprzętu elektronicznego lub jego elementów oraz oprogramowania – 4 umowy na łączną kwotę 10.969,10zł;

• Obszar B, Zadanie 5 - pomoc w utrzymaniu sprawności technicznej posiadanego sprzętu elektronicznego zakupionego w ramach programu – 1 umowa na kwotę 1.512,00 zł

• Obszar C, Zadanie 1 –pomoc w zakupie wózka inwalidzkiego o napędzie elektrycznym – 1 umowa na łączną kwotę 12.600,00 zł

• Obszar C, Zadanie 2 – pomoc w utrzymaniu sprawności technicznej posiadanego wózka inwalidzkiego

o napędzie elektrycznym (zakup akumulatorów) - 5 umów na łączną kwotę 16.050,00 zł;

• Obszar C, Zadanie 3 – pomoc w zakupie protezy kończyny, w której zastosowano nowoczesne rozwiązania techniczne (III poziom jakości); - 3 umowy na łączną kwotę 98.684,68 zł

• Obszar C, Zadanie 5 –pomoc w zakupie skutera inwalidzkiego o napędzie elektrycznym lub oprzyrządowania elektrycznego do wózka ręcznego – 7 umów na kwotę 54.550,00 zł

• D – pomoc w utrzymaniu aktywności zawodowej poprzez zapewnienie opieki dla osoby zależnej

– 10 umów na łączną kwotę 25.825,40 zł

MODUŁ II - pomoc w uzyskaniu wykształcenia na poziomie wyższym

W 2023 roku podpisano i zrealizowano łącznie 83 umowy na łączną kwotę 355.484,47zł,w tym:

• I tura naboru wniosków miała miejsce w okresie od 1 do 31 marca 2023r.

Zawarto i zrealizowano 37 umów o dofinansowanie kosztów nauki na łączną kwotę 161.877,75 zł

• II tura naboru wniosków miała miejsce w okresie od 03 września do 10 października 2023r.   
Zawarto i zrealizowano 46 umów o dofinansowanie kosztów nauki na łączną kwotę 193.606,72 zł.

**Program “Wyrównywanie różnic między regionami III”**

Powiat Gdański Uchwałą Nr 189/2016 z dnia 08 marca 2016 roku przystąpił do realizacji Programu Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych pn. “Wyrównywanie różnic między regionami III” . Realizatorem Programu jest Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie.

W roku 2023 na terenie województwa pomorskiego były realizowane następujące obszary programu:

Obszar A – zapewnienie dostępności w wielorodzinnych budynkach mieszkalnych,

obszar B - likwidacja barier w urzędach i placówkach edukacyjnych lub środowiskowych domach samopomocy w zakresie umożliwienia osobom niepełnosprawnym poruszania się i komunikowania,

obszar C - tworzenie spółdzielni socjalnych osób prawnych,

obszar D - likwidacja barier transportowych w placówkach służących rehabilitacji osób niepełnosprawnych prowadzonych przez : organizacje pozarządowe, gminy lub powiaty

z także w warsztatach terapii zajęciowej,

obszar E - dofinansowanie wymaganego wkładu własnego w projektach dotyczących aktywizacji i/lub integracji osób niepełnosprawnych,

obszar F - tworzenie warsztatów terapii zajęciowej oraz przeciwdziałanie degradacji infrastruktury istniejących warsztatów terapii zajęciowej,,

obszar G – finansowanie zadań ustawowych powiatu dotyczących rehabilitacji zawodowej osób niepełnosprawnych.

W roku sprawozdawczym realizowano wszystkie wnioski, które zostały złożone przez uprawnionych Projektodawców.

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| **Nazwa wnioskodawcy** | **Obszar programu** | **Cel dofinansowania/Projekt** | **Przewidywany koszt realizacji projektu** | **Kwota dofinansowania**  **z PFRON** | **Etap realizacji umowy** |
| **Gmina Miejska**  **Pruszcz Gdański** | **B** | *Przebudowa budynku w związku z montażem podnośnika dla niepełnosprawnych w placówce edukacyjnej : Szkoła Podstawowa nr 1 w Pruszczu Gdańskim* | **708 675,19** | **165 000,00** | Projekt w trakcie realizacji |
| **Caritas Archidiecezji Gdańskiej** | **D** | *Zakup mikrobusa na rzecz placówki WTZ Łapino* | **212 175,00** | **135 000,00** | Dofinansowanie przekazane w trakcie rozliczania |
| **Caritas Archidiecezji Gdańskiej** | **D** | *Zakup mikrobusa na rzecz placówki WTZ Krzywe Koło* | **212 175,00** | **135 000,00** | Dofinansowanie przekazane w trakcie rozliczania |
| **Caritas Archidiecezji Gdańskiej** | **D** | *Zakup mikrobusa na rzecz placówki OREW*  *w Trąbkach Wielkich* | **212 175,00** | **135 000,00** | Dofinansowanie przekazane w trakcie rozliczania |
| **Gmina Kolbudy** | **D** | *Zakup samochodu do przewozu osób niepełnosprawnych z terenu gminy Kolbudy* | **209 000,00** | **135 000,00** | Dofinansowanie przekazane w trakcie rozliczania |
| **Gmina Przywidz** | **D** | *Zakup pojazdu do przewozu osób niepełnosprawnych na rzecz ŚDS w Marszewskiej Górze* | **194 500,00** | **135 000,00** | Dofinansowanie przekazane w trakcie rozliczania |
| **Caritas Archidiecezji Gdańskiej** | **F** | *Modernizacja infrastruktury WTZ Krzywe Koło:*  *-remont posadzek korytarza, -remont schodów wewnętrznych*  *-montaż fotowoltaiki* | **102 181,92** | **81 745,53** | Projekt w trakcie realizacji |
|  |  | **SUMA:** |  | **921 745,53** |  |

**Powiatowy Zespół do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności w Pruszczu Gdańskim**

Został powołany Zarządzeniem nr 43/01 przez Starostę Gdańskiego z dniem 31 sierpnia 2001,działa przy Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Pruszczu Gdańskim i realizuje zadania z zakresu administracji rządowej, dotyczącej orzekania o niepełnosprawności i o stopniu niepełnosprawności i wydaje  
orzeczenia o :

- niepełnosprawności osób, które nie ukończyły 16 roku życia;

- stopniu niepełnosprawności osób , które ukończyły 16 rok życia’

- wskazania do ulg i uprawnień osób posiadających orzeczenie o inwalidztwie lub niezdolności do pracy.

W roku 2023 wydano 2395 orzeczeń, w tym 1915 orzeczeń o stopniu niepełnosprawności (osoby powyżej 16 roku życia) i 480 orzeczeń o niepełnosprawności (osoby poniżej 16 roku życia).

1. **DOM POMOCY SPOŁECZNEJ**

W roku 2023 Dom Pomocy Społecznej „Leśny” w Zaskoczynie realizował statutowe zadania bieżące tj. zapewnienie pobytu i opieki wraz z realizacją zatwierdzonych indywidualnych planach wsparcia naszych mieszkanek. W realizacji tych zadań główny wysiłek skupiono na opiekę wraz z utrzymaniem wysokiej kultury w stosunkach interpersonalnych, higieny, czystości odzieży i pomieszczeń, prawidłowego wyżywienia,   
a także zagospodarowanie czasu mieszkanek w ramach zajęć terapii zajęciowej, zajęć kulturalnych i rekreacyjnych jak również pogłębianiu kontaktów z mieszkańcami innych domów w ramach realizacji wspólnych imprez.

Jedną z takich imprez był „Dzień Łasuch”, który odbył się w dniu 26 czerwca na terenie Domu Pomocy Społecznej w Chojnicach. Konkurs związany z dniem łasucha polegał   
na przygotowaniu potrawy kulinarnej zgodnie z obowiązującym tematem jakim była potrawa hawajska. W imprezie uczestniczyli mieszkańcy wiele Domów Pomocy Społecznej   
z Województwa Pomorskiego. Mieszkanki Domu Pomocy Społecznej „Leśny” w Zaskoczynie zajęły pierwsze miejsce za co otrzymały wiele nagród rzeczowych. Zwycięstwo w tej imprezie wiąże się z tym, iż jesteśmy organizatorami kolejnej edycji w 2024 r.

Kolejnym dużym wydarzeniem dla całej społeczności Domu Pomocy Społecznej „Leśny” w Zaskoczynie były obchody 40 – lecia działalności domu. Uroczystości pierwotnie miały odbyć się we wrześniu 2022 r., ze względu na ponowne wystąpienie wśród mieszkańców wirusa SARS COV 2 obchody zostały przeniesione na 15 czerwca 2023 r. Uroczystość swoją obecnością uświetnili przedstawiciele organów państwowych, władz samorządowych, powiatowych oraz gminnych. Wśród zaproszonych gości nie zabrakło również przedstawicieli zaprzyjaźnionych instytucji, emerytów, pracowników a przede wszystkim mieszkańców Domu. Były ciepłe słowa, moc wzruszeń i występy artystyczne.

W zespołach opiekuńczo terapeutycznych doskonalono organizację pracy, podnoszono kwalifikację pracowników do wymogów zawartych w przepisach.

Dokonano zmian w regulaminie organizacyjnym w zakresie struktury organizacyjnej mającej na celu poprawę w wykonywaniu nałożonych zadań.

Z zaplanowanych zadań remontowych i inwestycyjnych wykonano:

* Remont pomieszczeń mieszkalnych w budynku głównym ( wymiana stolarki drzwiowej, wymiana podłóg ).
* Wymianę posadzki w korytarzu na parterze w budynku głównym.
* Modernizacje podłogi w kuchni głównej.
* Modernizacje centrali telefonicznej.
* Wymianę glazury na parterze w budynku głównym.
* Prace konserwatorskie i restauratorskie rzeźby plenerowej „Macierzyństwo” Josefa Thoraka

Plan na rok 2023 został zrealizowany w całości. W roku 2023, jednostka była kilkakrotnie kontrolowana. Kontrole zakończyły się wynikiem pozytywnym. Kopie protokołów z tych kontroli zgodnie z zarządzeniem zostały przekazane Staroście.

**Liczba miejsc:**

1. DPS „Leśny” w Zaskoczynie przeznaczony jest dla – 100 mieszkanek
2. Osób dorosłych niepełnosprawnych intelektualnie – 58 miejsc
3. Osób dorosłych przewlekle psychicznie chorych – 42 miejsca
4. **Informacje ogólne**

* Na dzień 31.12.2023 roku stan mieszkanek – 100 osób
* 100 – osób, które wymagają pomocy w czynnościach życiowych w tym:
* 46 - osoby, które spożywają posiłki zalewane, zmiksowane i rozdrobnione w tym 22 osób, które wymagają karmienia
* 39 – osób, które poruszają się za pomocą wózków inwalidzkich oraz tzw. „balkoników”.
* 1 – osoba leżąca, pod stałą kontrolą pielęgniarek
* 61 – osoby na stałe używające pielucho – majtki

1. Zgony - w 2023 zmarło 10 osób
2. Powrót do domu w 2023 – 1 osoba
3. Przyjęcia - w 2023 przyjęto 11 osób
4. Sytuacja prawna mieszkanek:

* Ubezwłasnowolnione całkowicie – 66 osób
* Ubezwłasnowolnione częściowo – 2 osób
* Nieubezwłasnowolnione – 32 osób

1. **Osoby umieszczone na Podstawie Postanowienia Sądu – 44 osób**
2. **Odpłatność za DPS w 2023 – 7190,00 zł**

* Wszystkie mieszkanki posiadają własny dochód tj. renta, emerytura, zasiłek stały, zasiłek pielęgnacyjny (70% dochodu stanowi odpłatność za pobyt w DPS)
* 35 osoby otrzymują dofinansowanie do pobytu z budżetu państwa (skierowane według starych przepisów)
* 65 osób otrzymuje dofinansowanie do pobytu z budżetu Gminy (skierowane według nowych przepisów)

**8. Przedział wiekowy mieszkańców DPS na dzień 31.12.2023 r.**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| L.p. | Wiek mieszkanek | Liczba osób |
| 1. | 18 – 39 | 11 |
| 2. | 40 – 59 | 26 |
| 3. | 60 – 64 | 10 |
| 5. | 65 - 74 | 28 |
| 6. | 75 - 79 | 15 |
| 7. | 80 i więcej | 10 |

1. **Stan zatrudnienia kadry na dzień 31.12.2023 r. w etatach**

|  |  |
| --- | --- |
| na czas nieokreślony | 74,50 |
| na czas określony | 9,50 |
| na zastępstwo | 5,00 |

1. **Zestawienie dochodów i wydatków za rok 2023 (w zł)**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **Rok 2023** | **dochody** | **wydatki** |
| **Wpływy ogółem na bieżącą działalność DPS** | **8.534.071** |  |
| Odpłatność za pobyt w DPS | 6.208.405 |  |
| Inne dochody DPS: odsetki bankowe, prowizje od terminowego przekazania podatku i składek, darowizny itp. | 19.848 |  |
| Dotacja podstawowa na mieszkanki | 1.674.192 |  |
| Dotacje jednorazowe (dodatkowe) | 631.626 |  |
| **Wykonanie wydatków bieżących bez remontów, wydatków inwestycyjnych, bez wydatków z rozdziałów 85295 i 92120** |  | **10.054.567** |
| **Różnica (+/-)** | **1.520.496** | |

**IX. STAROSTWO POWIATOWE**

Na dzień 31.12.2023 r. w starostwie powiatowym w Pruszczu Gdańskim było zatrudnionych 200 pracowników.

Ilość poczty przychodzącej do punktu podawczego w latach:

|  |  |
| --- | --- |
| **ROK** | **SUMA** |
| **2020** | **62 757** |
| **2021** | **72 154** |
| **2022** | **53 818** |
| **2023** | **59 410** |

* + - 1. **Wydział Geodezji Kartografii i Katastru:**

W związku z realizacją zadań rządowych w zakresie przepisów ustawy *Prawo geodezyjne i kartograficzne* w 2023 roku wykonano między innymi:

* Obsługę **7405 zgłoszeń prac geodezyjnych** w tym 5831 zgłoszeń prac geodezyjnych pierwotnych i 1574 uzupełniających.
* Obsługę **7237** wniosków i zleceń: o wydanie materiałów z powiatowego zasobu geodezyjnego i kartograficznego, danych z baz BDOT500, GESUT, EGiB oraz RCiWN.
* Wprowadzono do bazy EGiB **19031** zmian (na podstawie dokumentacji geodezyjnej przyjętej do zasobu, decyzji administracyjnych, aktów notarialnych, zawiadomień Sądów, zaświadczeń, wniosków stron).
* Wprowadzono **3108**  transakcji do rejestru cen nieruchomości.
* Przeprowadzono **6** postępowań administracyjnych w zakresie operatu ewidencyjnego.
* W zakresie gleboznawczej klasyfikacji wydano 33 decyzje i 21 upoważnień.
* Sporządzono i wysłano do Sądu Rejonowego Gdańsk-Północ III Wydziału Ksiąg Wieczystych ok **14 200** zawiadomień celem zmiany identyfikatorów działek.
* Sporządzono **8407** protokołów weryfikacji przekazanych wyników prac geodezyjnych.
* Wydano **3** decyzje administracyjne w sprawie odmowy przyjęcia do zasobu geodezyjnego wyników prac geodezyjnych.
* Przyjęto do powiatowego zasobu geodezyjnego w wyniku pozytywnej weryfikacji **5262** operatów ze zgłoszonych prac geodezyjnych oraz zaktualizowano numeryczne bazy zasobu geodezyjnego odpowiednio: BDOT500, EGiB, GESUT wynikami prac geodezyjnych z tych operatów
* Wprowadzono do powiatowej bazy danych GESUT **1146** projektów sieci uzbrojenia terenu będących przedmiotami narad koordynacyjnych organizowanych przez Starostę
* Przeprowadzono narady koordynacyjne, sporządzono protokoły i odpisy dla **1146 t**ematów - narady koordynacyjne, na których koordynuje się sytuowanie projektowanych sieci uzbrojenia terenu, wszystkie zrealizowano za pomocą usługi: Portal Narada Koordynacyjna.
* Wydatkowano kwotę **530 000,00 zł** na dostosowanie obiektów mapy numerycznej: obiektów bazy danych obiektów topograficznych BDOT500 i powiatowej geodezyjnej ewidencji sieci uzbrojenia terenu GESUT oraz obiektów bazy danych K-1, dla powiatu gdańskiego, prowadzonych w systemie teleinformatycznym EWID2007, do zgodności z pojęciowym modelem danych zgodnymi z obowiązującymi przepisami

W zakresie ustawy „*Scalanie i wymiana gruntów”*

* W ramach poddziałania *Wsparcie na inwestycje związane z rozwojem, modernizacją i dostosowywaniem rolnictwa i leśnictwa"* objętego Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020, realizowano:
* **operacja Scalenie gruntów wsi Trzepowo, gm. Przywidz.** Przyznana pomoc (umowa Nr 00005-6502-UM1100006/16 z dnia 7 listopada 2016 r. oraz aneks nr 1 z dnia 17.12.2018r., aneks nr 2 z dnia 16.01.2020r., aneks nr 3 z dnia 04.01.2021r., aneks nr 4 z dnia 09.03.2022r., aneks nr 5 z dnia 31.05.2022r., aneks nr 6 z dnia 20.12.2022r. ) na całą operację to kwota w wysokości: **9 783 205,25 zł** w tym źródła finansowania: środki pochodzące z budżetu UE (EFRROW) w kwocie **6 225 052,00** zł., środki z budżetu państwa w kwocie **3 558 153,25 zł.**

W 2023r. w ramach tej operacji w zakresie zagospodarowania poscaleniowego wsi Trzepowo wykonano przebudowę drogi gminnej w ciągu ulicy Cystersów, o łącznej długości 3,350km.

Kwota wykonania tej inwestycji to **2.808.308,94 zł** w tym źródła finansowania to:

- środki pochodzące z budżetu UE (EFRROW) w kwocie **1.786.926,98 zł**,

- środki z budżetu państwa w kwocie **1.021.381,96** zł.,

* **operacja Scalenie gruntów wsi Krępiec, gm. Pruszcz Gdański**. Przyznana pomoc (umowa Nr 00006-6502-UM1100007/18 z dnia 26 lipca 2018 r. oraz aneks nr 1 z dnia 20.12.2022r., aneks nr 2 z dnia 30.08.2023r.) to kwota: **3 402 057,76 zł** w tym źródła finansowania: środki pochodzące z budżetu UE (EFRROW) w kwocie **2 164 729,00** zł, środki z budżetu państwa w kwocie **1 237 329,76** zł.

W 2023 roku w ramach tej operacji w zakresie prac scaleniowych wykonano:

* Wyznaczenie projektu na gruncie, stabilizację nowych granic nieruchomości, sporządzenie protokołów warunków objęcia w posiadanie. Prace te wykonywała wojewódzka samorządowa jednostka organizacyjna tj. WBGiTR w Gdańsku.

Kwota wykorzystanej dotacji to **124 315,20 zł** w tym źródła finansowania:

- środki pochodzące z budżetu UE (EFRROW) w kwocie **79 101,76** zł.,

- środki z budżetu państwa w kwocie **45 213,44** zł.

* Dokumentację projektowo-kosztorysowej na zagospodarowanie poscaleniowe wsi Krępiec gm. Pruszcz Gdański**.**

Kwota wykorzystanej dotacji na dane zadanie to **110 700,00zł** w tym źródła finansowania:

- środki pochodzące z budżetu UE (EFRROW) w kwocie **70 438,41** zł.,

- środki z budżetu państwa w kwocie **40 261,59** zł.

W ramach tej operacji w zakresie zagospodarowania poscaleniowego, planowana jest modernizacja drogi gminnej (173213G) o długości 3,105km oraz zmiana przebiegu rowu melioracyjnego na odcinku 450m – obecnie trwa procedura przetargowa w celu wyłonienia wykonawcy tego zadania.

**Referat Gospodarki Nieruchomościami**

W 2023r. Referat Gospodarki Nieruchomościami wykonywał zadania związane z gospodarowaniem nieruchomościami Skarbu Państwa, prowadzeniem spraw i postępowań administracyjnych, a także spraw związanych z nabywaniem nieruchomości do powiatowego zasobu nieruchomości, regulacją stanów prawnych, komunalizacją, itp.

**Informacje o zasobie nieruchomości Skarbu Państwa**

Zasób nieruchomości Skarbu Państwa, na dzień 31.12.2023r. tworzyły nieruchomości o łącznej powierzchni 463,4000 ha ( 1384 działki ewidencyjne).

Nieruchomości oddane w trwały zarząd, od których były pobierane opłaty stanowił obszar o powierzchni 444,9165 ha (62 działki ewidencyjne).

Nieruchomości oddane w użytkowanie wieczyste, od których były pobierane opłaty stanowił obszar o powierzchni 257,5702 ha (396 działek ewidencyjnych).

**Postępowania administracyjne prowadzone w ramach zadań zleconych**

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
| **LP** | **RODZAJ POSTĘPOWANIA ADMINISTRACYJNEGO** | **LICZBA POSTĘPOWAŃ** | **LICZBA DECYZJI** | **ODWOŁANIA** |
| 1 | Odszkodowania za nieruchomości przejęte z mocy prawa pod drogi publiczne | 85 | 38 | 7 |
| 2 | Zwrot nieruchomości wywłaszczonych | 20 | 5 | 3 |
| 4 | Ograniczenie sposobu korzystania z nieruchomości | 18 | 14 | 0 |
| **RAZEM** | | **123** | **57** | **10** |

**Inne sprawy z zakresu gospodarowania nieruchomościami Skarbu Państwa i Powiatu**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **LP** | **WYSZCZEGÓLNIENIE** | **LICZBA SPRAW** |
| 1 | Wydawanie zaświadczeń „reprywatyzacyjnych” | 24 |
| 2 | Udzielanie informacji o prawie pierwokupu / rozpatrywanie spraw z zakresu pierwokupu | 40 |
| 3 | Udzielanie informacji publicznej | 6 |
| 4 | Wydawanie zgód na dysponowanie nieruchomościami na cele budowlane / Zezwolenia na zakładanie, przeprowadzanie i wykonanie na nieruchomościach urządzeń technicznych | 105 |
| 5 | Sprawy z zakresu ustalania opłat rocznych z tytułu użytkowania wieczystego do nieruchomości, zmiany stawki procentowej oraz aktualizacji tych opłat | 24 |
| 6 | Sprawy z zakresu waloryzacji opłat przekształceniowych | 109 |
| 7 | Inne sprawy z zakresu utrzymania nieruchomości i zarządzania nimi | 40 |
| 8 | Regulacja stanów prawnych nieruchomości | 14 |
| 9 | Sprawy z zakresu obrotu nieruchomościami | 15 |
| **RAZEM** | | **377** |

**Zestawienie zweryfikowanych operatów szacunkowych, na potrzeby prowadzonych spraw i postępowań**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **LP** | **CEL, DLA KTÓREGO ZOSTAŁ SPORZĄDZONY OPERAT SZACUNKOWY** | **LICZBA OPERATÓW SZACUNKOWYCH** |
| 1 | Odszkodowania za nieruchomości przejęte z mocy prawa po drogi publiczne | 73 |
| 4 | Zwrot nieruchomości wywłaszczonych | 4 |
| 6 | Do negocjacji w sprawie ustalenia wartości odszkodowań za nieruchomości zajęte pod pasy drogowe dróg powiatowych | 1 |
| 7 | Aktualizacja opłat rocznych z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości | 20 |
|  | Aktualizacja opłat rocznych z tytułu trwałego zarządu | 21 |
| 8 | Pozostałe cele wyceny | 10 |
| **RAZEM** | | **129** |

**Zestawienie transakcji dokonanych w okresie 01.01.-31.12.2023r.**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| **LP.** | **WYSZCZEGÓLNIENIE** | **CEL NABYCIA** | **Wartość przedmiotu darowizny / Cena nabycia** |
| 1 | Przyjęcie darowizny praw własności do nieruchomości stanowiącej:  działki ewidencyjne nr 7/49 i 7/48, obr. 5  m. Pruszcz Gdański | realizacja zadań własnych powiatu w zakresie ochrony zdrowia i opieki społecznej | 808.000,00 zł |
| 2 | *„Zakup nieruchomości zabudowanej przy ul. Grunwaldzkiej w Pruszczu Gdańskim”* | na realizację zadań własnych powiatu | 7.400.000,00 zł |
| 3 | *„Zakup wyposażenia będącego na stanie budynku przy ul. Grunwaldzkiej”* |  | 150.000,00 zł |

**Wykonanie dochodu**

Uzyskane od 1 stycznia do 31 grudnia 2023r. dochody z tytułu gospodarowania nieruchomościami Skarbu Państwa wyniosły odpowiednio **2.814.565,69 zł.** Na tę kwotę składały się wpływy z tytułu opłat m.in. za: trwały zarząd, użytkowanie wieczyste, opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności, czynsze dzierżawne oraz opłaty za bezumowne korzystanie z nieruchomości. **Wypracowany dochód powiatu stanowiący 25% lub 5% wpływów, o których mowa wyżej wyniósł odpowiednio 693.416,09 zł.**

Ponadto, w ramach trwających umów dzierżawy nieruchomości gruntowych należących do powiatowego zasobu nieruchomości **Powiat uzyskał dochód własny w wysokości 19.132,32  zł.**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **lp.** | **WYSZCZEGÓLNIENIE** | **WYKONANIE** |
| 1 | **Dochód Skarbu Państwa**  uzyskany z tytułu gospodarowania nieruchomościami Skarbu Państwa  (bez opodatkowania) | 2.814.565,69 zł |
| 2 | **Dochód Powiatu**  Stanowiący 25% lub 5% dochodu Skarbu Państwa | 693.416,09 zł |
| 3 | **Dochód Powiatu**  z tytułu dzierżawy nieruchomości gruntowych należących do powiatowego zasobu nieruchomości | 19.132,32 zł |

**Wydatki**

**Wydatki, które zostały poniesione na realizację zadań rządowych** stanowiły kwotę w wysokości 348.622,47 zł, z czego 116.850.00,0 zł zostało wydatkowanych na naprawę poszycia mostu zlokalizowanego na terenie nieruchomości Skarbu Państwa, a 124.075,30 zł zostało wydanych na sporządzenie opinii i operatów szacunkowych. Pozostała część została przeznaczona odpowiednio na: prace geodezyjne na potrzeby prowadzonych postępowań, opłaty za nieruchomości, zobowiązania publiczno-prawne, opłaty za wydawanie dokumentów, wycinkę drzew, ogłoszenia w prasie lokalnej itp.

**Z kolei wydatki poniesione na realizację zadań własnych powiatu** stanowiły kwotę 8.084.324,05 zł, z czego 7.400.000,00 zł stanowiła cena sprzedaży nieruchomości gruntowej zabudowanej budynkiem (wykorzystywanym uprzednio jako Hotel); 150.000,00 zł stanowiła cena zakupu mienia ruchomego znajdującego się w budynku, natomiast 503.384,00 zł wydano na odszkodowania na rzecz osób fizycznych za nieruchomości przejęte z mocy prawa na rzecz Powiatu, i tak:

* *208.689,00 zł stanowiła wysokość odszkodowań za nieruchomości przejęte w trybie* Ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych zasadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych,
* *294.695,00 zł stanowiła wysokość odszkodowań za nieruchomości przejęte w trybie art. 98* Ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami.

Zlecone w 2023r. prace geodezyjne obejmowały przygotowanie dokumentacji niezbędnej do wydania przez Wojewodę decyzji potwierdzających przejęcie przez powiat praw do nieruchomości zajętych pod drogi powiatowe.

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **L.P.** | **WYSZCZEGÓLNIENIE** | **WYKONANIE** |
| 1 | Wydatki poniesione na **realizację zadań zleconych** ustawami i gospodarowanie nieruchomościami Skarbu Państwa | **348.622,47 zł** |
| 2 | Wydatki poniesione **na realizację zadań własnych** Powiatu, na potrzeby spraw związanych z gospodarowaniem nieruchomościami Powiatu , czego : | **8.084.324,054 zł** |
| * *Wydatki poniesione odszkodowania za przejęcie praw do nieruchomości pod drogi powiatowe lub ich poszerzenie* | *503.384,00 zł* |
| * *Wydatki na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Zakup nieruchomości zabudowanej przy ul. Grunwaldzkiej w Pruszczu Gdańskim* | *7.400.000,00 zł* |
| * *Wydatki poniesione na realizację zadania inwestycyjnego pn. „Zakup wyposażenia będącego na stanie budynku przy ul. Grunwaldzkiej”* | *150.000,00 zł* |
| * *Pozostałe wydatki* | *119.059.95 zł* |
| 3 | Wydatki poniesione **na realizację zadań własnych** Powiatu obejmujące prace geodezyjne | **4.300,00 zł** |

* + 1. **Wydział Promocji i Rozwoju:**

**Referat Promocji, Kultury, Sportu i Rekreacji:**

**W ramach zadań z zakresu promocji zrealizowano:**

- wykonanie materiałów promocyjnych (herby powiatu, akwaforty, teczki, banery, roll up, notesy, długopisy, wykonanie słodyczy reklamowych itp.).

- zamieszczanie artykułów promocyjnych na łamach prasy lokalnej m.in. Panorama Pomorza,

Neony Tożsamość,

- zrealizowano konkurs z zakresu promocji – Piękna Wieś Pomorska,

- wykonanie materiałów filmowych promujących Powiat Gdański,

- wydawanie kwartalnika „Prosto z Powiatu Gdańskiego”

- przygotowanie ekspozycji na stoisko Powiatu Gdańskiego na Dożynkach Województwa

Pomorskiego.

**W ramach zadań z zakresu kultury:**

**Wydział Promocji i Rozwoju organizował i współpracował przy realizacji konkursów o zasięgu powiatowym:**

1. Powiatowy Konkurs „Kartka Wielkanocna” ,

2. Powiatowy Konkurs „Kartka Bożonarodzeniowa” ,

3. Powiatowy Konkurs „Szczęśliwy dom, szczęśliwa rodzina”,

4. Powiatowy Konkurs czytelniczy – „Z Książką na Ty”,

5. Powiatowy Konkurs Plastyczny „Magiczne spotkanie”,

6. Konkurs „Afera w bibliotece”,

7. Powiatowy Konkurs „Mieczysław Wolfke – pionier fizyki technicznej w Polsce”

8. „Powiatowy Stół Bożonarodzeniowy” dla kół gospodyń wiejskich,

9. Powiatowy Konkurs Recytatorski Poezji Zygmunta Bukowskiego,

10. Powiatowy Konkurs Plastyczny „Książki zaklęte w Lego”,

11. Powiatowy Turniej Kół Gospodyń Wiejskich

Dzięki pomocy finansowej Powiatu Gdańskiego w 2023 roku zrealizowane zostały wydarzenia: Faktoria Kultury, Trąbki w Trąbkach, Festiwal Wikliny, Święto Miodu Pszczółkowskiego, Dzień Żuławski, Rockblu Przywidz Festiwal 2023, Dni Gminy Kolbudy, 50 – lecie Gminy Pruszcz Gdański, Propagowanie kultury ludowej poprzez realizację warsztatów i koncertów artystycznych w 2023 roku.

Ponadto w zakresie kultury – zgodnie z Porozumieniem w sprawie wykonywania przez Miejską Bibliotekę Publiczną w Pruszczu Gdańskim zadań powiatowej biblioteki publicznej dla Powiatu Gdańskiego z dnia 30 października 2003 roku przyjętym Uchwalą Rady Powiatu Gdańskiego z dnia 18 września 2003 roku w sprawie wykonywania przez Miejską Bibliotekę Publiczną w Pruszczu Gdańskim zadań powiatowej biblioteki publicznej biblioteka miejska realizuje zadania biblioteki dla powiatu gdańskiego.

Powiatowa i Miejska Biblioteka Publiczna w Pruszczu Gdańskim w 2023 roku otrzymała dotację w kwocie 259.488,73 zł. Dotacja ta przeznaczona była na działalność bieżącą biblioteki.

W 2023 roku zakupiono do biblioteki aż 1174 pozycje, a w tym 100 audiobooków. Wypożyczenia łącznie w 2023 roku to: 69381. Pracownicy biblioteki przeprowadzili 120 lekcji bibliotecznych dla łącznej liczby 2181 dzieci. Biblioteka wspiera również aktywny rozwój dziecka niepełnosprawnego poprzez organizowanie zajęć biblioterapeutycznych, w ramach tej akcji zorganizowano 27 takich zajęć dla 365 dzieci.

PiMB realizował w 2023 roku projekt Dyskusyjne Kluby Książki dla dzieci, młodzieży i dorosłych. Projekt ten z powodzeniem realizowany był już 16 rok. Zorganizowano również spotkania autorskie m.in. z Wiesławem Wiką, Katarzyną Figurą, Agnieszką Frączek, Ewą Ewart, Joanną Jagiełło, Roksaną Jędrzejewską – Wróbel, Elżbietą Zubrzycką, Renatą Piątkowską, Andrzejem Grabowski, Aliną Makarczuk, Dariuszem Rekoszem., w których wzięło udział blisko 800 osób.

W zakresie ochrony i opieki nad zabytkami ustanowiono oraz zgodnie z Programem Opieki nad Zabytkami Powiatu Gdańskiego na lata 2020-2023 przyjętego Uchwałą Rady Powiatu Gdańskiego Nr XXVII/189/2020 na konserwację i remont zabytków przekazano łącznie 50.000 zł z przeznaczeniem na:

1. wykonanie prac polegających na konserwacji ścian: zachodniej i południowej zachodniej nawy południowej, zachodniej części elewacji północnej nawy północnej i jej elewacji zachodniej Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Podwyższenia Krzyża Świętego w Pruszczu Gdańskim

Organizacje pozarządowe zrealizowały zadania powiatu gdańskiego organizując poniższe zadania:

1. z zakresu upowszechniania turystyki;
2. „Gry Parkowe na orientację” – Bractwo Przygody Almanak Stowarzyszenie Kultury Fizycznej,
3. „Magia Bursztynowego Szlaku – edycja 2” – Fundacja Bursztynowym Szlakiem,
4. „Różnorodność Powiatu Gdańskiego” – Fundacja Pomocy Społecznej im. J. Beaumont
5. z zakresu ochrony zdrowia i promocji zdrowia;
6. „Bezpieczeństwo pożarowe w domu i okolicy, czyli jak zadbać o swoje zdrowie i życie”- Ochotnicza Straż Pożarna Salvator w Lublewie Gdańskim,
7. „Ku Zdrowiu” – Fundacja Zdrowo Jem, Zdrowo Żyję,
8. „Świadomy Senior” - Fundacja Zdrowo Jem, Zdrowo Żyję
9. z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych;
10. „Walczący Gryf” - Stowarzyszenie Rodzina Kolpinga w Kłodawie Gdańskiej,
11. „X Jubileuszowa Paraolimpiada w Straszynie” - Stowarzyszenie Rodziców i Przyjaciół na Rzecz Osób z Autyzmem „Nasz Autyzm”,
12. „Instruktorzy” – Polskie Stowarzyszenie na rzecz Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w Pruszczu Gdańskim,
13. „Hobby Horse – zabawa dla mniejszego i starszego” – Fundacja Bursztynowym Szlakiem,
14. z zakresu rodzin zastępczych;
15. „Organizacja Dnia Rodzicielstwa Zastępczego 2022” – Fundacja Pomorski Instytut Edukacji,
16. z zakresu kultury i ochrony dziedzictwa narodowego;
17. „VIII Kaszubskie Wieczory Filmowe plus - Zrzeszenie Kaszubsko – Pomorskie z siedzibą w Gdańsku,
18. „Dziedzictwo Historyczne Powiatu Gdańskiego – III konkurs fotograficzny” – Stowarzyszenie Traugutt.org.,
19. „Kultura i tradycja. Cykl wykładów i warsztatów” - Stowarzyszenie Traugutt.org.,
20. XVIII Powiatowy Konkurs Kulinarny „Niebo w gębie czyli przysmaki Powiatu Gdańskiego – Stowarzyszenie „Żuławy Gdańskie”,
21. „Eskapady piknikowe 2023” – Fundacja KIWI Kreatywność Inicjatywa Wielokulturowość Integracja,
22. Eskapady w kolażu /2021-2023/ - Fundacja KIWI Kreatywność Inicjatywa Wielokulturowość Integracja,
23. „Powiatowa Noc Świętojańska” – Zrzeszenie Kaszubsko Pomorskie,
24. „Ocalić od zapomnienia” - Fundacja Pomocy Społecznej im. J. Beaumont,
25. „Łączy nas Powiat- integracja społeczności poprzez kulturę i tradycję Powiatu Gdańskiego” – Stowarzyszenie Miłośników Muzyki w Kolbudach,
26. „Warsztaty dla Seniorów w Powiecie Gdańskim” – Fundacja Konstelacje,
27. z zakresu kultury fizycznej;
28. „SOS stres” - Stowarzyszenie Rodziców i Przyjaciół na Rzecz Osób z Autyzmem „Nasz Autyzm”,
29. „Mistrzowski rzut” - Polskie Stowarzyszenie na rzecz Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w Pruszczu Gdańskim,
30. „Grand Prix Powiatu Gdańskiego Cedry Wielkie 2023 – Otwarty Turniej Tenisa Stołowego pod patronatem Starosty Gdańskiego” – Klub Sportowy Korona Cedry Małe,
31. „Aktywne wakacje w Cedrach Wielkich” - Klub Sportowy Korona Cedry Małe,
32. „Ogólnopolski Turniej Piłki Nożnej Juniorów o Puchar Starosty Gdańskiego - Stowarzyszenie Klub Sportowy KS Osiczanka Osice,
33. „Wakacyjny festyn piłkarski 2023 – Bałtycka Fundacja Przestrzeń,
34. „Warsztaty wrotkarskie” – Stowarzyszenie Wrotkarskie Gdańskie Lwy,
35. „Półkolonie letnie” – Fundacja SPORTIQ,
36. „Organizacja zawodów kolarskich dla dzieci, młodzieży i dorosłych – MTB Pomerania Trąbki Wielkie 2023” – Stowarzyszenie Pomerania Sports,
37. „Zajęcia żeglarskie na Przystani Żeglarskiej w Błotniku z elementami dot. radzenia sobie ze stresem i agresją oraz organizacja regat o puchar Starosty Gdańskiego” - Stowarzyszenie Gdański Klub Morski CEDRUS,
38. „TEQBALL- innowacyjny sport w innowacyjnym powiecie” – Gminne Towarzystwo Sportowe w Cedrach Wielkich.
39. Z zakresu turystyki w 2023 roku wykonano usługi polegające na:
40. Przygotowaniu i prowadzeniu stoiska wystawienniczego dla Powiatu Gdańskiego,
41. Wykonaniu koszulek z nadrukiem dla uczestników XIV Żuławskiego Rajdu Rowerowego,
42. Wykonanie gadżetów promujących walory turystyczne Powiatu Gdańskiego.
43. Z zakresu sportu w trakcie 2023 roku zorganizowane zostały wydarzenia sportowe, w których udział brali mieszkańcy Powiatu Gdańskiego:
    * 1. Turniej Old Boys
      2. Senioriada zimowa
      3. Senioriada letnia
      4. Licealiada w halowej piłce nożnej
      5. Turniej Sportowo Rekreacyjny samorządowców Powiatu Gdańskiego
      6. Powiatowe Zawody Wędkarskie,
      7. Licealiada w piłce nożnej,
      8. Licealiada w sztafetowych biegach przełajowych
      9. Paraolimpiada,
      10. Mistrzostwa Powiatu Gdańskiego w piłce nożnej
      11. Mistrzostwa Powiatu Gdańskiego w siatkówce plażowej
      12. Mistrzostwa Powiatu Gdańskiego w tenisie ziemnym
      13. Mistrzostwa Powiatu Gdańskiego w koszykówce
      14. Mistrzostwa Powiatu Gdańskiego w siatkówce
      15. Mistrzostwa Powiatu Gdańskiego w szachach
      16. Mistrzostwa Powiatu Gdańskiego w tenisie stołowym
      17. Turniej Tańca Sportowego
      18. Licealiada w koszykówce dziewcząt i chłopców
      19. Licealiada w halowej piłce nożnej.

**Referat Funduszy Zewnętrznych:**

Referat realizował w ramach przyznanego dofinansowania w ramach RPO WP na lata 2014 – 2020 następujące Projekty:

1.     Nazwa zadania: „Program profilaktyki cukrzycy typu 2 na terenie Powiatu Gdańskiego" RPPM.05.04.01-22-0005/18/002

Liczba uczestników: 812

Kwota dofinansowania: 505.202,98 zł

2.     Nazwa zadania: „Wsparcie to podstawa - rozwój usług społecznych w powiecie gdańskim" RPPM.06.02.01-22-0001/20

Liczba uczestników: 190

Kwota dofinansowania: 2 333 586,44 zł

3.     Nazwa zadania: „Przyszłość bez barier – integracja w powiecie gdańskim” RPPM.06.01.01-22-0002/20

Liczba uczestników: 235

Kwota dofinansowania: 2 989 910,00 zł

4.     Nazwa zadania: „Pierwszy krok – aktywizacja społeczno-zawodowa w powiecie gdańskim” RPPM.06.01.01-22-0001/22

Liczba uczestników: 32

Kwota dofinansowania: 403 665,13 zł

**3. Wydział Komunikacji:**

**Zadanie 1:**

Transport zbiorowy i drogi publiczne.

Usuwanie i przechowywanie pojazdów z dróg Powiatu Gdańskiego:

Zadania w zakresie usuwania i przechowywania pojazdów z dróg Powiatu Gdańskiego realizowane są na podstawie przepisów ustawy z dnia 20 czerwca 1997 r. Prawo o ruchu drogowym (Dz. U. z 2023 r. poz. 1047 z późn. zm.). W celu wykonania zadania zawarto umowę z przedsiębiorcą „BER-HOL” Joanna Bertrandt z siedzibą w Pruszczu Gdańskim, która obowiązywała do 15.12.2023 r. Następnie podpisano umowę z przedsiębiorcą SOS-24H.PL CONSULTING SP. Z O.O. z siedzibą w Trąbkach Małych ul. Gdańska 10 obowiązującą od 16 grudnia 2023 r. do 16.12.2024 r. Podjęto również uchwałę określającą wysokość stawek obowiązujących w roku 2023 za zdarzenia związane z usunięciem i przechowywaniem pojazdu (uchwała Nr LVIII/415/2022 Rady Powiatu Gdańskiego z dnia 28 listopada 2022 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdów z dróg i przechowywanie pojazdów usuniętych na parkingu strzeżonym, publikacja: Dziennik Urzędowy Województwa Pomorskiego z 2022 roku, poz. 5290).

Stan realizacji na koniec 2023 r.:

* zadanie realizowane prawidłowo, zgodnie z postanowieniami umowy

Najważniejsze informacje dotyczące realizacji zadania w 2023 r.:

* liczba pojazdów usuniętych w 2023 roku:

ogółem 124 sztuki, w tym:

* pojazdy do 3,5 tony dmc: 97 sztuk;
* pojazdy do 7,5 tony dmc: 0 sztuk;
* powyżej 16 ton dmc: 21 sztuk;
* motorower: 2 sztuki;
* motocykl: 4 sztuki.

Dochody osiągnięte w związku z realizacją umowy, o której mowa wyżej, w 2023 r.:

* 124.819,00 zł

Wydatki ogółem poniesione na realizację zadania w 2023 r.:

* 317.469,15 zł

**Zadanie 2:**

Organizacja przewozów w powiatowych przewozach pasażerskich.

Na podstawie ustawy z dnia 06 września 2001 r. o transporcie drogowym (Dz. U. z 2024 r. poz. 728 z późn. zm.) Starosta realizuje zadania z zakresu wydawania na wniosek przedsiębiorcy zezwoleń w krajowym transporcie drogowym na wykonywanie przewozów regularnych na liniach komunikacyjnych na obszarze Powiatu. Ponadto, na wniosek Marszałka, Starosta dokonuje uzgodnień możliwości wydania lub odmowy wydania albo zmiany zezwolenia na wykonywanie przewozów regularnych na liniach komunikacyjnych wykraczających poza obszar Powiatu. W celu realizacji zadania zawarto umowę z Polską Izbą Gospodarczą Transportu Samochodowego i Spedycji z siedzibą w Warszawie, przedmiotem której jest przygotowywanie przez Izbę materiałów i opracowań niezbędnych do wydania lub odmowy wydania albo zmiany zezwolenia lub uzgodnienia wykonywania przewozów regularnych w krajowym transporcie drogowym (analiza rozkładów jazdy, sytuacji rynkowej, schematu połączeń komunikacyjnych, i in.).

Stan realizacji na koniec 2023 r.:

* zadanie zrealizowane prawidłowo;
* umowa z Polską Izbą Gospodarczą zrealizowana prawidłowo, zgodnie z jej zapisami.

Komórka organizacyjna Starostwa Powiatowego:

* Wydział Komunikacji

Najważniejsze informacje dotyczące realizacji zadania w 2023 r.:

* na podstawie analiz opracowanych przez Polską Izbę Gospodarczą dokonano łącznie dziewiętnaście uzgodnień w zakresie wykonywania przewozów regularnych na liniach komunikacyjnych na obszarze Powiatu oraz wykraczających poza obszar Powiatu,
* na terenie Powiatu przewozy regularne realizowało łącznie 5 przewoźników na 15 liniach komunikacyjnych.

Wydatki ogółem poniesione na realizację zadania w 2023 r.:

* 5.018,40 zł w związku z realizacją postanowień umowy z Polską Izbą Gospodarczą Transportu Samochodowego i Spedycji;
* 30.750,00 zł w związku z opracowaniem projektu „Aktualizacja planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla Powiatu Gdańskiego”.

**Zadanie 3:**

Świadczenie usług publicznych w zakresie publicznego transportu zbiorowego w przewozach autobusowych o charakterze użyteczności publicznej.

W celu wykonania zadania zawarto umowy z Operatorami (przewoźnikami): Firmą Albatros Mieczysław Tryba z siedzibą Mojusz 12B oraz Przedsiębiorstwem Komunikacji Samochodowej Gdańsk Sp. z o.o. z siedzibą w Gdańsku przy ulicy 3 Maja 12. W celu uzyskania dofinansowania realizacji zadań własnych jako Organizatora podpisano umowy z Wojewodą Pomorskim w dniu 30 grudnia 2022 r. oraz w dniu 15 marca 2023 r., a także z Marszałkiem Województwa Pomorskiego w dniu 11 stycznia 2023 r., w celu uzyskania rekompensaty z tytułu stosowania ustawowych uprawnień do ulgowych przejazdów w publicznym transporcie zbiorowym. Ponadto zawarto umowy z Gminą Kolbudy w dniu 1 lutego 2023 r. oraz z Gminą Pruszcz Gdański w dniu 31.01.2023 r. w sprawie otrzymania pomocy finansowej na realizację publicznego transportu zbiorowego.

Stan realizacji na koniec 2023 r.:

-zadanie realizowane prawidłowo, zgodnie z postanowieniami w/w umów (umowy z przewoźnikami zawarte do końca roku 2023).

Zrealizowane przewozy autobusowe o charakterze użyteczności publicznej na liniach:

-822: Pruszcz Gdański - Jagatowo

-824: Pruszcz Gdański – Żuławka

-837: Pręgowo – Pruszcz Gdański

-838: Jagatowo – Pruszcz Gdański

-851: Gdańsk – Steblewo

-859: Gdańsk – Trzepowo

-864: Steblewo – Pruszcz Gdański

-858: Pruszcz Gdański – Trzepowo

Dochody osiągnięte w związku z realizacją umów, o których mowa wyżej, w 2023 r.:

- Wojewoda Pomorski 2.642.257,00 zł

- Gmina Pruszcz Gdański 2.015.837,00 zł

- Gmina Kolbudy 422.00,00 zł

- Marszałek Województwa Pomorskiego 522.811,53 zł

Wydatki ogółem poniesione na realizację zadania w 2023 r.

- 5.250.564,56 zł

**Zadanie 4:**

Utrzymanie powiatowych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, w tym administracji. Administracja publiczna.

Zadania w zakresie wydawania tablic rejestracyjnych, dokumentów związanych z rejestracją pojazdów, dokumentów uprawniających do kierowania pojazdami, zezwoleń, licencji i zaświadczeń w krajowym transporcie drogowym, realizowane są na podstawie przepisów ustawy z dnia 20 czerwca 1997 r. Prawo o ruchu drogowym (Dz. U. z 2023 r. poz. 1047 z późn. zm.), ustawy z dnia 05 stycznia 2011 r. o kierujących pojazdami (Dz.U. z 2023 r. poz. 622 z późn. zm.) oraz ustawy z dnia 06 września 2001 r. o transporcie drogowym (Dz. U. z 2024 r. poz. 728 z późn. zm.). W celu realizacji zadania zawarto umowę z firmą „UTAL” sp. z o.o. z siedzibą w Gruszczynie na wytwarzanie i dostarczanie tablic rejestracyjnych oraz odbioru i kasacji tablic rejestracyjnych wycofanych z ruchu. W zakresie produkcji i personalizacji dokumentów komunikacyjnych (dowodów rejestracyjnych, pozwoleń czasowych, praw jazdy i in.) zawarto umowę dostawy z Polską Wytwórnią Papierów Wartościowych S.A. w Warszawie jako podmiotem wskazanym przez Ministra Infrastruktury na mocy odrębnych porozumień. Polska Wytwórnia Papierów Wartościowych zapewnia również dostęp do systemów teleinformatycznych POJAZD i KIEROWCA, służących do wprowadzania, przekazywania i przetwarzania danych i informacji do personalizacji dokumentów. Systemy informatyczne POJAZD i KIEROWCA zapewniają jednocześnie obsługę zadań organu rejestrującego (Starosty) związanych z dopuszczeniem pojazdu do ruchu oraz wydawaniem uprawnień do kierowania pojazdami mechanicznymi. W obszarze wydawanych zezwoleń i licencji w krajowym transporcie drogowym oraz zaświadczeń na przewozy drogowe na potrzeby własne zadanie realizowano we współpracy z Polską Izbą Gospodarczą Transportu Samochodowego i Spedycji z siedzibą w Warszawie jako dostawcą druków niezbędnych przy realizacji wniosków przedsiębiorców.

**Najważniejsze informacje dotyczące realizacji zadania w 2023 r.:**

* liczba wydanych tablic rejestracyjnych łącznie w sztukach: 15.940;
* liczba wydanych dowodów rejestracyjnych: 23.324;
* liczba wydanych pozwoleń czasowych: 17.221;
* liczba wydanych znaków legalizacyjnych na tablice rejestracyjne: 22.397;
* liczba wydanych praw jazdy: 3557;
* liczba wydanych zezwoleń na wykonywanie zawodu przewoźnika drogowego w krajowym transporcie drogowym rzeczy oraz wypisów z zezwolenia: 181;
* liczba wydanych zaświadczeń na przewozy drogowe na potrzeby własne oraz wypisów z zaświadczeń: 57;

**Dochody osiągnięte z realizacji zadania w 2023 r.:**

* 3.487.106,40 zł

**Wydatki ogółem bezpośrednio poniesione na realizację zadania w 2023 r.:**

- 1.767.435,10 zł

Zestawienie ilości wydanych dokumentów komunikacyjnych za rok 2023:

1. **Wydział Infrastruktury:**

W zarządzie Powiatu Gdańskiego znajduje się 276,581 km dróg powiatowych.

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **ZADANIA INWESTYCYJNE REALIZOWANE PRZEZ WYDZIAŁ INFRASTRUKTURY W 2023 ROKU** | | |
|  |  |  |
| **L.p.** | **nazwa zadania** | **koszt robót budowlanych brutto** |
| **1** | Przebudowa drogi powiatowej Nr 2238G Wiślinka - Trzcinisko - Błotnik na odcinku Trzcinisko – Błotnik *– zadanie nie zakończone, koszty poniesione do dnia 31.12.2023 r.* | 6 458 875,09 zł |
| **2** | Przebudowa dróg powiatowych nr 2220G Różyny - Ulkowy - Rębielcz i nr 2209G Kleszczewo - Graniczna Wieś - Pawłowo w msc. Pawłowo *– zadanie nie zakończone, koszty poniesione do 31.12.2023 r.* | 2 931 961,95 zł |
| **3** | Przebudowa drogi powiatowej nr 2200G Roztoka - Jodłowno - etap I | 2 004 903,03 zł |
| **4** | Przebudowa drogi powiatowej nr 2247G ul. Gałczyńskiego w Pruszczu Gdańskim - etap III | 2 446 090,02 zł |
| **5** | Przebudowa drogi powiatowej nr 2247G ul. Gałczyńskiego w Pruszczu Gdańskim - etap II *– kontynuacja, koszty razem od 2022 roku* | 5 297 539,03 zł |
| **6** | Budowa placówki opiekuńczo – wychowawczej – *kontynuacja, zadanie nie zakończone, razem od 2022 roku do 31.12.2023 r.* | 3 111 159,67 zł |
| **7** | Rozbudowa budynku dydaktycznego wraz z modernizacją istniejących pomieszczeń przy ZST CKZ w Rusocinie | 10 152 251,06 zł |
| **8** | Modernizacja placu i dróg wewnętrznych na terenie Zespołu Szkół Technicznych CKZ w Rusocinie | 1 819 217,23 zł |
| **9** | Przebudowa drogi powiatowej nr 2215G w msc. Borzęcin - etap II | 220 410,56 zł |
| **10** | Przebudowa drogi powiatowej nr 2218G w zakresie budowy chodnika w miejscowości Trąbki Małe. | 395 557,42 zł |
| **11** | Przebudowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 2214G, ul. Raciborskiego w Pruszczu Gdańskim. | 178 473,00 zł |
| **12** | Przebudowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 2216G Rekcin – Wojanowo – Rusocin w miejscowości Rekcin. | 114 267,00 zł |
| **13** | Przebudowa chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 2218G Rusocin – Kaczki – Gołębiewo w miejscowości Kaczki | 50 883,37 zł |
|  | Łączne nakłady: | 1. **181 588,43 zł** |

1. **Wydział Architektury i Budownictwa:**

**(zestawienie z dwóch systemów: el dok oraz od 22 maja 2023 EZD)**

Zestawienie za rok 2023 liczby wydanych decyzji o pozwoleniu na budowę, decyzji zamiennych, wewnętrznej instalacji gazowej, decyzji na rozbiórkę liczby wniosków zgłoszenia robót budowlanych wydanych i przyjętych, pism wychodzących, zaświadczeń o samodzielności lokali, udostępnienia informacji publicznej przez Wydział Architektury i Budownictwa:

* 1650 decyzji o pozwoleniu na budowę (decyzje: pozytywne, odmowne, umarzające);
* 1558 wniosków zgłoszenia robót budowlanych;
* 1151 wniosków - wyjaśnienia, interpretacje, pism wychodzących;
* 317 wydane zaświadczenia o samodzielność lokali;
* 76 wniosków - udostępnienie informacji publicznej;
* 1411 wniosków - pozwoleń na budowę.

**1650 łączna liczba wydanych decyzji o pozwoleniu na budowę/ decyzji zamiennych/ wewnętrznej instalacji gazowej/ pozwoleń na rozbiórkę**

**Zestawienie tabelaryczne złożonych wniosków w roku 2023**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| L.p. | Nazwa wniosku | Ilość wniosków |
| 1. | Pozwolenia na budowę | **1411** |
| 5. | Zgłoszenia robót budowlanych | **1558** |
| 6. | Pisma wychodzące | **1151** |
| 7. | Zaświadczenia o samodzielności | **317** |
| 8. | Udostępnienia informacji publicznej | **76** |

1. **Przeciętny czas oczekiwania na decyzję pozwolenia na budowę:**

* średni czas 63 dni

1. **Wskaźnik zaskarżenia decyzji Starosty:**

* 28 złożonych odwołań w 2023 roku w tym:

- 19 decyzji utrzymanych w mocy;

- 7 decyzji uchylonych;

- 0 decyzji umarzające postępowanie odwoławcze;

- 1 decyzje do ponownego rozpatrzenia

- 1 odmowa przywrócenia terminu do wniesienia do odwołania

**Naczelny Sąd Administracyjny WI-I.7840.4.52.2018.AR- AB.6740.1440.2017.LS.MP- decyzja została wydana z naruszeniem prawa**

Łączna ilość zarejestrowanych dzienników budowy w 2023 roku wyniosła **1342.**

1. **Wydział Rolnictwa i Ochrony Środowiska:**

***Zadania i sprawy Wydziału Rolnictwa I Ochrony Środowiska za 2023***

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| Lp. | zadanie | Liczba spraw |
| **1.** | **Ustawa o ochronie przyrody** |  |
| 1a | - usuwanie drzew i krzewów | wydano decyzje na 967 drzew i 1182/7m2 krzewów |
| 1b. | - rejestracja zwierząt podlegających ograniczeniom przewozowym | zarejestrowano 34 sztuki zwierząt |
| **2.** | **Ustawa o transporcie kolejowym** |  |
| 2a | - usuwanie drzew i krzewów utrudniających widoczność sygnałów i pociągów, ustalanie odszkodowań za drzewa i krzewy | wydano decyzje na 0 drzew. |
| **3.** | **Ustawa o rybactwie śródlądowym** |  |
| 3a | - wystawiania kart wędkarskich i łowiectwa podwodnego | wydano 316 kart |
| 3b | - wydawanie legitymacji strażnika Społecznej Straży Rybackiej | Wydano i przedłużono 70 legitymacji. |
| **4.** | **Ustawa o lasach** |  |
| 4a | Kontrola realizacji zadań z zakresu gospodarki leśnej | 1819 spraw i wydanych zaświadczeń |
| 4b | Realizacja zadań z zakresu gospodarki leśnej | 19 spraw i decyzji dla właścicieli lasów |
| 4c | Nadzorowanie wykonania zatwierdzonych uproszczonych planów urządzenia lasu i inwentaryzacji stanu lasu | Gruntów leśnych pod nadzorem Starosty jest 1011,8633 ha urządzonych w 31 uproszczonych planach urządzenia lasu i 40 inwentaryzacjach stanu lasu |
| 4d | Wypłata ekwiwalentów za wyłączenie gruntów z upraw rolnych i prowadzenie upraw leśnych oraz okresowa ocena udatności upraw leśnych | 56 naliczonych i wypłaconych ekwiwalentów  Skontrolowano i oceniono 30 ha upraw leśnych |
| **5.** | **Ustawa Prawo łowieckie** |  |
| 5a | Decyzje zezwoleń na posiadanie i hodowlę chartów | 6 decyzji zezwalających |
| 5b | Wydzierżawianie obwodów łowieckich, ustalanie opłat z tytułu dzierżawy oraz rozdysponowanie czynszów między właściwe gminy i nadleśnictwa. | Wydzierżawiamy 13 obwodów łowieckich rozdysponowując 42 czynsze dzierżawne |
| 5c | Decyzje o odstrzale redukcyjnym zwierzyny | 2 sprawy |
| 5d | Zakazy wykonywania polowania oraz jego wycofanie. | Przeprowadzono procedurę zakazu wykonywania polowania na nieruchomościach na powierzchni 0ha |
| 5e | Administrowanie łowiectwem | 14 spraw |
| **6.** | **Ustawa o ochronie gruntów rolnych i leśnych** |  |
| 6a | Wyłączenie gruntów z produkcji rolnej | 508 spraw |
| 6b | Rekultywacja gruntów | 3 sprawy |
| **7.** | **Ustawa o odpadach** |  |
| 7a | Gospodarka odpadami | 16 spraw |
| **8.** | **Ustawa Prawo wodne** |  |
| 8a | Informacje o prowadzonych postępowaniach | 15 spraw |
| 8b | Opiniowanie wniosków dotyczących dotacji dla spółek wodnych | 43 sprawy |
| **9.** | **Ustawa o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym** |  |
| 9a | Uzgodnienia projektów decyzji o warunkach zabudowy | 338 sprawy |
| 9b | Opiniowanie i uzgadnianie miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego | 52 spraw |
| **10.** | **Ustawa Prawo ochrony środowiska** |  |
| 10a | Przyjęcie zgłoszeń instalacji nie wymagających pozwolenia na emisję | 73 sprawy |
| 10b | Pozwolenia na emisję | 6 spraw |
| 10c | Przyjęte raporty i informacje dotyczące instalacji wymagających pozwoleń zintegrowanych | 5 spraw |
| 10d | Postępowania i decyzje dotyczące hałasu | 3 sprawy |
| 10e | Opiniowanie gminnych programów ochrony środowiska | 3 sprawy |
| 10f | Decyzje dotyczące wykonania przeglądu ekologicznego | - |
| **11.** | **Ustawa prawo geologiczne i górnicze** |  |
| 11a | Zgłoszenia na wykonanie wierceń i przyjmowanie dokumentacji geologicznej dotyczącej pomp ciepła | 34 sprawy |
| 11b | Decyzje zatwierdzające projekt robót hydrogeologicznych | 9 spraw |
| 11c | Decyzje zatwierdzające projekt robót geologiczno-inżynierskich | 5 spraw |
| 11d | Decyzje zatwierdzające dokumentację hydrogeologiczną | 14 spraw |
| 11e | Decyzje zatwierdzające dokumentację robót geologiczno-inżynierskich | 9 spraw |
| 11f | Dokumentacja złóż kopalin |  |
| 11g | Koncesje na wydobywanie kopalin |  |
| **12.** | **Ustawa o rejestracji jachtów i innych jednostek pływających o długości do 24m** | 722 sprawy |
| **13.** | **Informacje i dane wynikające z zakresu kompetencji wydziału ROŚ** | * + - 1. spraw. |

1. **Wydział Edukacji i Spraw Społecznych:**

**ZESPÓŁ SZKÓŁ OGRODNICZYCH I OGÓLNOKSZTAŁCĄCYCH IM. MARCINA RACIBORSKIEGO W PRUSZCZU GDAŃSKIM**

**1.** Ilość uczniów: 1251  
 w tym w:

liceum – 318 uczniów

liceum dla dorosłych - 61  
 technikum – 586 uczniów  
 szkoła branżowa I stopnia– 264 uczniów

szkoła branżowa II stopnia - 22

**2.** Ilość pracowników: 127 osób, w tym 107 nauczycieli

**3.** Nazwy szkół (zawodów):

Liceum Ogólnokształcące nr 2

Technikum nr 1

* technik logistyk
* technik architektury krajobrazu
* technik handlowiec
* technik ekonomista
* technik usług fryzjerskich

Branżowa Szkoła I Stopnia

* magazynier logistyk
* sprzedawca
* ogrodnik
* fryzjer

Branżowa Szkoła II Stopnia

* technik logistyk

Liceum Ogólnokształcące dla dorosłych

1. Zdawalność egzaminu maturalnego (zdający po raz pierwszy)**:**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
|  | **Typ szkoły** | | |
| **LO** | **Technikum** | **Razem** |
| Przystąpiło | **80** | **69** | **149** |
| Zdało | **55** | **54** | **109** |
| Zdało w % | **68,75** | **78,25** | **73,15** |

1. Zdawalność [egzaminu potwierdzającego kwalifikacje w zawodzie](http://www.prawo.vulcan.edu.pl/przegdok.asp?qdatprz=29-09-2017&qplikid=4186#P4186A7) (zdający po raz pierwszy):

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
|  | **Typ szkoły** | | |
| **Technikum** | **Branżowa Szkoła I stopnia** | **Razem** |
| Przystąpiło | **204** | **48** | **252** |
| Zdało | **157** | **30** | **187** |
| Zdało w % | **76.96** | **62,5** | **74,21** |

1. Zrealizowane inwestycje**:**

* modernizacja holi w budynkach „A” i „B” ZSOiO
* modernizacja systemu kontroli dostępu do pomieszczeń w budynkach „A” i „B” ZSOiO
* modernizacja węzła cieplnego w budynku „B” ZSOiO
* modernizacja boiska piłkarskiego na terenie szkoły
* zakup auta 9-cio osobowego
* zakup dwóch kabin akustycznych 4 osobowych do celów terapeutycznych.

1. **Realizowane projekty ze środków zewnętrznych:**

* „Zdolni z Pomorza powiat gdański – poprawa jakości edukacji ogólnej – wsparcie   
  dla uczniów szczególnie uzdolnionych”
* Aktywna tablica
* Projekty ERASMUS+.

**ZESPÓŁ SZKÓŁ TECHNICZNYCH CENTRUM KSZTAŁCENIA ZAWODOWEGO IM. MACIEJA RATAJA W RUSOCINIE (zmiana nazwy szkoły 01.09.2022 r.)**

**1.** Ilość uczniów w szkole : 960  
 w tym w:  
 technikum – 326 uczniów  
 szkoła branżowa I stopnia – 327 uczniów  
 szkoła branżowa I stopnia specjalna – 19 uczniów

szkoła branżowa II stopnia- 140 uczniów

KKZ f.stacjonarna – 135 uczestników

KKZ f.dzienna - 13 uczestników

1. Ilość pracowników – 115 osoby, w tym 97 nauczycieli**.**

**3.** Nazwy szkół (zawodów):

Technikum nr 2:

* + - technik mechanizacji rolnictwa i agrotroniki
    - technik urządzeń i systemów energii odnawialnej
    - technik pojazdów mechanicznych
    - technik grafiki i poligrafii cyfrowej
* technik żywienie i usług gastronomicznych
* technik hotelarstwa
* technik mechatronik

Branżowa Szkoła I Stopnia nr 2:  
 • mechanik pojazdów samochodowych  
 • mechatronik  
 • kucharz

* murarz-tynkarz
* monter zabudowy i robót wykończeniowych w budownictwie
* mechanik operator pojazdów i maszyn rolniczych
* monter sieci i instalacji sanitarnych

Branżowa Szkoła I Stopnia Specjalna:  
 • pracownik pomocniczy w gastronomii

• pracownik pomocniczy obsługi hotelowej  
 • pracownik pomocniczy ślusarza

Branżowa Szkoła II Stopnia:

* technik pojazdów samochodowych
* technik żywienia i usług gastronomicznych
* technik mechatronik

KKZ f. stacjonarna:

* technik pojazdów samochodowych
* technik żywienie i usług gastronomicznych
  + - technik mechanizacji rolnictwa i agrotroniki

KKZ f. dzienna:

* technik mechatronik

1. Zdawalność egzaminu maturalnego (zdający po raz pierwszy)**.**

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| Typ szkoły | Ilość osób przystępujących  do egzaminu | Liczba osób, które  zdały egzamin | | Liczba osób, które  nie zdały egzaminu | |
| Liczba | % | Liczba | % |
| technikum | 25 | 10 | 40 | 15 | 60 |

1. Zdawalność [egzaminu potwierdzającego kwalifikacje w zawodzie](http://www.prawo.vulcan.edu.pl/przegdok.asp?qdatprz=29-09-2017&qplikid=4186#P4186A7) (zdający po raz pierwszy).

|  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- |
|  | **Typ szkoły** | | | |
| **Technikum** | **Branżowa Szkoła I stopnia Specjalna** | **Branżowa Szkoła I Stopnia** | **Razem** |
| Przystąpiło | **48** | **10** | **86** | **144** |
| Zdało | **33** | **7** | **56** | **96** |
| Zdało w % | **68,75** | **70** | **65,12** | **66,67** |

1. Zrealizowane inwestycje**:**
2. Rozbudowa warsztatów szkolnych i remont pomieszczeń warsztatowych,
3. Kompleksowy remont budynku szkolnego,
4. Zakup samochodu do nauki jazdy,
5. Budowa ogrodzenia szkoły i zakup bram wjazdowych,
6. Budowa infrastruktury drogowej i chodnika na terenie szkoły.
7. Realizowane projekty ze środków zewnętrznych:

* Projekt mobilności uczniów i kadry w ramach sektora Kształcenie i Szkolenia Zawodowe Programu ERASMUS+ pod nazwą „Farmer of the future”
* „Ponadnarodowa mobilność uczniów” realizowana w Programie Operacyjnym Wiedza Edukacja Rozwój współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego   
  pod nazwą „Young farmers with POWER”
* Projekt dot. ekopracowni –„Ekopracownia w Zespole Szkół Technicznych   
  w Rusocinie”

**WYNIKI EGZAMINÓW MATURALNYCH ORAZ  
 EGZAMINU POTWIERDZAJĄCEGO KWALIFIKACJE W ZAWODZIE   
W ROKU SZKOLNYM 2022/2023**

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| **Lp.** | **Rodzaj informacji** | **Nazwa Szkoły** | |
| **Zespół Szkół Ogrodniczych**  **i Ogólnokształcących  im. Mariana Raciborskiego**  **w Pruszczu Gdańskim** | **Zespół Szkół Technicznych Centrum Kształcenia Zawodowego  im. Macieja Rataja  w Rusocinie** |
| 1 | Ilość uczniów zdających maturę (szkoły dzienne) **po raz pierwszy** ogółem: | **149** | **25** |
| - technikum | 69 | 25 |
| - liceum ogólnokształcące | 80 | - |
| 2 | Ilość uczniów, zdających maturę po **raz kolejny** ogółem: | **20** | **7** |
| - technikum | 12 | **7** |
| - liceum ogólnokształcące | 8 | **-** |
| 3 | Ilość uczniów, którzy nie zdali matury ogółem: (szkoły dzienne) | **30** | 15 |
| z jednego przedmiotu: | | | |
|  | - technikum | 4 | 4 |
| - liceum ogólnokształcące | 8 | - |
| z więcej niż jednego przedmiotu | | | |
|  | - technikum | 11 | 11 |
| - liceum ogólnokształcące | 17 | - |
| 4 | Ilość uczniów zdających (obecnych na egzaminie/szkoły dzienne i dla dorosłych) **po raz pierwszy** egzamin z przygotowania zawodowego ogółem, w tym: | **252** | **-** |
| - technikum | 204 | - |
| - branżowa szkoła I stopnia | 48 | - |
| - branżowa szkoła I stopnia specjalna | - | - |
| 5 | Ilość uczniów, którzy **zdali** egzamin potwierdzający kwalifikacje w zawodzie (szkoły dzienne i dla dorosłych), ogółem: | **187** | **-** |
| - technikum | 157 | 33 |
| - branżowa szkoła I stopnia | 30 | 56 |
| - branżowa szkoła I stopnia specjalna | - | 7 |
| 6 | Ilość uczniów, którzy **nie zdali** egzaminu potwierdzającego kwalifikacje w zawodzie (szkoły dzienne i dla dorosłych) ogółem: | **65** | **-** |
| - technikum | 47 | 12 |
| - branżowa szkoła I stopnia | 18 | 33 |
| - branżowa szkoła I stopnia specjalna | - | 3 |
| z powodu nieobecności na egzaminie | | | |  | 0 |
|  | - technikum | 3 | - |
| - branżowa szkoła I stopnia | 2 | - |
| - branżowa szkoła I stopnia specjalna | - | - |
| z powodu niezaliczenia wymaganego progu | | | |
|  | - technikum | 44 | 12 |
| - branżowa szkoła I stopnia | 16 | 30 |
| - branżowa szkoła I stopnia specjalna | - | 3 |

**SZKOŁA PODSTAWOWA SPECJALNA IM. JANUSZA KORCZAKA W WARCZU**

**1.**   Ilość uczniów – 132

**2.**   Ilość pracowników – 84 osób, w tym nauczycieli - 64  
**3.**   Nazwy szkół (zawodów):

Szkoła Podstawowa Specjalna w Warczu  
 Oddział Przedszkolny przy Szkole Podstawowej Specjalnej w Warczu

**4.**    Zrealizowane inwestycje – brak inwestycji

**5.**    Realizowane projekty ze środków zewnętrznych:

* Rządowy program POZNAJ POLSKĘ – jednodniowa wycieczka dla uczniów szkoły,
* Rządowy program ZA ŻYCIEM – zajęcia organizowane we współpracy z Poradnią Psychologiczno-Pedagogiczną w Pruszczu Gdańskim

1. Egzamin ósmoklasisty.

Niepełnosprawni intelektualnie w stopniu lekkim i ze sprzężeniami, w których jedna z niepełnosprawności jest niepełnosprawnością w stopniu lekkim:

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **Przystąpiło** | 1 uczeń | |
| **przedmiot** | **punkty** | **%** |
| Średni wynik j. angielski | 12 | 40 |
| Średni wynik j. polski | 10,15 | 29 |
| Średni wynik matematyka | 14 | 40 |

Niepełnosprawni z autyzmem w normie intelektualnej:

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **Przystąpiło** | 3 uczniów | |
| **przedmiot** | **punkty** | **%** |
| Średni wynik j. angielski | 13,5 | 45 |
| Średni wynik j. polski | 12,95 | 37 |
| Średni wynik matematyka | 7,9 | 22,7 |

**PORADNIA PSYCHOLOGICZNO- PEDAGOGICZNA W PRUSZCZU GDAŃSKIM**

1. **Liczba etatów pedagogicznych: 21,5 (w tym dyrektor i wicedyrektor PPP)**

|  |  |
| --- | --- |
| **Liczba etatów pedagogicznych** | **2023 rok** |
| Psycholog | 13 |
| Pedagog | 5,5 |
| Logopeda | 3 |
| **Ogółem** | **21,5** |

1. **Proces diagnostyczny**

|  |  |
| --- | --- |
| **Rodzaje diagnoz** | **Ilość przeprowadzonych badań** |
| Psychologiczne | 2672 |
| Pedagogiczne | 1903 |
| Logopedyczne | 369 |
| Lekarskie | 1003 |
| **Ogółem** | **5947** |

1. **Inne formy pomocy psychologiczno-pedagogicznej**

|  |  |
| --- | --- |
| **Rodzaj pomocy/zajęć** | **Ilość dzieci objętych daną formą pomocy** |
| Terapia pedagogiczna | 17 |
| Terapia logopedyczna | 25 |
| Terapia psychologiczna | 26 |
| Psychoterapia | 15 |
| Konsultacje psychologiczne | 251 |

1. **Ilość zarejestrowanych zgłoszeń do PPP**

|  |  |
| --- | --- |
| **Rodzaj zgłoszenia do PPP** | **01.01.2023 do 31.12.2023** |
| Badania/Konsultacje/Terapie | 1950 |
| Wnioski składane na zespół orzekający | 1089 |

1. **Ilość założonych lub przerejestrowanych kart**

|  |  |
| --- | --- |
| Ilość założonych i przerejestrowanych kart | **01.01.2023 do 31.12.2023** |
| **3009** |

1. **Zrealizowane inwestycje: brak w 2023 r.**
2. **Realizowane projekty ze środków zewnętrznych:**

- Rządowy program ZA ŻYCIEM

|  |  |
| --- | --- |
| **Liczba dzieci objętych wsparciem programie ZA ŻYCIEM w 2023 r.** | **107, w tym 23 dzieci do 3 r.ż.** |
| Liczba specjalistów | 21 |
| Liczba rodziców | 107 |
| Liczba przepracowanych godzin bezpośrednio z dziećmi | 3389 godz. i 30 min |
| Liczba godzin przepracowanych z rodzicami | 154 |
| Rodzaj zajęć | Fizjoterapia, integracja sensoryczna, terapia psychologiczna, terapia logopedyczna, terapia pedagogiczna, diagnoza psychologiczna, rehabilitacja ruchowa z elementami SI, zajęcia metodą symultaniczno-sekwencyjną |
| Opis działań | W ramach wczesnej profilaktyki i terapii dzieci niepełnosprawnych oraz zagrożonych niepełnosprawnością zorganizowano diagnozę psychologiczną, terapię logopedyczną, pedagogiczną oraz terapię SI i zajęcia rehabilitacyjne. |
| Kwota wykorzystanej dotacji | 318667,02 zł |
| Ogółem wysokość niewykorzystanej dotacji | 135940,98 zł |

**„ZDOLNI Z POMORZA – POWIAT GDAŃSKI – POPRAWA JAKOŚCI EDUKACJI OGÓLNEJ – WSPARCIE DLA UCZNIÓW SZCZEGÓLNIE UZDOLNIONYCH.”**

Projekt „Zdolni z Pomorza – powiat gdański – poprawa jakości edukacji ogólnej – wsparcie dla uczniów szczególnie uzdolnionych.”Zawarty pomiędzy Województwem Pomorskim   
a Powiatem Gdańskim. Projekt realizowany jest przez Zespół Szkół Ogrodniczych   
i Ogólnokształcących w Pruszczu Gdańskim.

Okres realizacji Projektu planowany jest na lata 2016-2023, został zakończony w roku 2023.

Łączne nakłady finansowe na realizację zadania wynosiły 798.082,86 zł - z tego  
 ze środków unijnych z Europejskiego Funduszu Społecznego 678.370,43 zł, ze środków budżetu państwa 79.808,29 zł i wkładu własnego 39.904,14 zł.

**INFORMACJE DOT. SZKÓŁ I PLACÓWEK NIEPUBLICZNYCH NA TERENIE POWIATU GDAŃSKIEGO:**

**Placówki niepubliczne zarejestrowane przez Powiat Gdański:**

1. Ośrodek Rehabilitacyjno- Edukacyjno- Wychowawczy w Pruszczu Gdańskim  
   (81 wychowanków i 25 dzieci objętych WWR),
2. Ośrodek Rehabilitacyjno- Edukacyjno- Wychowawczy w Trąbkach Wielkich   
   (20 wychowanków i 12 dzieci objętych WWR),
3. Poradnia Psychologiczno-Pedagogiczna w Rotmance (59 dzieci objętych WWR).
4. Niepubliczna Poradnia Psychologiczno- Pedagogiczna Nr 1 w Pruszczu Gdańskim   
   (26 dzieci objętych WWR).
5. Niepubliczna Poradnia Psychologiczno- Pedagogiczna „Akademia Rozwoju”   
   w Pruszczu Gdańskim (86 dzieci objętych WWR).
6. Niepubliczna Poradnia Psychologiczno- Pedagogiczna „Mały Król” w Pruszczu Gdańskim (104 dzieci objętych WWR).
7. Niepubliczna Poradnia Psychologiczno- Pedagogiczna „Edukateria” w Bąkowie   
    (12 dzieci objętych WWR)
8. Policealna Szkoła Medyczna Nr 1 „Remedium” w Pruszczu Gdańskim (55 słuchaczy).
9. Policealna Szkoła Medyczna Nr 2 „Remedium” w Pruszczu Gdańskim (117 słuchaczy   
   w 3 formach kształcenia).
10. Niepubliczna Branżowa Szkoła I stopnia „Remedium” w Pruszczu Gdańskim  
    (51 słuchaczy).
11. Ośrodek Rewalidacji Dzieci i Młodzieży z autyzmem „ORDA” w Pruszczu Gdańskim (7 wychowanków).
12. Niepubliczne Liceum Ogólnokształcące im. dr Wandy Błeńskiej w Kowalach   
    (114 uczniów).
13. Katolickie Niepubliczne Liceum Ogólnokształcące im. św. Jana Pawła II w Pruszczu Gdańskim (57 uczniów).
14. Niepubliczna Poradnia Psychologiczno- Pedagogiczna „Tuptusie” w Pruszczu Gdańskim – wpis do ewidencji placówek oświatowych prowadzonych przez Powiat Gdański w dniu 11.09.2024 r.

**Miesięczne kwoty dotacji na jednego ucznia, dziecko lub wychowanka niepublicznych szkół i placówek oświatowych, prowadzonych przez osoby fizyczne i prawne, dotowanych przez Powiat Gdański (obowiązujące od stycznia 2023 r.)**

|  |  |
| --- | --- |
| **Wyszczególnienie** | **Miesięczna stawka dotacji w zł** |
| Uczeń liceum ogólnokształcącego dla młodzieży >60-<=150 (Sa+P11+P55+P57) | **720,50** |
| Uczeń liceum ogólnokształcącego dla młodzieży >250-<=350 (Sa+P11+P55+P59) | **664,32** |
| Uczeń liceum ogólnokształcącego dla młodzieży – nauczanie domowe (Sf +P11+P55+P57) | **604,66** |
| Uczeń policealnej szkoły kształcącej w systemie dziennym  w zawodach medycznych (Sm+P33) | **587,86** |
| Uczeń policealnej szkoły kształcąca w systemie stacjonarnym  w zawodach medycznych (Sk+P33) | **495,20** |
| Uczeń i słuchacz szkoły dla młodzieży korzystający z dodatkowej, bezpłatnej nauki języka polskiego (P52) | **868,76** |
| Uczeń z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu lekkim (P5) | **810,85** |
| Uczeń niewidomy i słabowidzący, z niepełnosprawnością ruchową w tym z afazją (P6) | **1 679,61** |
| Uczeń niesłyszący i słabosłyszący, z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu umiarkowanym lub znacznym (P7) | **2 085,04** |
| Uczeń z niepełnosprawnościami sprzężonymi oraz z autyzmem  w tym z zespołem Aspergera (P8) | **5 502,18** |
| Uczeń branżowej szkoły I stopnia (Sa+P10+P21+P55+P56) | **784,20** |
| Wychowanek ośrodka rewalidacyjno-wychowawczego (P74) | **5 502,18** |
| Dziecko objęte wczesnym wspomaganiem rozwoju (P76) | **486,51** |
| Absolwenci LO dla dorosłych, szkoły policealnej i KKZ (P14) | **5 907,59** |

1. **Wydział Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego:**

**Środki finansowe przekazane z budżetu powiatu w roku 2023 :**

**Policja:**

1. **120.000,00 zł** na zakup samochodu osobowego nieoznakowanego dla Komendy Powiatowej w Pruszczu Gdańskim;
2. **50.000,00 zł** zakup sprzętu i materiałów łączności i informatyki biurowej dla Komendy Powiatowej Policji w Pruszczu Gdańskim;
3. **15.000,00 zł** na nagrody za osiągnięcia w służbie dla policjantów Komendy Powiatowej Policji w Pruszczu Gdańskim, którzy realizują zadania z zakresu służby prewencyjnej;
4. **50.000,00 zł** zakup samochodu osobowego oznakowanego dla Komendy Powiatowej Policji w Pruszczu Gdańskim;
5. **45.397,50 zł** zakup samochodu osobowego oznakowany typu SUV dla Komendy Powiatowej Policji w Pruszczu Gdańskim;

**Państwowa Straż Pożarna:**

1. **18.000,00 zł** na bieżące funkcjonowanie Komendy PSP w Pruszczu Gdańskim;
2. **7.000,00 zł** na bieżące funkcjonowanie Komendy PSP w Pruszczu Gdańskim w szczególności na zakup materiałów i wyposażenia pomieszczeń;
3. **30.000,00 zł** na zakup środków neutralizujących i sorbentów;
4. **100.000,00 zł** na zakup łodzi ratowniczej z przyczepą.
5. **70.000,00 zł** zakup sprężarki dla Komendy PSP w Pruszczu Gdańskim;
6. **5.000,00 zł** na zakup wyposażenia specjalnego, indywidualnego i zbiorowego użytku oraz armatury wodnej.

**Ochotnicza Straż Pożarna**

1. **170.000,00 zł** na zakup średniego samochodu ratowniczo - gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pręgowie;
2. **170.000,00 zł** na zakup średniego samochodu ratowniczo – gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Pruszczu Gdańskim;
3. **170.000,00 zł** na zakup średniego samochodu ratowniczo – gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Kolbudach;
4. **170.000,00 zł** na zakup ciężkiego samochodu ratowniczo – gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Jodłownie;
5. **10.000,00 zł** na zakup sprzętu strażackiego dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Kolbudach;
6. **300.000,00 zł** na budowę toru treningowego w miejscowości Wiślina dla Ochotniczych Straży Pożarnych;

**Samodzielne Publiczne Pogotowie Ratunkowe w Pruszczu Gdańskim:**

1. **600.000,00 zł** na zakup ambulansu wraz z wyposażeniem dla Samodzielnego Publicznego Pogotowia Ratunkowego w Pruszczu Gdańskim;

**Pomoc na rzecz Ukrainy:**

1. **1.343.991,25 zł** na zakwaterowanie i wyżywienie Obywateli Ukrainy;

**Kwalifikacja wojskowa w roku 2023:**

Podstawą przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej było Obwieszczenie Wojewody Pomorskiego w sprawie przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2023 r. na terenie województwa pomorskiego, Rozporządzenie Ministra Obrony Narodowej z dnia 27 lutego 2023 r. w sprawie przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2023 r. (Dz.U. z 2023 r. poz. 440).

Starosta Gdański Marian Cichon zgodnie z porozumieniem pomiędzy Wojewodą Pomorskim a Powiatem Gdańskim w sprawie powierzenia realizacji zadań z zakresu właściwości Wojewody Pomorskiego w zakresie czynności podejmowanych w ramach kwalifikacji wojskowej, przekazania środków na realizację powierzanych zadań oraz na realizację innych zadań zleconych z zakresu administracji rządowej wynikających z ustawy, ustalił skład Powiatowej Komisji Lekarskiej. Miejscem urzędowania Komisji były pomieszczenia w Centrum Kultury i Sportu w Pruszczu Gdańskim, z którym zawarto umowę najmu na czas trwania kwalifikacji wojskowej.

Termin przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej mężczyzn urodzonych w 2004 r. oraz roczników starszych zameldowanych na stałe lub przebywających czasowo na terenie powiatu oraz kobiet, ustalono w Powiatowym Planie Kwalifikacji Wojskowej, który przesłano Wojewodzie Pomorskiemu do zatwierdzenia. Kwalifikacja wojskowa odbywała się w okresie od 08 maja do 06 czerwca 2023 r. tj. 22 dni roboczych.

W skład Powiatu Gdańskiego wchodzi gmina Miejska Pruszcz Gdański oraz gminy: Pruszcz Gdański, Suchy Dąb, Pszczółki, Cedry Wielkie ,Trąbki Wielkie, Przywidz i Kolbudy, na terenie którego rozplakatowano w miejscach najbardziej uczęszczanych Obwieszczenia informujące osoby podlegające kwalifikacji, w jakim terminie i miejscu mają się stawić. Dodatkowo pracownicy urzędu miasta i gmin wysyłali imienne wezwania do stawiennictwa wraz z ulotką wyjaśniającą cel kwalifikacji wojskowej.

Dnia 8 maja br. o godz. 8.00 Powiatowa Komisja Lekarska z siedzibą w Pruszczu Gdańskim przy ul. Chopina 34 rozpoczęła swoją pracę, przyjmując w ciągu jednego dnia, średnio około 35 osób rocznika podstawowego i roczników starszych, figurujących w wykazach osób o nieuregulowanym stosunku do powszechnego obowiązku obrony.

W bieżącym roku ogółem z terenu powiatu wpisano do list 642 osoby rocznika podstawowego, 161 osób ze starszego i 8 kobiet.

Kwalifikację zakończono w dnia 06 czerwca 2023 r.

**Konkursy i inne wydarzenia zrealizowane przez WBiZK w roku 2023:**

1. **Marzec –** spotkania edukacyjne promujące pierwszą pomoc zorganizowane dla uczniów klas II szkół ponadpodstawowych. Spotkania odbyły się w dniach 01-03.03.2023 r. w Zespole Szkół Ogrodniczych i Ogólnokształcących w Pruszczu Gdańskim oraz Zespole Szkół Technicznych Centrum Kształcenia Zawodowego w Rusocinie;
2. **Kwiecień -** Konkurs wiedzy Pożarniczej „Młodzież Zapobiega Pożarom”, odbył się w Komendzie Powiatowej PSP w Pruszczu Gdańskim w dniu 21 kwietnia 2023 r.;
3. **Maj -** Turniej Bezpieczeństwa w Ruchu Drogowym dla uczniów szkół podstawowych, przeprowadzony dnia 9 maja 2023 r. w Cedrach Wielkich;
4. **Czerwiec -** Zawody z zakresu udzielania pierwszej pomocy przedmedycznej dla uczniów szkół ponadpodstawowych, które odbyły się dnia 12 czerwca 2023 r. w Zespole Szkół Ogrodniczych i Ogólnokształcących w Pruszczu Gdańskim, została przeprowadzona również prelekcja przez pracownika WBiZK na temat „Zarządzanie Kryzysowe - na czym polega”;
5. **Wrzesień -** Mistrzostwa Ratownictwa Medycznego dla Służb Mundurowych z Powiatu Gdańskiego, które odbyły się 21.09.2023 r. w Zespole Szkół Technicznych Centrum Kształcenia Zawodowego w Rusocinie;
6. **Listopad -** Konkurs plastyczny pt. „Bądź ostrożny, baw się grzecznie, a w Twoim domu będzie bezpiecznie” dla uczniów szkół podstawowych i specjalnych, powiatowy etap konkursu został rozstrzygnięty dnia 17 listopada 2023 r.;
7. **Grudzień -** zakup biletów do kina dla uczniów szkół ponadpodstawowych. Po projekcji filmu „Sygnalista” odbyła się prelekcja z Funkcjonariuszem Komendy Powiatowej Policji w Pruszczu Gdańskim na temat odpowiedzialności prawno – karnej osób poniżej 18 roku życia.

**Porządek publiczny i bezpieczeństwo obywateli**

**Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego**

W 2023 roku Powiatowa Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego odbyła 3 posiedzenia. Ich tematem był stan bezpieczeństwa w powiecie gdańskim, z uwzględnieniem przygotowań służb oraz inspekcji działających w powiecie do okresów letniego i zimowego. Na komisji poruszano kwestię zagrożeń pożarowych w aspekcie lasów oraz prac rolnych, a także obecność dzikich zwierząt na terenie powiatu. Zwrócono także uwagę na aspekt bezpieczeństwa na terenie powiatu gdańskie podczas letniego sezonu turystycznego.

**Powiatowy Zespół Zarządzania Kryzysowego**

W ramach prac zespołu dokonano aktualizacji, zaopiniowania oraz końcowego uzgodnienia aktualizacji Powiatowego Planu Zarządzania Kryzysowego, w ramach dwuletniego cyklu aktualizacyjnego w oparciu o wytyczne Wojewody Pomorskiego.

W 2023 roku odbyło się jedno posiedzenie robocze zespołu w składzie Grupy Rozpoznania Zagrożeń.